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روزنامه

دادستان قم هشدارداد؛

افزایش کلاهبرداری با استفاده
 از رسیدساز جعلی 

با  کلاهبرداری  افزایش  به  اشاره  با  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
استفاده از نرم افزارهای رسیدساز جعلی در معاملات خرد شهروندان، 
گفت: مردم در معاملات خود باید هوشیار باشند و از دریافت واقعی 

وجه اطمینان حاصل کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با اشاره به دستگیری، صدور 
کیفرخواست و صدور حکم قطعی یکی از متهمان کلاهبرداری با 
رسید ساز جعلی، افزود: با وصول شکایات متعدد از شهروندان مبنی 

به منزل ما  این که فردی در پوشش خریدار کالای آگهی شده،  بر 
مراجعه و با نشان دادن رسید واریز جعلی در گوشی خود، کالا را اخذ 
کرده است، پیگیری این پرونده در دستور کار یکی از شعب جرایم 
رایانه ای قرار گرفت.وی اضافه کرد: تحقیقات پلیس فتا، اخذ اظهارات 
شاکیان و استعلامات قضایی برای بررسی خطوط تلفن همراه متهم 
با صدور دستورات قضایی لازم صورت گرفت و طی یک قرار صوری با 

وی از طریق فروش کالا در سایت، متهم دستگیر شد.

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( از ورود تمام رده های استانی سپاه به عرصه محرومیت زدایی ذیل قرارگاه سازندگی و محرومیت زدایی 
کوثر و با محوریت سپاه قم خبر داد.

سردار سید محمد تقی شاهچراغی با اشاره به اینکه سردار سلامی پس از منصوب شدن به عنوان فرمانده سپاه پاسداران توجه ویژه ای به 
محرومیت زدایی در سطح کلان کرد، اظهار داشت: سردار سلامی تمام رده ها، مدیریت ها و مجموعه هایی که در سپاه با موضوع  محرومیت 
زدایی فعالیت می کردند از جمله قرارگاه پیشرفت و آبادانی، قرارگاه محرومیت زدایی، دانشگاه امام حسین)ع(، قرارگاه خاتم الانبیاء و چندین 
مجموعه دیگر را تحت عنوان قرارگاه سازندگی و محرومیت زدایی کوثر متمرکز کرد تا موضوع خدمت رسانی در سپاه تمرکز بیشتری پیدا کند.

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری قم تاکید کرد؛

برخورد با دستگاه های اجرایی ناقض دستورالعمل کرونایی

رئیس مرکز بهداشت استان قم :

آیت الله علوی گرگانی خطاب به شهردارقم:

قم را آباد کردید از ادامه کار خسته نشوید

رعایت پروتکل های بهداشتی درقم نامطلوب است

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع ( خبر داد؛

ورود تمام رده های  سپاه به 
عرصه محرومیت زدایی 
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افتتاح افتتاح ۵۰۵۰ پروژه بزرگ پروژه بزرگ
 تا پایان سال تا پایان سال

شهردار قم اعلام کرد؛

استاندار قم از ادامه محدودیت های کرونایی قم خبر داد و گفت: برگزاری هرگونه مراسم و 
تجمعی در این استان همچنان ممنوع است. 

بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری، با 
اشاره به تداوم محدودیت های کرونایی در قم، اظهار کرد: ادای نمازهای یومیه صحن های 
روباز در حرم مطهر حضرت معصومه)س( مجاز است.استاندار قم با بیان این که رستوران ها، 
کبابی ها، اغذیه فروشی و غیره هم فقط با یک سوم ظرفیت می توانند به فعالیت خود ادامه 
دهند افزود: محدودیت های هفته گذشته در رابطه با مراکز آموزشی، ورزشی، مراکز تفریحی 

و غیره تا پایان هفته آینده تداوم خواهد داشت.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: برای تدوین برنامه پنج ساله دوم مدیریت 
شهری قم، از مراجع عظام تقلید به صورت ویژه نظرخواهی می شود.

برنامه دوم مدیریت  تدوین  در  نخبگان  نظرات  از  استفاده  برنامه  به  اشاره  با  مهدی کلانترزاده 
شهری، اظهار داشت: فرم نظرسنجی با سؤالات تشریحی به منظور استفاده از نظرات نخبگان 
در مورد عملکرد شهرداری و ضرورت های پیش رو تدوین شده و در اختیار نخبگان حوزه های 
مختلف علمی، فرهنگی، مذهبی قرارگرفته است.مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم با تأکید بر اهمیت استفاده از نظرات نخبگان مذهبی، افزود: نظرات مراجع عظام تقلید در 
مورد عملکرد شهرداری و نیازهای پیش رو احصا خواهد شد و از آن در تدوین برنامه دوم استفاده 

می شود.

رییس جمهوری گفت :برای ما مهم نیست که چه فردی رییس جمهوری آمریکا می شود، اما 
بی تردید دولت بعدی این کشور در برابر ملت ایران تسلیم می شود.

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در آیین افتتاح مرحله اول شیرین 
سازی و قطعه اول خط انتقال آب به فلات مرکزی ایران در سی و یکمین برنامه پویش 
ملی»تدبیر و امید برای جهش تولید« گفت: در هفته وحدت توانستیم طرح باور نکردنی را 
افتتاح کنیم. البته امسال پروژه های بسیار مهمی تا پایان سال و اگر خداوند توفیق داد در اوایل 
سال اینده مردم عزیزمان شاهد خواهند بود و این پروژه ها پروژه های بسیار بزرگ و تاریخی 

برای کشور ما هستند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه برخی کمبودها در کشور وجود دارد و ما نیز از این موارد اطلاع داریم گفت: اما 
باید به این نکته توجه کرد که در حال حاضر تمام کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در فروشگاه ها موجود است و کمبود 

کالای های اساسی وجود ندارد. 
علیرضا رزم حسینی روز پنجشنبه در حاشیه سفر به استان کرمان در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان کرمان افزود: 
نظام اقتصادی کشور به خوبی توانسته فشار تحریم های ظالمانه را تحمل کند.وی اظهار داشت: ممکن است در برخی 
مکان ها گران فروشی وجود داشته باشد که درصدد برخورد جدی با این پدیده هستیم و با توجه به همبستگی بین سه 
قوه، آینده خوبی در پیش داریم.وزیر صمت تصریح کرد: شرق کشور مشکل کمبود آب دارد و اگر این مسئله در این 
منطقه حل نشود آن منطقه خالی از جمعیت و سکنه می شود  که این برای ما از نظر امنیت ملی بسیار حائز اهمیت است 

زیرا اگر مشکل آب شرق کشور حل نشود با مشکلات امنیتی زیادی روبه رو خواهیم شد.

استاندار قم :

برگزاری هرگونه مراسم و تجمع
 همچنان ممنوع است

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اعلام کرد

نظرخواهی از مراجع در تدوین برنامه دوم مدیریت شهری

روحانی در آیین بهره برداری از طرح انتقال آب خلیج فارس:

دولت بعدی آمریکا در برابر ملت ایران 
تسلیم می شود 

وزیر صمت: 

کمبود کالاهای اساسی در کشور وجود ندارد 
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مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اعلام کرد

نظرخواهی از مراجع در تدوین
 برنامه دوم مدیریت شهری

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: برای تدوین برنامه 
ویژه  صورت  به  تقلید  عظام  مراجع  از  قم،  شهری  مدیریت  دوم  ساله  پنج 

نظرخواهی می شود.
در  نخبگان  نظرات  از  استفاده  برنامه  به  اشاره  با  کلانترزاده  مهدی 
با  نظرسنجی  فرم  داشت:  اظهار  شهری،  مدیریت  دوم  برنامه  تدوین 
عملکرد  مورد  در  نخبگان  نظرات  از  استفاده  به منظور  تشریحی  سؤالات 
شهرداری و ضرورت های پیش رو تدوین شده و در اختیار نخبگان حوزه های 

مختلف علمی، فرهنگی، مذهبی قرارگرفته است.
اهمیت  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
در  تقلید  عظام  مراجع  نظرات  افزود:  مذهبی،  نخبگان  نظرات  از  استفاده 
در  آن  از  و  شد  خواهد  احصا  رو  پیش  نیازهای  و  شهرداری  عملکرد  مورد 

تدوین برنامه دوم استفاده می شود.
به مواجهه  توجه  با  جماعات  ائمه  نظرات  از  استفاده  اهمیت  بر  کلانترزاده 
سطح  جماعات  ائمه  از  نفر   ۷۰۰ برای  گفت:  و  کرد  تأکید  مردم  با  نزدیک 

استان فرم های نظرسنجی ارسال شده است.
به گفته وی برای ۵۳ نفر از نمایندگان ادواری شورای اسلامی شهر نیز فرم 

نظرسنجی ارسال شده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم بابیان اینکه مبلغان نخبه 
و شاعران آئینی از دیگر نخبگانی هستند که از نظرات آنها استفاده خواهد 
شد، تأکید کرد: علاوه بر این فرم های نظرسنجی به کانون مساجد، شورای 

هیئات و هیئت های مذهبی ارسال شده است.
خارجی،  و  داخلی  علمیه  مدارس  نماز،  اقامه  ستاد  کلانترزاده  گفته  به 
نهادهای وابسته به حوزه ازجمله جامعه مدرسین و مرکز مدیریت حوزه های 

علمیه و مجلس خبرگان نیز فرم های نظرسنجی دریافت کرده اند.
داریم،  قرار  شهری  مدیریت  اول  برنامه  آخر  سال  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
در  استفاده  به منظور  مختلف  حوزه های  در  نخبگان  نظرات  کرد:  تصریح 
ارسال فرم های نظرسنجی  از  با استفاده  برنامه دوم مدیریت شهری  تدوین 

احصا می شود.

انالله و انا الیه راجعون

خوشا  و  است  جاوید  زندگی  آغاز  مرگ 
را  فانی  دنیای  نیک نامی  که  آنان  حال  به 
و  باقی  دنیای  برای  ساختند  توشه ای  ره 

بدون شك نام و یاد  شان در این سرا و روح شان در سرای دگر 
جاودانه خواهد بود.

مرحوم  درگذشت  بدینوسیله  قلبی،  تأثر   و  تأسف  نهایت  با 
اداره  سابق  سرپرست  سبزعلیان  ابوالفضل  شادروان  مغفور 
تلاش  از  و  قم  شهرداری  الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  کل 
به بیت شریف  را  و  زحمتکشان عرصه  مدیریت شهری  گران 
خانواده  همچنین  همکاران   و  دوستان  مرحوم،  آن  داغدار  و 
از  و  کرده  عرض  تعزیت  و  تسلیت  استان  های  عمومی  روابط 
آستان حضرت حق علو درجات و غفران واسعه برای آن فقید 
مسألت  محترم   بازماندگان  برای  شکیبایی  و  صبر  و  سعید 

داریم.
  اداره کل روابط عمومی استانداری و دبیرخانه 
شورای هماهنگی روابط عمومی های استان قم

خبر

در  ناملایماتی  وجود  به  اشاره  با  شیعیان  تقلید  مرجع 
مسائل اجرایی خطاب به شهردار قم، گفت: از خدمت 
شهرهای  تمام  الگوی  به  را  قم  و  نشوید  خسته  قم  به 

کنید. تبدیل  اسلامی 
ظهر  از  پیش  گرگانی  علوی  محمدعلی  سید  آیت الله  
و رئیس شورای اسلامی  پنجشنبه در دیدار شهردار قم 
با اشاره به اهمیت  شهر و برخی مدیران شهری با وی، 
شهر قم، اظهار داشت: قم را در تمام زمینه ها باید یک 

دید. استثنایی  شهر 
اقدامات  از  تشکر  و  تقدیر  با  شیعیان  تقلید  مرجع 
شما  سخنان  افزود:  مختلف،  حوزه های  در  شهرداری 
در  که  است  مشخص  و  بود  بشارت آمیز  بسیار  من  برای 
شهر قم موفقیت های خوبی ایجاد شده اما نباید به این 

کنیم. بسنده  مقدار 
امام  عجیب  عنایت  به  اشاره  با  تقلید  مرجع  این 
صادق)ع( به شهر قم، اظهار داشت: ایشان در حدیثی 
این شهر  از  تقوا است و علم  و  می فرمایند قم شهر علم 

منتشر می شود. دنیا  به 
با تاکید بر اینکه چنین شهری باید در همه مسائل  وی 
و  اخلاقی  مسائل  در  چه  کرد:  اضافه  باشد،  الگو 
فرهنگی و چه در مسائل دیگر، قم باید به شهری تبدیل 
خوبی هایش  از  و  بزنند  مثال  را  آن  مردم  تمام  که  شود 

شوند. متعجب 
دلمان  همیشه  ما  گفت:  گرگانی  علوی  الله  آیت 
در  الگویی  که  باشیم  داشته  شهری  چنین  می خواهد 
ایران و دنیا باشد. این هدف اگر در وجود انسان باشد، 

از تلاش کردن خسته نمی شود.
وی ضمن تشکر و قدردانی از زحمات شهرداری قم در 
شما  افزود:  قم،  شهردار  به  خطاب  مختلف  حوزه های 
از  اما  کشیدید  زحمت  بسیار  و  کردید  آباد  را  شهر  این 

ادامه کار هم خسته نشوید.
کار  در  که  ناملایماتی  به  اشاره  با  تقلید  مرجع  این 
چهار  است  ممکن  کرد:  اضافه  دارد،  وجود  اجرایی 
در  شما  اما  کند  دلسرد  را  شما  که  بزنند  حرفهایی  نفر 
از  می توانید  چه  هر  باشید  نداشته  کوتاهی  کارتان 
الگوی  را  قم  و  کرده  استفاده  صادق)ع(  امام  فرمایش 

کنید. اسلامی  شهرهای  تمام 
شهردار قم مطرح کرد

افتتاح ۵۰ پروژه بزرگ تا پایان سال
پروژه   ۵۰ به  نزدیک  نیز دراین دیدار گفت:  شهردار قم 
بزرگ که هر یک اعتبار بالای ۳۰ میلیارد تومان دارند تا 

پایان سال در شهر قم افتتاح می شود.
به  اشاره  با  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
گذاری  سرمایه  تومان  میلیارد  هزار  شدن  اجرایی 
با  اتفاق  این  داشت:  اظهار  جاری،  سال  در 
در  و  قم  شهرداری  و  خصوصی  بخش  مشارکت 
ویژه کرونا  و وضعیت  اقتصادی  شرایط تحریم های 

رخ داده است.
سرمایه  تومان  میلیارد  هزار  این  در  افزود:  قم  شهردار 
درصد   ۴۰ جاری،  سال  در  شده  انجام  گذاری 
داشته  نقش  خصوصی  بخش  درصد   ۶۰ و  شهرداری 

است.
عملکرد  و  کرونا  ویروس  شیوع  به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
برای حراست  کرد:  اضافه  زمینه،  این  در  قم  شهرداری 
بوستان ها،  مرتب  طور  به  گروه   ۴۰ شهروندان،  جان  از 
عفونی  ضد  را   … و  اتوبوس ها  عمومی،  سرویس های 

می کنند.
به  که  شهروندان  برخی  همچنین  گفت:  وی 
اسلامی  شورای  مصوبه  با  بودند  بدهکار  شهرداری 

و  شده  بهره مند  چک  امهال  شرایط  از  شهر 
ارتباط بودند و کسب  با شهرداری در  غرفه دارانی که 
و  بخشودگی  شامل  بود،  مشکل  دچار  کارشان  و 

شدند. تخفیف 
بهشت  در  لازم  تدابیر  اجرای  به  اشاره  با  قم  شهردار 
کرونایی،  اموات  بهداشتی  دفن  برای  معصومه)س( 
کرونا،  به  مربوط  مشکلات  وجود  با  داشت:  اظهار 
شان  زندگی  باید  مردم  و  است  زنده  موجود  یک  شهر 
داشته  زندگی  به  امید  و  شادابی  و  داده  ادامه  را 

باشند.
سقائیان نژاد با اشاره به توجه شهرداری به اموری مانند 
با وجود  از فضای سبز و نظافت شهر  نگهداری مطلوب 
از  اخیر  سالهای  طول  در  داد:  ادامه  کرونایی،  شرایط 
سرانه فضای سبز ۱۳.۹ متر مربع به ۲۰.۳ متر مربع به 

ازای هر نفر رسیدیم.
وی با اشاره تلاش شهرداری برای رسیدن به سرانه ۲۵ 
 ۱۴۰۰ سال  پایان  تا  نفر  هر  ازای  به  سبز  فضای  متری 
گفت: برای رسیدن به این هدف بوستان های متعددی 

در شهر قم ایجاد شده است.
عمرانی  پروژه   ۸۹۴ اینکه  به  اشاره  با  قم  شهردار 
از  داشت:  اظهار  است،  اجرا  حال  در  شهر  در 
قم  شهر  در  پروژه  افتتاحیه  مرحله  سه  سال  ابتدای 

داشتیم.
میلیارد   ۹۰۰ امسال  کرامت  دهه  گفت:  نژاد  سقائیان 
شد  افتتاح  قم  شهرداری  توسط  عمرانی  پروژه  تومان 
در  و  تومان  میلیارد   ۱۳۰ دولت  هفته  در  آن  از  پس  و 
افتتاح  را  پروژه  مقدار  همین  هم  مقدس  دفاع  هفته 

کردیم.
هر  که  بزرگ  پروژه   ۵۰ به  نزدیک  کرد:  خاطرنشان  وی 
پایان سال  تا  دارند  تومان  میلیارد   ۳۰ بالای  اعتبار  یک 

در شهر قم افتتاح می شود.
شهردار قم با اشاره به سختی های متعدد کار در شرایط 
با وجود همه مشکلات خم به  اقتصادی کنونی، گفت: 
نیاورده و وظایف خودمان را دنبال کردیم و عنایت  ابرو 
ما شده  و حضرت معصومه)ع( هم شامل حال  خداوند 

است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم :

سرمایه گذاری مقصد  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار 
گفت:  دیدار  نیزدراین  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
گردشگری  مسئله  قم  شهر  مهم  ظرفیت های  از  یکی 
این  تحقق  برای  که  است  زائر  ماندگاری  افزایش  و 
گرفته  قرار  محور  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  موضوع 

است. 
در  قم  روز  نامگذاری  به  اشاره  با  جلالی  عبدالله 
این  داشت:  اظهار  استان،  عمومی  فرهنگی  شورای 
صورت  قم  شهر  اسلامی  شورای  مصوبه  با  اتفاق 

گرفت.
رئیس شورای اسلامی شهر قم نامگذاری روز قم را امر 
خوبی  بهانه  می تواند  روز  این  افزود:  و  دانست  مبارکی 
به  قم  شناساندن  و  شهر  به  مربوط  امور  پیگیری  برای 

باشد. دیگران 
برای  که  قم  ظرفیت های  از  یکی  داد:  ادامه  جلالی 
در  گذار  سرمایه  جذب  مانده  مغفول  شهر  توسعه 

راستای جذب زائر است.
شهر  در  زائر  ماندگاری  دغدغه  به  اشاره  با  وی 
توسط  موثری  اقدامات  زمینه  این  در  افزود:  قم، 
گرفته  صورت  قم  شهر  اسلامی  شورای  و  شهرداری 

است.
اعظم)ع(  پیامبر  بلوار  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 

زائر  حوزه  در  خصوصی  بخش  گذاری  سرمایه  محور  را 
شده  محور  این  وارد  سرمایه گذاران  گفت:  و  دانست 
شکل گیری  با  تا  می کند  مشارکت  آنها  با  شهرداری  و 
قم  در  آنها  ماندگاری  زائرین،  برای  شایسته  خدمات 

شود. بیشتر 
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی 

شهرداری قم :
فعالیت ۸۰ گروه سرود درسطح قم

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری 
80 گروه سرود  فعالیت  به  اشاره  با  دیدار  دراین  نیز  قم 
به  معصومه)س(  حضرت  ورود  سالروز  از  گفت:  قم،  در 
نام گذاری  معصومیه  ایام  ایشان،  وفات  روز  تا  قم  شهر 

شده است.
اینکه سال  به  توجه  با  اظهار داشت:  مقیمی  ابوالقاسم 
ورود  سالروز  استان،  عمومی  فرهنگ  شورای  در   ۹۷
حضرت معصومه را به عنوان روز قم نام گذاری کردند، 
برنامه هایی در حوزه فرهنگ  روز  این  برای گرامیداشت 

تدارک دیده شده است.
ورزشی  و  هنری  فرهنگی،  سازمان  مدیرعامل 
حضرت  ورود  از  روز   ۱۷ افزود:  قم  شهرداری 
معصومیه  ایام  حضرت،  وفات  تا  معصومه)س( 
قم  شهرداری  سوی  از  برنامه هایی  که  شده  نام گذاری 

این روزها اجرا می شود. در 
معرفی  برای  خوبی  فرصت  قم  روز  داد:  ادامه  مقیمی 
قم ظرفیت های و شناخت قم است و همچنین بهانه ای 

برای ارائه بهتر خدمت به مردم.
معرفی  برای  شهرداری  برنامه های  به  اشاره  با  وی 

گفت:  روز،  این  در  معصومه)س(  حضرت  زندگی  بهتر 
بزرگان  بهتر  معرفی  برای  فرصتی  روز  این  در  همچنین 
فراهم  قم  در  مذهبی  و  تاریخی  اماکن  و  مشاهیر  و 

است.
ورزشی  و  هنری  فرهنگی،  سازمان  مدیرعامل 
برنامه های  برگزاری  به  اشاره  با  قم  شهرداری 
نشاط  ایجاد  کرد:  اضافه  قم،  محلات  در  فرهنگی 
که  است  ما  اهداف  از  یکی  محلات  در  اجتماعی 
فعالیت  شهر  سطح  در  سرود  گروه   ۸۰ راستا  این  در 

کرد. خواهند 
کرونا  وضعیت  به  توجه  با  امسال  افزود:  مقیمی 
 … جعفر  بن  موسی  دختر  ای  »سلام  قم  روز  شعار 
انتخاب  نیست«  شدنی  مداوا  درد  شما  لطف  بی 
این  برای  تصویری  و  فرهنگی  محصولات  و  شده 
پخش  قابل  سیما  و  صدا  در  که  شده  تدوین  ایام 

است.
حرم  تصاویر  از  را  نمایشگاه  هایی  همچنین  گفت:  وی 
مردم  برای  شهر  سطح  در  را  معصومه)س(  حضرت 
مسابقات  هم  کودکان  برای  و  کرد  خواهیم  اکران 

می شود. برگزار  فرهنگی 
ورزشی  و  هنری  فرهنگی،  سازمان  مدیرعامل 
زین  شهیدان  موزه  خانه  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری 
داشت:  اظهار  می شود،  افتتاح  هفته  این  در  الدین 
زین  شهید  خانه  مانند  مکان هایی  داریم،  نظر  در 
راحل  امام  حضرت  بیت  و  شفیعی  شهید  خانه  الدین، 
مطرح  نور  راهیان  برای  گردشگری  مقصد  عنوان  به  را 

. کنیم

آیت الله علوی گرگانی خطاب به شهردارقم:
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یادداشت

فرمانده کل سپاه پاسداران با هشدار به طرف های درگیر 
در مناقشه قره باغ گفت: تمهیدات و  پیش بینی های لازم 
برای برخورد قاطع و به موقع با هر نوع تهدید و یا تعرض 

مرزی اندیشیده شده است. 
پاسدار حسین سلامی  عصر پنجشنبه در  سرلشکر 
جریان بازدید از نوار مرزی شهرستان اصلاندوز و سدمیل 
مغان در استان اردبیل اظهار داشت: امنیت پایدار خط 
قرمز ماست و هرگونه ناامنی و تهدید در مرزها که موجب 
آسیب به امنیت و آرامش روانی مردم عزیزمان باشد، 

پذیرفتنی نیست.
ضمن  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده 
رصد آخرین تحرکات در منطقه قره داغ، دستورات لازم 
برای تامین بیشتر امنیت مناطق مرزی را صادر کرد و 

افزود: تقویت تمهیدات دفاعی - امنیتی متناسب با 
وضعیت مناطق پیرامونی، مراقبت هوشمندانه و حضور 
هوشیارانه یگان های مستقر در مناطق مرزی مجاور 

محل درگیری های اخیر مورد تاکید است.
آمادگی های  و  مجاهدت ها  از  قدردانی  با  سلامی 
رزمندگان اسلام و مرزداران غیور برای دفاع از مرزها در 
این منطقه حساس، تغییرناپذیری مرزهای بین المللی 
اهتمام  ضرورت  بر  تاکید  با  و  توصیف  مهم  امری  را 
طرف های درگیر در مناقشه قره باغ از هرگونه تهدید 
علیه مرزهای جمهوری اسلامی ایران خاطرنشان کرد: 
تمهیدات و  پیش بینی های لازم برای برخورد قاطع و به 
موقع با هر نوع تهدید و یا تعرض مرزی اندیشیده شده 

است.

وی با اشاره به اینکه ملت عظیم الشان ایران سختی ها 
را تحمل کردند و خواهان عزت اند، افزود: امروز به  برکت 
نشکستن باورهایمان، مردم توانسته اند محکم و استوار 
در مقابل تهدیدها و توطئه های دشمنان بایستند و اراده 

خود را بر آنان تحمیل کنند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تصریح کرد: 
سپاه و بسیج خادم ملت ایران از جمله مردمان فهیم، 
مومن و انقلابی دشت زیبا و حاصلخیز مغان است و 
برای رونق بیشتر این منطقه، آماده هر نوع کمک و 

نقش پذیری هستند.
با  مغان،  میل  از سد  بازید  سلامی همچنین ضمن 
اعضای کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی که 

در منطقه حضور داشتند نیز گفت وگو کرد.

معاون کل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: آمار فوتی های کرونا به شدت 
نگران کننده است و باید به این نکته توجه کرد که آمار فوتی هایی که اکنون اعلام می شود 

ناشی از اقدامات  ما در یک ماه گذشته است. 
ایرج حریرچی درباره وضعیت کرونا در کشور و آمارهای مرگ و میر به علت ابتلا به این 
ویروس افزود: اینکه روزی آمار مرگ و میرها دورقمی بود و این تعداد را از ۱۵۸ به ۳۵ 
رساندیم مورد توجه مقام معظم رهبری قرار گرفت. بعد از اینکه آمار به ۳۰۰ رسید، ایشان 
فرمودند که تعداد کشته ها به اندازه سقوط یک هواپیما است، اکنون این تعداد به ۴۰۰ تا 

۴۴۰ رسیده و رقم قابل توجهی است.
با  مردم  مواجهه  عامل  مهم ترین  اجتماع،   تردد  کاهش  معیار  داد:  ادامه  وی 
به  تردد نسبت  ماه گذشته کاهش  در یک  معیار  این  اساس  بر  یکدیگر است.  
شرایط عادی فقط ۶ درصد بوده است، درحالی که در فروردین و اردیبهشت که 
توانستیم بیماری را کنترل کنیم کاهش تردد اجتماعی نسبت به دوره مشابه، 

۵۰ درصد بود.
معاون کل وزارت بهداشت گفت: تا زمانی که کاهش تردد و مواجهه را نداشته باشیم، تعداد 
بستری، ابتلا و مرگ افزایش خواهد داشت. در مورد مرگ تعداد افزایش تست موثر نیست، 

اما درباره بستری موثر است.
حریرچی درباره مشکلات دسترسی برخی افراد به ماسک گفت: از هموطنانی که 
دسترسی آنان به ماسک سخت است، عذرخواهی می کنم و شرمنده هستم؛ این افراد 
می توانند با مراجعه به سامانه »من اینجام« به ازای یک کد ملی ۵۰ ماسک )به ازای هر 
ماسک هزار تومان( سفارش بدهند و درب منزل تحویل بگیرند. بسیج هم عهده دار توزیع 

است.
وی افزود: احتیاجی به مصرف ماسک سه لایه نیست و ماسک های پارچه ای هم به همان 

اندازه تاثیرگذار هستند. افراد می توانند در خانه ماسک سه لایه پارچه ای بدوزند.
داروی کرونا ساخته نشده است

حریرچی اظهار کرد: نه تنها در کشور ما بلکه در هیچ کجای دنیا هیچ دارویی به طور 
مستقیم برای کرونا تاثیر داشته باشد، شناسایی نشده است و این داروهای شیمیایی که 

اکنون استفاده می شوند برای بیماری و ویروس های دیگر هستند که برای این ویروس هم 
استفاده می شود.

وی ادامه داد: متاسفانه تاکنون اکثر این داروها موثر نبوده یا تاثیر اندکی داشته اند. 
داروهای گیاهی هم تنها می توانند در کاهش برخی عوارض مانند سرفه تاثیرگذار باشند، 
هیچ یک از مواردی همچون واکسن، دارو، فاصله گذاری، استفاده از ماسک، تعطیلات و 
بهداشت فردی نمی توانند به صورت منفرد بر این بیماری تاثیرگذار باشند و باید همه این 

موارد کنار یکدیگر باشند.
اسامی مقدس را روی داروهای ساختگی نگذاریم

معاون وزیر بهداشت گفت: هیچ دارویی نداریم که منصوب به امامی باشد.  باید بدانیم 
اسامی مقدس خود را روی داروهای ساختگی مان که حتی اگر تاثیرگذار هم باشند 

نگذاریم، زیرا اگر اشکالی در آن به وجود آمد به ائمه جسارتی نشود.
وی افزود: روش اثبات دارو مشخص است؛  دارو اول باید در آزمایشگاه ها، روی حیوانات و 

نمونه های شبیه انسان و بعد انسان ثابت شود.
معاون کل وزارت بهداشت ادامه داد: دولت سومالی که  ادعای  بسیاری در داروهای 
گیاهی و طب سنتی و بومی در این کشور مطرح است، اعلام کرد داروهایی که برخی 
مدعی بوده در درمان کرونا موثر هستند ابتدا روی خودشان تست شده و در صورتی که 

بهبودی حاصل شد برای درمان دیگران هم استفاده شود.
وی بیان کرد: داروی ضد کرونا یا هر بیماری دیگر باید طبق مطالعات روز دنیا بررسی و 
بعد ثابت شود.  از آنجایی که بیش از ۵۰ درصد مبتلایان بدون هیچ دارویی و ۸۰ درصد 
بیماران با عوارض جزیی بیماری بهبود می یابند حتی اگر به آنها شربت آلبالو هم بدهیم 

خوب می شوند، بنابراین ادعای کشف دارو صحیح نیست.
رتبه ایران در مرگ و میر کرونا

حریرچی گفت: ایران در تعداد مرگ و میر ناشی از کرونا به ازای یک میلیون نفر جمعیت 
رتبه بیست و چندم در دنیا را دارد. دلیل این که آمار بالای نسبی هم هستیم این است که 
اپیدمی در کشور ما زودتر شروع شده است؛ ملت و دولت باید دست به دست هم دهیم و 

آمار را به صفر برسانیم.

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، با اشاره به سخنرانی رهبر معظم انقلاب در روز ۱۳ 
آبان ماه جاری گفت: رهبر معظم انقلاب به مسئولان کشور توصیه کردند که سه وظیفه 

کلیدی؛ امنیت، اقتصاد و فرهنگ متوجه مسئولان ماست. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری دیروزدر خطبه های  نمازجمعه که به دلیل قرارگیری 
شهر مقدس قم در وضعیت قرمز کرونایی به صورت مجازی ایراد شد، افزود: امنیت، هم 
امنیت خارجی است که باید امکانات پیشرفته ای داشته باشیم که بازدارنده دشمن باشد 

و جلوی طمع ورزی دشمن را بگیرد و در امنیت داخلی نیز جلوی نفوذ دشمن را بگیریم.
وی ادامه داد: در مساله اقتصاد رهبر معظم انقلاب فرمودند که ما کمبود نداریم، چرا ما 

باید شاهد گرانی گوشت و برخی از کالاهای دیگر باشیم.
وی اضافه کرد: به مردم عزیز هم عرض می کنم که هرجا دیدید که کسانی در این شرایط 
تحریم به مردم ما خیانت می کنند و روزبه روز قیمت کالا و اجناس را بالا می برند، این ها 

وظیفه شماست که جلوگیری کنید.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرد: مسئولان دولت باید با هماهنگی کامل 

کنترل و مهار کنند، خیلی از مسایل ربطی به این تحریم ها ندارد.
وی گفت: مساله دیگر انتخابات ریاست جمهوری آمریکاست که رهبر معظم انقلاب به 
خوبی به آن اشاره کردند و فرمودند که رفت وآمد این اشخاص برای ما مهم نیست و در 
بینش و نگاه ما تاثیری ایجاد نمی کند، به خاطر این که این ها روش شان همین است و 
بارها امام نیز فرمودند که اگر این ها توبه کنند و دست از شرارت بردارند، ممکن است که 

شرایط به گونه دیگری رقم بخورد، ولی آن چه که ما از این ها سراغ داریم، جز کینه، عداوت 
و دشمنی نیست.                           

وی اظهار داشت: تفاوت فرعون مصر با فرعون زمان ما که آمریکا باشد، این است که دایره 
ظلم و ستم فرعون مصر همان جا در مصر بود، اما دایره ظلم و ستم آمریکا مربوط به سراسر 

جهان است.
وی با اشاره به سیاست های غلط ابرقدرت ها گفت: متاسفانه برخی از کشورهای مرتجع 
منطقه به خاطر این که دل اربابشان را به دست بیاورند، ذلیلانه و حقیرانه دست دوستی به 

سوی رژیم صهیونیستی دراز می کنند. 
حسینی بوشهری با بیان این که پایه های حکومت صهیونیست ها لرزان است، خاطرنشان 

کرد: این ها دوام نخواهند آورد.
عضو مجلس خبرگان رهبری افزود: نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، بهترین 

همسایه برای شماست.
وی در بخش دیگر سخنان خود، با اشاره به ۲۳ ربیع الاول سالروز ورود حضرت فاطمه 
معصومه)س( به شهر مقدس قم و استقبال مردم قم از ایشان گفت: همیشه مردم قم 
ارادت خود را به اهل بیت)ع( ثابت کرده اند، کما اینکه در زمان ما هم مردم پای کار هستند.
وی خاطرنشان کرد: امروز حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( مامن و پناهگاه مردم و 
بزرگان ما شده است و نه تنها در کشور، بلکه در سراسر جهان، امروز حرم مطهر حضرت 

معصومه)س( پناهگاه است.
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عدم تفاوت چندان سکانداران 
کاخ سفید

جمهوری اسلامی ایران در حال گذار از آخرین سال 
دولت تدبیر و امید است که اتفاقات مهم و غیر مهم 
بسیاری را در این ورطه در حال تجربه است که از آنها 

می توان به تحریم های ظالمانه ایالات متحده، مشکلات عدیده سیاست داخلی 
و در نهایت مسئله انتخابات ایالات متحده و همچنین انتخابات ریاست جمهوری 
پیش رو در سال 1400 اشاره کرد، همه این اتفاقات سبب می شود تا جامعه ایران 

یک شرایط سیاسی خاص پیدا کند.
اما پرسشی که در اینجا پیش می آید این است که کدام یک از این اتفاق ها تاثیر 
بسزایی در سرنوشت مردم جامعه ایران خواهد داشت؟ در پاسخی کوتاه باید بیان 
کرد که گره زدن مسائل سیاست داخلی به مسئله مهمی همچون سیاست خارجی 
یک خطای استراتژیک است و این خطا می تواند عواقب بسیار نامناسبی در ابعاد 

گوناگون اعم از اقتصادی، سیاسی و فرهنگی برای جامعه ایران داشته باشد.
اصولا در عالم سیاست و روابط بین الملل نمی توان گفت که هیچ پدیده ای تاثیر 
گذار نیست اما میزان این تاثیرگذاری به عملکرد کارگزاران سیاسی کشورهای 
مختلف باز می گردد. در این بین انتخابات ایالات متحده نیز از این امر مستثنی 
نخواهد بود. این انتخابات که بین دو جناح اصلی ایالات متحده یعنی جمهوری 
خواهان و دموکرات ها در حال برگزاری است یک پیام واضح و شفاف برای جامعه 
داخلی آمریکا دارد و آن این است که در این انتخابات فارغ از پیروزی هر یک از این 
دو جناح مفهوم امنیت  و کیان ملی از هر چیزی مهم تر است و در نگاهی دیگر 
پیامی برای کشورهای خارجی دارد که هرگونه ارتباط در هر سطحی بر همین مبنا 

یعنی امنیت و منفعت ملی شکل خواهد گرفت.
در رابطه با تاثیر این انتخابات بر جمهوری اسلامی ایران سه طیف نظری وجود 
دارد؛ عده ای از تحلیگران بر این باورند که اگر کاندیدای دموکرات بر مسند کار 
بنشیند به طور مجدد بر تعهدات بین المللی از جمله برجام باز خواهد گشت و 
تحریم ها نیز از بین خواهد رفت، این تحلیل شاید از منظر تئوریک جنبه ای صحیح 
داشته باشد اما در فضای کنونی جامعه بین الملل، کمی دور از ذهن به نظر می 
رسد. تحلیگران دسته دوم بر این باورند که اگر کاندیدای جمهوری خواهان بر 
مسند قدرت بنشیند در دور دوم می توان انتظارات بهتری را از جامعه بین الملل 
و به طور مخصوص ایالات متحده داشت و انتظار یک تغییر رویکرد را از این جناح 
دارند اما در نهایت در سومین بیان که نگارنده نیز به این امر معتقد است باید بیان 
کرد که جمهوری خواهان و دموکرات ها هر دو، روی های مختلف یک سکه اند و 
تنها شیوه گفتمان آنها در قبال جمهوری اسلامی ایران ممکن است متفاوت باشد 

و هیچ فرقی با یکدیگر ندارند.
آن چیزی که از فردای انتخابات ایالات متحده در جامعه ایران از اهمیت بالایی 
برخوردار است این است که نگاه مردم جامعه و همچنین کارگزاران سیاسی به تمام 
ظرفیت های داخلی معطوف شود تا بتوان در کنار سیاستگذاری های اقتصاد 

مقاومتی جامعه ایران را نسبت به آثار و پیامدهای هر پدیده سیاسی مقاوم کنند.
در پایان باید بیان کرد که آن چیزی که برای مردم ایران در شرایط کنونی باید از 
اهمیت بالایی برخوردار باشد تفکر و انتخاب کاندیدایی در انتخابات 1400 است 
تا بتواند این مهم یعنی مقاوم شدن جامعه ایران نسبت به تمامی تهدیدات را با 

سیاستگذاری های مناسب به سر منزل مقصود برساند.
                                                                                           پژوهشگر اندیشکده روابط بین الملل

ضربه فنی محیط زیست 
در پی وصول طرح لغو تخصیص ۳۵ درصد عوارض 
به  آن  واریز  و  زیست  محیط  صندوق  به  آلایندگی 
حساب شهرداری ها، موضوع بند ن تبصره ۶ قانون 
یک  تبصره  محل  از  کشور  کل   ۱۳۹۹ سال  بودجه 
جلسه  در  افزوده  ارزش  بر  مالیات  قانون   38 ماده 

علنی مورخ ششم مهرماه نودونه مجلس شورای اسلامی که یک فوریت آن نیز با 
رای 179 نمایندگان مجلس به تصویب رسید، نگرانی ها از مدیریت اخذ و واریز 
عوارض آلایندگی به حساب شهرداری ها، جامعه کارشناسان و فعالان محیط 
زیست کشور را فرا گرفته است، زیرا که شهرداری ها چه در کلانشهرها و چه در 
شهرهای کوچک عمدتا در تامین هزینه های متعدد خود ناتوان هستند و اخذ 
جرایم از تخلفات گسترده در حوضه های مختلف شهری، در سنوات گذشته 
از جمله کمیسیون ماده 100، منبع تامین درآمد مطمئنی برای شهرداری ها 
گردیده است و همین موضوع یکی از مهترین دلایل حرکت شهرها به سمت 
توسعه ناپایدار در کشور بوده است و انتظار می رود این سرنوشت برای این ماده 
قانونی نیز صادق شود. کارشناسان محیط زیست معتقد هستند که شهرداری 
بهبود کیفیت  و  آلایندگی  به منظور کاهش  توجهی  قابل  اقدامات  تنها  نه  ها 
اند،  انجام نداده  این عوارض در سالهای گذشته  از محل اخذ  محیط زیست 
تصویب این طرح باعث می شود که صنایع آلاینده رغبتی به اصلاح رویه های 
با ارائه گزارش واریز به سازمان محیط زیست،  نادرست شان نداشته باشند و 
صیانت قانونی نیز پیدا  کنند، از طرفی اخذ عوارض آلودگی توسط سازمان امور 
مالیاتی و واریز مستقیم آن به حساب شهرداری ها باعث می شود هیچگونه 
حسابرسی صحیحی نسبت به هزینه کرد صورت آن نگیرد در حالی که طبق 
باید وارد حساب خرانه کشور شود  ابتدا  قانون اساسی هرگونه درآمد مالیاتی 
و  با حسابرسی  یابد. صندوق محیط زیست  امور جاری تخصیص  به  و سپس 
نظارت نهاد های ذیربط و ارائه گزارش های مستند می تواند مسیر روشنی را 
در هزینه کرد صحیح بوجه فوق ترسیم کند و گامی هدفمند در تحقق قانون 

مذکور بر دارد.
دریافت  منابع  از  زیست  محیط  ملی  صندوق  سهم  درصد   ۳۵ تخصیص  لغو 
مدیریت  که جهت  برای طرح های  را  نامعلومی  آلایندگی، سرنوشت  عوارض 
پی  را  شده  تدوین  زیستی  محیط  های  چالش  و  مسائل  معضلات،  اجرایی 
خواهد داشت. پس از تصویب این قانون سازمان حفاظت محیط زیست ضمن 
شناسایی دقیق صنایع و منابع انتشار آلودگی در استان های مختلف، با تدوین 
طرح های متعدد با همکاری صندوق ملی محیط زیست و رایزنی با دانشگاهها، 
مترصد  زیست  محیط  حوزه  تخصصی  مجامع  سایر  و  فناوری  و  علم  پارکهای 
آن بود که از محل دریافت منابع قانون مذکور اقدام اساسی را جهت رفع این 
مسائل محیط زیستی صورت دهد، معضلاتی که امروز نفس کشیدن را برای 
جامعه انسانی معاصر سخت و با تولید انبوهی از گازهای آلاینده، پسماندهای 

ویژه و فاضلاب های صنعتی حیات نسل آینده را نیز به چالش کشیده است.
محیط  کارشناسی  های  پیوست  فاقد  های  طرح  اجرای  و  تصویب  دنبال  به 
زیستی و عدم توجه به مباحث آمایش سرزمین و توسعه پایدار در حوزه های 
مختلف، کشور با انبوهی از معضلات منطقه ای و فرا منطقه ای محیط زیستی 
مواجه شده است که نتیجه عملکرد برخی از مدیران و قانونگذاران کشور جهت 
لذا  است،  آنها  مقطعی  موفقیت  کارنامه  ارائه  و  زودگذر  اهداف  به  دستیابی 
ضروری است نمایندگان محترم مجلس با بررسی دقیق طرح فوق، از آسیب و 

اضمحلال بیشتر منابع طبیعی و محیط زیست کشور جلوگیری کنند. 
کارشناس محیط زیست

جانشین فرمانده کل سپاه:

امروز از قدرت بازدارندگی کم نظیری 
برخورداریم 

مضرات  ایران  ملت  علیه  تهاجم  اینکه  بیان  با  سپاه  کل  فرمانده  جانشین 
کم نظیر  بازدارندگی  قدرت  از  ما  امروز  گفت:  دارد،  دشمن  برای  زیادی 

برخورداریم. 
فرمانده  معارفه  و  تکریم  مراسم  در  فدوی  علی  پاسدار  دریادار  سردار 
ارشد  مسئولان  حضور  با  که  بلوچستان  و  سیستان  استان  سلمان  سپاه 
پیامبر  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  و  استان 
امیدواریم ما در  و  ببرند  تعالی  به  رو  را  تا بشر  برگزیده شدند  اسلام )ص( 

برداریم. گام  درستی  به  مسیر  این 
حق  مسیر  در  کلمه  وحدت  اینکه  بیان  با  سپاه  کل  فرمانده  جانشین 
خمینی)ره(  امام  گفت:   ، بود  )ص(  اسلام  پیامبر  تاکید  مورد  موارد  از 
این  بر  انقلاب  جلوی  به  رو  مسیر  در  نیز  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  و 
در  انقلاب  پیروزی  موجب  امر  همین  شک  بدون  و  داشته اند  تاکید  امر 

است. شده  مختلف  عرصه های 
قدرت  از  ما  امروز  کرد:  خاطرنشان  ادامه  در  سپاه  کل  فرمانده  جانشین 
را  تهاجم  قصد  کسی  اگر  که  قدرتی  یعنی  برخورداریم،  بازدارندگی 
برایش  زیادی  مضرات  تهاجم  این  می شود  متوجه  بسنجد  و  باشد  داشته 
از  جهان  در  کشوری  کمتر  نمی زند؛  تهاجم  به  دست  بنابراین  دارد، 

است. برخوردار  بازدارندگی  قدرت  چنین 

وزیر صمت: 

کمبود کالاهای اساسی در کشور وجود ندارد 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه برخی کمبودها در کشور وجود دارد 
و ما نیز از این موارد اطلاع داریم گفت: اما باید به این نکته توجه کرد که در 
حال حاضر تمام کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در فروشگاه ها موجود است 

و کمبود کالای های اساسی وجود ندارد. 
علیرضا رزم حسینی روز پنجشنبه در حاشیه سفر به استان کرمان در دیدار 
با نماینده ولی فقیه در استان کرمان افزود: نظام اقتصادی کشور به خوبی 

توانسته فشار تحریم های ظالمانه را تحمل کند.
وی اظهار داشت: ممکن است در برخی مکان ها گران فروشی وجود داشته 
باشد که درصدد برخورد جدی با این پدیده هستیم و با توجه به همبستگی 

بین سه قوه، آینده خوبی در پیش داریم.
وزیر صمت تصریح کرد: شرق کشور مشکل کمبود آب دارد و اگر این مسئله در این 
منطقه حل نشود آن منطقه خالی از جمعیت و سکنه می شود  که این برای ما از 
نظر امنیت ملی بسیار حائز اهمیت است زیرا اگر مشکل آب شرق کشور حل نشود 

با مشکلات امنیتی زیادی روبه رو خواهیم شد.
باید  ایران  اسلامی  جمهوری  که  راهبردهایی  از  یکی  داشت:  اظهار  وی 
انجام دهد تا به امنیت کشور خدشه ای وارد نشود اننقال آب به شرق کشور 

است.  
مبارزه  و گفت:  پرداخت  امضاهای طلایی  به موضوع  ادامه  در  رزم حسینی 
کردن با فساد هزینه دارد و هزینه آن را پذیرفته ایم و می دانیم با این مبارزه 
که شروع شده است منافع خیلی ها به خطر می افتد از جمله کسانی که ۴۰ 

سال عادت کرده اند به راحتی درآمدهای بادآورده ای پیدا کنند.  
وی افزود: در برنامه هایی که داریم شرایطی را فراهم کرده ایم که گلوگاه هایی 
که موجبات رانت زایی هستند و رانت ایجاد می کنند را به تدریج حذف می 
کنیم و البته چون در شرایط جنگ اقتصادی هستیم نمی دانیم چقدر بتوانیم 
این کار را پیش ببریم و انجام دهیم اما مبارزه با رانت و فساد را به طور جدی 

در اولویت برنامه های خود قرار داده ایم.
رزم حسینی با اشاره به معیشت مردم گفت: اولویت اول ما در مجلس و هم 
در فرمایشات مقام معظم رهبری سفره  مردم است که متاسفانه به دلیل تغییر 
نرخ ارز بسیار تهدید شده است ولی با توجه به ذخائر استراتژیکی که داریم 
مشکل ما موجودی کالا نیست و مرتب داریم کالاهایی مثل روغن، مرغ و تخم 

مرغ و گوشت را برای تنظیم بازار با کمک جهاد عرضه می کنیم.
در  صادرات  و  واردات  در  که  جدید  اقتصادی  های  سیاست  به  توجه  با  وی 
یعنی  برویم  کالا  فراوانی  سمت  به  باید  افزود:  است  افتاده  ایران  اقتصاد 
بازار  تعادل در  به  تا  افزایش دهیم  و واردات  تولید داخل  را در  کالاهای خود 

برسیم.
وی افزود:  از ظرفیت بسیج و سپاه نیز برای تنظیم بازار استفاده می کنیم و 
قراردادی هم با آن ها بسته شده است که حدود ۵ هزار نفر به صورت پاره وقت 
از برای کنترل قیمت ها در بازار با بازرسی هوشمند با متخلفین طبق مقررات 

برخورد جدی خواهیم داشت.

علی صوفی: 

سیاست های غلط عامل گرانی ها است
یک فعال سیاسی با بیان اینکه هیچ کس نمی داند لحظه بعد چه وضعیتی در 
اقتصاد ایران حاکم خواهد بود و هیچ ثباتی در قیمت ها وجود ندارد، از آن به 

عنوان بدترین وضعیت حاکم بر این عرصه نام برد. 
بد  وضعیت  و  گرانی   علت  با  ارتباط  در  ایسنا،  با  گو  و  گفت  در  صوفی  علی 
اقتصادی حاکم بر جامعه که باعث تذکر رهبری نیز شد، اظهار کرد: بارها و 
بارها گفته ام. درست است که تحت فشار تحریم ها هستیم و این تحریم ها 
در وخامت اقتصادی نقش بالایی دارند، اما سیاست های غلط  را از سال ۹۶ 
شاهد هستیم. سیاست هایی که به صورت سیاست نئولیبرالیستی و افراطی 
اعتراضات  باعث  ادامه  در  و  ها  گرانی  شروع  باعث  ارز  قیمت  سازی  رها  با 

مردمی شد. 
وی ادامه داد: تازه قبل از این رها سازی مردم نسبت به وضعیت اقتصادی 
در دی  اعتراضاتی  مردم  استیصال  و  امیدی  نا  پی  در  کردند؛  اعتراض  خود 
۹۶ صورت گرفت که در نوع خود بی سابقه بود. تنها پنج ماه پس از شروع 
به کار دولتی که در همان سال رای بالایی  از مردم کسب کرده بود مردم به 
عملکردش چنان اعتراضی نشان دادند. متاسفانه  این هشدار جدی نگرفته 
و  بلافاصله قیمت  افتاد  اتفاق  بلکه برعکس عمل شد نوعی لجبازی   ، نشد 

ارز  رها شد.   
را اعلام کردم که پیش  تلوزیونی نظرم  برنامه  ادامه داد: در سال ۹۷ در  وی 
بینی من این است که  تیم اقتصادی در دولت نفوذ کرده که در دولت آقای 
هاشمی تحت عنوان تیم تعدیل اقتصادی هم حضور داشتند و تا سال ۱۳۷۴ 
موجی از گرانی بی سابقه ای را ایجاد کردند و باعث شدند مقام معظم رهبری 

هم نسبت به گرانی ها واکنش نشان دهند .
این فعال سیاسی با اشاره  به پیامدهای افزایش قیمت  بنزین در سال ۹۸ و با 
یاداوری اینکه بعد از آن ما شاهد گرانی مستمر  بودیم اظهار کرد:  بدترین حالت 
چه  بعد  لحظه  داند  نمی  کس  هیچ  که  است  اقتصادی  حالت  همین  ممکن 
وضعیتی در اقتصاد ایران حاکم خواهد بود و هیچ ثباتی در قیمت ها وجود ندارد. 
وی گفت: مقام معظم رهبری هشدار دادند که کسی به این گرانی ها توجه 
ندارد. رئیس جمهور، وزیر مربوطه و رئیس بانک مرکزی می گویند این گرانی 
هستند.  منتقد  همه  باشد؟  گو  پاسخ  باید  کسی  چه  پس  ندارد.  توجیه  ها 
به هم  بانک مرکزی همه نسبت  تا  بودجه  برنامه  اقتصادی سازمان  وزرای  از 
بورس  در  که  کرد. کسانی  آزاد  بعد سقوط  بردند  بالا  را  بورس  دارند.  موضع 

سرمایه گذاری کردند هم نا امید شدند. 
بار  زیر  این  فهم  نمی شود،   ارز  داده  به   راجب  تعهدی  صوفی گفت: هیچ 
نرفتن ها برای ما مشکل است، اصلا چه دستی پشت این قضایا وجود دارد.  

دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم :

رتبه اول قم در اجرایی شدن مصوبات 
شواری فرهنگ عمومی 

دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم گفت: اجرای کامل مصوبات این شورا 
نیازمند همکاری جدی مردم ودستگاه های دولتی است.

فرهنگ  شورای  تشکیل  سالروز  آبان   ۱۴ مناسبت  به  که  کاشانی  حسینی 
عمومی در برنامه گفتگوی خبری سیمای مرکز قم سخن می گفت افزود: ۳۰ 
درصد مصوبات این شورا در قم اجرایی نمی شود که برخی علل آن مشکلات 
مالی و اعتباری است، اما بخش دیگر مربوط به ساختار شورا و انجام تکالیف 
محوله از سوی دستگاه های دولتی و مردم است که با تجمیع این ظرفیت ها 

می توان به اجرای کامل مصوبات امیدوار بود.
شدن  اجرایی  زمینه  در  اخیر  سال  سه  در  قم  اول  رتبه  از  حال  عین  در  وی 
پژوهشی  طرحی  اجرای  دنبال  به  وجود  این  با  گفت:  و  داد  خبر  مصوبات 

هستیم تا میزان تاثیرگذاری این مصوبات را تا دو ماه آینده بررسی کنیم.
آقای حسینی کاشانی تصریح کرد: ایجاد شناخت در مردم، تبدیل آن به باور 
و شکل گیری رفتار بر اساس باورها، کاری سنگین و مشکل است که نیازمند 

بررسی و انجام کار های پژوهشی است.

جانشین ستاد امربه معروف و نهی از منکر قم:

آمران به معروف راه های مقابله با کرونا را 
ترویج می کنند

در  امربه معروف  طرح  گفت:  قم  منکر  از  نهی  و  امربه معروف  ستاد  جانشین 
راه های  به معروف  آمران  آن  بر اساس  حوزه سلامت در قم اجرا می شود که 

مقابله با شیوع ویروس کرونا را میان مردم ترویج می کنند. 
ازجمله  همواره  سلامت  و  بهداشت  کرد:   بیان  حسینی  محمدتقی  سید 
مهم ترین حوزه های موردتوجه در اسلام بوده است و در همین راستا آمران 
از  ناشی  آمده  به وجود  به شرایط  توجه  با  قم تلاش می کنند  در  به معروف 
شیوع ویروس کرونا،  اهمیت رعایت نکات بهداشتی را در میان مردم متذکر 
پروتکل ها  دقیق  رعایت  و  ماسک  از  حداکثری  استفاده  به  را  آن  و  شوند 

دعوت کنند.
و  اجتماعی  فاصله گذاری  رعایت  سمت  به  مردم  دعوت  کرد:  بیان  وی 
همچنین پرهیز از مسافرت های غیر ضرور در شرایط کنونی از دیگر مواردی 
انجام  کرونا،  ویروس  با شیوع  مقابله  برای  قم  در  معروف  به  آمران  که  است 

می دهند.
وی ادامه داد: این ها همه جز مصادیق معروف و منکر در شرایط کنونی است 
در همین چارچوب  که  کنند  وظیفه خود عمل  به  زمینه  این  در  باید  و همه 
ادامه  بیشتر  تلاش  با  و  آغازشده  قم  در  سلامت  معروف  به  آمران  فعالیت 

می یابد.

اخبــارسرمقاله

خطیب جمعه قم: 

امنیت، اقتصاد و فرهنگ سه وظیفه کلیدی مسئولان است

رییس جمهوری گفت :برای ما مهم نیست که چه فردی 
رییس جمهوری آمریکا می شود، اما بی تردید دولت بعدی 

این کشور در برابر ملت ایران تسلیم می شود.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه 
در آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازی و قطعه اول خط 
انتقال آب به فلات مرکزی ایران در سی و یکمین برنامه 
پویش ملی»تدبیر و امید برای جهش تولید« گفت: در 
هفته وحدت توانستیم طرح باور نکردنی را افتتاح کنیم. 
البته امسال پروژه های بسیار مهمی تا پایان سال و اگر 
خداوند توفیق داد در اوایل سال اینده مردم عزیزمان شاهد 
خواهند بود و این پروژه ها پروژه های بسیار بزرگ و تاریخی 

برای کشور ما هستند.
 روحانی اظهار داشت: این پروژه پروژه ای بود که باور 
نکردنی بود و در دولت تدبیر و امید محقق شد. من باید 
به راستی این خط انتقال آب را خط انتقال امید بگذارم. 
چون فقط آب به فلات مرکزی نمی رسد، بلکه امید به 
فلات مرکزی می رسد. همه کشاورزان، صنعتگران و مردم 
به یک آب پایدار امیدوار می شوند و این طرح انتقال امید را 

به ملت بزرگ ایران تبریک می گویم.
رییس جمهوری اضافه کرد: ما طرح های بسیار بزرگی را 
به اتمام رساندیم و طرح های بسیار بزرگی را پیش رو داریم. 
امسال طرح احیای دریاچه ارومیه را خواهیم داشت که 
آن هم یک طرح بی نظیر است. پروژه عظیم دیگر نفت را 
از گوره به جاسک خواهد برد که اوایل سال آینده افتتاح 

می شود .
وی افزود: به کوری چشم آنهایی که فکر می کردند با 
تحریم و فشار بر ملت ایران می توانند ملت ایران را متوقف 
کنند، یا طرح های توسعه ای ملت عظیم و بزرگ را متوقف 

کنند و علیرغم اینکه یک دولت تروریست در آمریکا روی 
کار بوده و این همه فشار بر مردم ما آورده، ما توانستیم 
قدم های بسیار بزرگ را برداریم و امروز سی و یکمین هفته 

است که امسال پای برنامه افتتاح می نشینیم.
روحانی ادامه داد: طول این طرح بیش از۸۰۰ کیلومتر 
است که فاز اول آن ۳۰۵ کیلومتر است و الان افتتاح می 
شود. این پروژه در ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد 

و چادرملو ادامه می یابد. 
 روحانی اظهارداشت: برخی ها فکر نکنند که اگر ما آب 
را از دریا برداریم برای محیط زیست مضر است. اینطور 
نیست. برداشت آب از دریا باید حساب شده باشد و این 
طرح کاملا محیط  زیستی است. ما در چند کیلومتری 
دریا آب را برداشت می کنیم و پساب را در چندکیلومتری 
نباشد.  آبزیان مضرر  برای  برمی گردانیم که  وسط دریا 
محیط زیست ما در همه این طرح ها حضور فعال دارد و 
این طرح ها در چارچوب اصول محیط زیستی اجرا و پیاده 
می شود. روحانی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا گفت: نتیجه انتخابات 
بزودی مشخص می شود برای ما مهم نیست که چه فردی 
رییس جمهوری آمریکا می شود، اما بی تردید دولت بعدی 
این کشور در برابر ملت ایران تسلیم می شود. آمریکایی ها 
راهی ندارند جز اینکه در برابر قانون، مقررات و فشار افکار 

عمومی و صبر و مقاومت این ملت بزرگ تسلیم شوند. 
رییس دولت تدبیر و امید گفت: مردم ایران در بیش از 8 
ماه اخیر که از کرونا می گذرد،هم کرونا را تحمل کرد و با آن 
مقابله کرد، هم با تحریم مقابله کرد و هم سختی ها را تحمل 
کرد و توانست در برابر  این همه فشارها ایستادگی کند و 

ان شاءالله می توانیم موفق نهایی باشیم 

مهم  های  نشانه  و  دلایل  از  یکی  جمهوری  رییس 
موفقیت های مردم را افتتاح پروژه های ملی در کشور 
دانست و گفت: این افتتاح ها یک دلایل روشن و واضح 
است که ملت ایران متوقف نمی شود و در برابر فشارها 
زانو نمی زند و کمر خم نمی کند.بی تردید ما در برابر  
دشمنان می توانیم موفق باشیم و آنان را وادار کنیم که 
روزی دوباره بازگردند و قانون و مقررات و پیمان را اجرا 

کنند.
اعمال محدودیت در مراکز استانها گامی موثر در روند 

مبارزه کروناست
رئیس جمهورهمچنین در جلسه روسای کمیته های ستاد 
ملی مبارزه با کرونا اعمال محدودیت ها را گامی موثر در 
روند مبارزه با بیماری کرونا دانست و گفت: این روند در 
چارچوب مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا، پیگیری و 

اقدامات لازم تداوم یابد.
کنار  در  اظهارداشت:  روحانی  حسن  الاسلام  حجت 
اقدامات قبلی در اعمال محدودیت ها، کمیته بهداشت 
و درمان با همکاری سایر دستگاه ها و کمیته ها در ایجاد 
مراکز مراقبتی و استفاده از ظرفیت ها و مراکز اقامتی و 
تقویت ظرفیت درمانی در مراکز سرپایی و در عین حال 
درمان بیماران با علایم خفیف در منزل می بایست مورد 
توجه قرار گیرد. استفاده از نقاهتگاه مناسب هم یکی از 
راهکارهای موثر در کاهش بیماران بستری در بیمارستان 

است.
روحانی تصریح کرد: با توجه به مصوبه ستاد ملی در 
خصوص دورکاری کارکنان، قرارگاه عملیاتی ستاد ملی 
موظف است بر اجرای این مصوبه در تمامی دستگاه های 

دولتی و غیر دولتی نظارت دقیق انجام دهد.
رییس جمهور با تاکید بر لزوم حرکت هماهنگ و نظام مند 
تمامی ارکان دخیل بویژه قرارگاه عملیاتی در چارچوب 
این  اجرای  روند  بر  نظارت  برای  ملی  ستاد  مصوبات 
مصوبات گفت که محدودیت های ایجاد شده در مراکز ۲۵ 
استان کشور نیز در چارچوب همین یافته ها اعمال شده 

است.
رئیس جمهور تصریح کرد: فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد 
ملی موظف است تمامی اقدامات اجرایی خود را بر اساس 
مصوبات ستاد ملی و با مشارکت همه کمیته ها انجام دهد.
روحانی افزود: در خصوص رعایت پروتکل ها همچنان نیاز 
به اجرای دقیق تر و هماهنگ تر میان تمام ارکان هستیم 
تا سریعاً برخی ناهماهنگی ها در اجرای مصوبات از بین 

برود.
رئیس جمهور با بیان اینکه اعمال جریمه ها باید با آگاهی 
بخشی از ابعاد مختلف جرائم باشد، قرارگاه عملیاتی 
ستاد ملی مبارزه با کرونا را موظف کرد با همکاری کمیته 
تبلیغات، چارچوبی را برای اعلام خاطیان تدوین و در 

رسانه ها معرفی کند.

روحانی در آیین بهره برداری از طرح انتقال آب خلیج فارس:

دولت بعدی آمریکا در برابر ملت ایران تسلیم می شود 

پرهام پوررمضان

عباس جعفری 

حریرچی معاون کل وزارت بهداشت:

آمار فوتی های کرونا نگران کننده است

هشدار فرمانده سپاه به طرف های درگیر در مناقشه قره باغ؛

با هرگونه تهدید مرزی برخورد قاطع و به موقع خواهیم داشت

خبر



ی

آلرژی پاییز چه نشانه هایی دارد؟

۷ نکته برای تسکین آلرژی پاییزی
پاییز برای بسیاری از کسانی که به آن حساسیت دارند، فصل پنهان شدن در 
خانه از ترس خارش های بی امان و آبریزش شدید بینی است. در این مطلب، 

به شما راه هایی برای قدم زدن در فضای باز بدون نگرانی را می گوییم. 
شاید وقتی به آلرژی های فصلی فکر می کنید، تصور شما فقط بهار است اما 
برای برخی از افراد مبتلا به آلرژی، علائمی مانند آبریزش بینی یا خارش و 
سوزش چشم می تواند به همان شدت بهار، در پاییز نیز ظاهر شود. دو عامل 
اصلی بروز آلرژی در این فصل، تغییر آب و هوا و پراکنده شدن گرده های گل 

و گیاهان در هوا و همچنین رشد کپک ها در برگ های زمین افتاده است.
دکتر راندوا متخصص ریه و آلرژی می گوید: نشانه های آلرژی در پاییز بسته 
به اینکه در کدام قسمت از بدن قرار گرفته باشد، ممکن است متفاوت باشد.

چشم و بینی: آبریزش، خارش چشم، آبریزش مخاطی و عطسه زیاد
ریه ها: خس خس سینه و آسم

شدید  موارد  در  و  اسهال  معده،  ناراحتی  گلو،  پشت  در  خارش  دهان: 
آنافیلاکسی )یک واکنش آلرژیک تهدیدکننده زندگی(

پوست: خشکی پوست، خارش، کهیر و اگزما
راهی برای مدیریت آلرژی های پاییزی

با کوتاه شدن روزها و کاهش دما، ما زمان بیشتری را در فضای بسته سپری 
می کنیم و خود را در معرض مواد حساسیت زای داخلی مانند گرد و غبار خانه 
قرار می دهیم. با این حال، حتی اگر حساسیت شدید به پاییز داشته باشید، 
لذت  زندگی  از  و  کرده  کنترل  را  خود  علائم  نکات،  این  رعایت  با  می توانید 

ببرید.
زیاد  شما  زندگی  محل  در  گرده  سطح  اگر  کنید:  بررسی  را  گرده  سطح   -۱
است، بهتر است فعالیت های خود در فضای باز را محدود کنید، به ویژه هنگام 

صبح که میزان گرده ها در هوا بیشتر می شود.
امکان  تا حد  بیرون رفتن هستید،  به  اگر مجبور  بپوشید:  لباس محافظ   -۲
بدن خود را از قرار گرفتن در معرض هوا بپوشانید. علاوه بر ماسک که این 
روزها به علت همه گیری ملزم به استفاده از آن هستیم، لباس آستین بلند، 
و  از پوست  تا گرده ها  به شما کمک کند  آفتابی می تواند  و عینک  دستکش 

چشم هایتان دور بمانند.
۳- گرده ها را پاک کنید: یکی از بهترین راه ها برای به حداقل رساندن شدت 
آلرژی این است که پس از گذراندن وقت در بیرون از خانه، کفش های خود را 
در جاکفشی قرار دهید، لباس های خود را عوض کنید و دوش بگیرید تا میزان 

ورود گرده ها به خانه به حداقل برسد.
جذب  آماده  خیس،  لباس های  نکنید:  خشک  باز  فضای  در  را  لباس ها   -۴

گرده ها در فضا هستند. بهتر است در این فصل، لباس های خود 
۵- رطوبت گیر بخرید: ممکن است شنیده باشید که دستگاه های رطوبت ساز 
می توانند به تنفس بهتر کمک کنند، اما اگر به گرد و غبار یا کپک حساسیت 
و  غبار  و  گرد  هستند.  مناسب  شما  برای  رطوبت گیر  دستگاه های  دارید، 
از  استفاده  رو،  این  از  و  می شوند  شکوفا  مرطوب  محیط های  در  کپک ها 
در خانه می تواند  نگه داشتن سطح رطوبت  پایین  برای  دستگاه رطوبت گیر 
آلرژی آمریکا توصیه می کند که  بنیاد آسم و  آنها باشد.  با  راهی برای مبارزه 

سطح رطوبت را زیر ۴۵ درصد نگه دارید.
از  یکی  که  می رسد  نظر  به  کنید:  مصرف  تجویز  طبق  را  خود  داروهای   -۶
ساده ترین و موثرترین راه ها برای کنترل آلرژی، مصرف دارو است. در حال 
بر  هم  تاثیری  که  هستند  بازار  در  بسیاریسس  آلرژی  ضد  داروهای  حاضر 

خواب شما نمی گذارند.
کمک  شما  به  آلرژی  آزمایش  کنید:  مراجعه  پزشک  به  نیاز  صورت  در   -۷
می کند تا متوجه شوید که چه چیزی باعث رنج شما می شود و راه رهایی از 

آن چیست.

هشدار

اما  دارد؛  وجود  ماده ای  هر  به  آلرژی  احتمال  چند  هر 
ادویه های گیاهی و خوراکی معمولًا چنین عارضه ای ایجاد 
احتمال  این  زنجبیل  مورد  در  حال  این  با  اما  نمی کنند. 
از افراد، حساسیت های شدیدی  وجود دارد که در برخی 
ایجاد نماید، بنابراین تشخیص زودهنگام برای پیشگیری 

از عوارض لازم است.
برخی  اما  است  نادر  گیاهی  ادویه های  به  حساسیت 
داده اند.  نشان  را  زنجبیل  به  حساسیت  علائم  افراد  از 
نشان  حساسیت  دیگری  ادویه های  به  نیز  افراد  از  خیلی 
آلرژیک  واکنش های  این  بیشتر  زردچوبه.  مثلًا  می دهند 
سبب عوارض پوستی یا علائم گوارشی می شوند. اگر مورد 
روی  التهابی  وضعیت  می تواند  باشد،  شدید  حساسیت 
دهد. به گفته ی دانشمندان، عاملی که معمولًا در این نوع 
آلرژی ها دخیل است، حساس شدن بیش از اندازه نسبت 

به یک پروتئین است.
اما  است  شایع تر  گاو،  شیر  و  گلوتن  به  نسبت  حساسیت 

ادویه ها نیز در مواردی می توانند ایجاد حساسیت کنند.
علائمی که نشان می دهند به زنجبیل آلرژی دارید

گفته  آلرژی  تحمل،  عدم  از  فرایندی  به  اوقات  بیشتر 
صورت  به  را  خودش  اغلب  زنجبیل  به  آلرژی  می شود. 
علائم گوارشی نشان می دهد. مصرف زنجبیل در کسانی 
که به آن حساسیت دارند می تواند به صورت نفخ، کولیک 
و اسهال ظاهر شود. ضمناً در موارد شدیدتر، این عارضه 
واکنش های  این  اما  کند؛  ایجاد  آنافیلاکسی  می تواند 

شدید و خطرناک در مورد مصرف ادویه، بسیار نادرند.
همچنین این احتمال وجود دارد که این نوع آلرژی سبب 
تحریکات  مثلًا  شود،  پوست  در  واکنش ها  از  سری  یک 
ممکن  نیز  دهان  حتی  واقع  در  کهیر.  و  قرمزی  پوستی، 

است خارش بگیرد.
پیشگیری از آلرژی

آلرژی غذایی نوعی عارضه است که هر چند قابل کنترل 
رعایت ها  سری  یک  همچنان  می باشد.  مزمن  اما  است؛ 
وجود دارد که افراد می توانند برای پیشگیری از بروز آلرژی 
سال  اولین  در  کودک  تغذیه ی  مثلًا  ببرند.  کار  به  غذایی 
زندگی اش با شیر مادر، و همچنین شروع تغذیه ی تکمیلی 

از 6 ماهگی می تواند ریسک این نوع عارضه ی خودایمنی 
یعنی آلرژی غذایی را کاهش دهد. زیاد تمیز کردن بخشی 
مواد  به  نسبت  ناحیه  این  شود  باعث  می تواند  بدن  از 

خارجی بیش از حد حساس شود.
متنوع  غذایی  رژیم  یک  پیرو  می کنند  توصیه  کارشناسان 
باشید تا سیستم گوارش با مواد مغذی گوناگون سازگاری 
پیدا کرده و به سوخت و ساز آن ها عادت کند. حذف یک 
ایجاد  جلوی  است  ممکن  غذایی  رژیم  از  غذاها  از  سری 
آلرژی را بگیرد، اما در شما عدم تحمل به آن ماده غذایی 

را ایجاد خواهد کرد.
در مورد آلرژی به زنجبیل چه باید کرد؟

آلرژی  غذایی  ماده ای  به  است  ممکن  می کنید  فکر  اگر 
داشته باشید، مهم ترین کاری که باید انجام دهید مطرح 
تا  است  آلرژی  متخصص  پزشک  یک  با  مسئله  این  کردن 
تشخیص پزشکی در این مورد داده شود. پزشک متخصص 
کسی است که به شما خواهد گفت تا چه اندازه حساسیت 
دارید و آیا لازم است آن ماده غذایی را از رژیم غذایی خود 
ضمناً  کافیست.  آن  مصرف  کاهش  اینکه  یا  کنید  حذف 
ضرورت دارد که در مورد میزان احتمال وقوع آنافیلاکسی 
در صورت تماس با آلرژن مورد نظر نیز صحبت کنید؛ اما 
همانطور که گفتیم این اتفاق بسیار نادر است، خصوصاً در 

مورد آلرژی به زنجبیل.
همچنین اگر دچار آلرژی به ماده ی غذایی خاصی باشید 
ممکن است به شما توصیه شود از مصرف برخی از ادویه ها 

اجتناب کنید تا جلوی مشکلات گوارشی را بگیرید.
آلرژی به زنجبیل، عارضه ای نادر

اما  دارد؛  وجود  ماده ای  هر  به  آلرژی  احتمال  چند  هر 
ادویه های گیاهی و خوراکی معمولًا چنین عارضه ای ایجاد 
نمی کنند. با این حال در مورد زنجبیل این احتمال وجود 
افراد، حساسیت های شدیدی ایجاد  از  دارد که در برخی 
از  پیشگیری  برای  زودهنگام  تشخیص  بنابراین  نماید، 

عوارض لازم است.
مهم است یادتان باشد عادت هایی که در پیش می گیرید 
می توانند به ابتلا یا عدم ابتلا به آلرژی های غذایی کمک 
خوردن  هم  به  یا  مادر  شیر  با  کودک  تغذیه ی  عدم  کنند. 
تعادل میکروبیوم روده می تواند در بلندمدت، آلرژی و عدم 

تحمل ایجاد کند.
از آنجایی که آلرژی غذایی یک مشکل نسبتاً مزمن است، 
را  نظر  مورد  غذایی  ماده  که  است  این  حل  راه  بهترین 
کاهش داده یا محدود کنید. حتی شاید لازم باشد مصرف 

دیگر ادویه ها )مثلًا زردچوبه( را نیز کنار بگذارید.
غذایی  رژیم  یک  که  است  این  ممکن  کار  بهترین  اساساً 
کامل از جهت ارزش غذایی داشته باشید و با آن سازگاری 
پیدا کنید. در واقع برای بهبود علائم، کارشناسان توصیه 
البته  کنید.  امتحان  را  پروبیوتیک  مکمل های  می کنند 
از مصرف مکمل  پیش  باید  همانطور که همیشه گفته ایم 
نوع  چه  شوید  مطمئن  تا  کنید  مشورت  پزشک  با  ابتدا 

مکملی مناسب شماست.

تجربه  هم  شما  است  ممکن 
روز  یک  چگونه  که  باشید  کرده 
احساس  باعث  بارانی  و  خاکستری 
روزهای  و خستگی می شود.  اندوه 
با  اغلب  تابستان  آفتابی  و  بلندتر 
احساس نشاط و خلق و خوی بهتر 
روزهای  که  حالی  در  است،  همراه 
یک  خود  با  اغلب  تاریک،  و  کوتاه 

می آورند.  فصلی  عاطفی  اختلال 
نوعی  فصلی  عاطفی  اختلال 
تغییر  با  که  است  خلقی  اختلال 
اختلال  این  می کند.  بروز  فصل 
کوتاه  و  تاریک  روزهای  در  معمولًا 
مانند  علائمی  با  زمستان  و  پاییز 
گوشه گیری  و  خستگی  افسردگی، 
و  می دهد  نشان  را  خود  اجتماعی 
اما  می شود  برطرف  چندماه  ظرف 
تأثیر  می تواند  گاهی  اختلال  این 
فرد  عملکرد  و  احساس  بر  جدی 

باشد. داشته 
ما  سراغ  به  اختلال  این  چرا 

می آید؟
عاطفی  اختلال  که  می شود  گفته 

خوردن  هم  بر  از  ناشی  فصلی 
بدن  طبیعی  شبانه روزی  ریتم 
طریق  از  که  خورشید  نور  است. 
ریتم  این  بر  می شود،  وارد  چشم 
تاریک  هوا  وقتی  می گذارد.  تأثیر 
در  ملاتونین  نام  به  ماده ای  است، 
که  ملاتونین  می شود.  ترشح  بدن 
است،  ما  آلودگی  خواب  مسئول 
و  تولید  بدن  در  خورشید  غروب  با 
سحرگاه متوقف می شود. به همین 
فصل  در  طولانی  شب های  علت، 
سرد سال، حسی از خواب آلودگی 
ریتم  گاهی  و  می کند  ایجاد  ما  در 

طبیعی بدن را بر هم می زند.
آزمایش  هیچ  اختلال  این 
آن  تشخیص  راه  و  ندارد  مشخصی 
توجه به نشانه ها و علائم است. اگر 
حداقل پنج مورد از علائمی که در 
یک  در  می شود،  داده  شرح  ادامه 
آمد،  سراغ تان  به  هفته ای  دو  دوره 
مشورت  پزشک  یک  با  است  بهتر 

کنید.
افسردگی - احساس 

- از دست دادن علاقه به چیزهایی 
که زمانی لذت بخش بود

- تغییرات در اشتها یا وزن
- کم یا زیاد خوابیدن

روانی- ماندگی  عقب  یا  تحریک   -
حرکتی

- خستگی یا انرژی از دست رفته
بیش  گناه  یا  بی ارزشی  احساس   -

از حد
یا  فکر  تمرکز،  در  مشکلاتی  بروز   -

تصمیم گیری
با آن غلبه کنیم؟ چگونه 

سالم  زندگی  سبک  و  عادات 
اختلال  علائم  کاهش  به  می تواند 
ورزش  کند.  کمک  فصلی  عاطفی 
خود  روزانه  کار  دستور  در  را  منظم 
ساعت   ۹ تا   ۷ خواب  دهید.  قرار 
یک  بگیرید.  جدی  را  شب  در 
مقدار  شامل  سالم  غذایی  رژیم 
پروتئین  و  سبزیجات  میوه،  زیادی 
داشته باشید. ویتامین دی مصرف 
است  داده  نشان  تحقیقات  کنید. 
عاطفی  اختلال  به  مبتلا  افراد  که 

دی  ویتامین  سطح  اغلب  فصلی 
به  دلیل،  همین  به  دارند.  پایینی 
می شود  توصیه  اغلب  مبتلا  افراد 
از  را  ویتامین  این  مصرف  که 
گرفتن  قرار  غذایی،  رژیم  طریق 
ویتامین  یا مکمل  آفتاب  در معرض 

دهند. افزایش 
با پزشک مشورت کنیم

است،  معمول  فصلی  حالت  تغییر 
در  فصلی  عاطفی  اختلال  اما 
درمان هایی  به  نیاز  موارد  برخی 
و  درمانی  روان  نوردرمانی،  چون 
گاهی  اینکه  بر  علاوه  دارد.  دارو 
ممکن  فصلی  افسردگی  اوقات 
بیماری  یک  نشان دهنده  است 
بر  می تواند  که  باشد  جدی 
طبیعی  عملکرد  توانایی  و  سلامتی 
احساس  اگر  بگذارد.  تأثیر  شما 
عاطفی  اختلال  دچار  می کنید 
مصرف  از  قبل  شده اید،  فصلی 
داروی  یا  مکمل  دارو،  هرگونه 
مشورت  پزشک  یک  با  گیاهی 

کنید.

تغییر فصل و خلقی که تنگ می شود

اختلال عاطفی فصلی چگونه نمایان می شود؟

از کجا بدانید به زنجفیل حساسیت دارید؟

تشخیص آلرژی به زنجبیل 

ی

چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم 

11دلیل گرفتگی بینی و چگونگی درمان آن 
افزون بر خارش، عطسه و آبریزش چشم، یکی از علائم کلاسیک آلرژی ها که می توانند به واسطه 
مواردی مانند گرده گیاهان، گرد و غبار، کپک، و پوست حیوانات شکل بگیرند، گرفتگی بینی است. 
گرفتگی یا احتقان بینی شرایطی است که از التهاب رگ های خونی در قسمت سینوس هاو تورم 

بافت های بینی سرچشمه می گیرد.
برای بهبود گرفتگی بینی باید ابتدا دلیل بروز این شرایط را شناسایی کنید. در ادامه با برخی از دلایل 

شایع گرفتگی بینی و روش های بهبود آن بیشتر آشنا می شویم.
آلرژی ها 

افزون بر خارش، عطسه و آبریزش چشم، یکی از علائم کلاسیک آلرژی ها که می توانند به واسطه 
مواردی مانند گرده گیاهان، گرد و غبار، کپک، و پوست حیوانات شکل بگیرند، گرفتگی بینی است. 
ساده ترین راهبرد اجتناب از این موارد است. اگر از ابتلای خود به آلرژی آگاه هستید، از محرک ها 
پرهیز کرده یا با پوشیدن ماسک و دوش گرفتن پس از بازگشت به خانه، به ویژه در روزهای خشک و 

بادی از خود محافظت کنید.
آنتی هیستامین های بدون نسخه نیز می توانند به رفع گرفتگی بینی کمک کنند. آنها با مسدود 
کردن یک ماده شیمیایی به نام هسیتامین که توسط سیستم ایمنی آزاد می شود و در واکنش های 

آلرژیک نقش دارد، عمل می کنند.
شما می توانید شستشوی بینی را برای پاکسازی آلرژن ها )مواد آلرژی زا( مد نظر قرار دهید. شما می 
توانید از آب تصفیه شده، مقطر یا جوشیده یا از محلول یا اسپری های سالین بدون نسخه استفاده 
کنید. اگر این قبیل اقدامات در بهبود گرفتگی بینی موثر نبودند، تزریق آمپول های آلرژی را مد نظر 

قرار دهید.
سرماخوردگی و آنفلوآنزا 

گرفتگی بینی یکی از علائم مشخص سرماخوردگی و آنفلوآنزا است که به واسطه ویروس ها شکل 
می گیرند. درمان ریشه کن کننده ای برای این بیماری ها وجود ندارد و خودبخود پس از سپری 
شدن دوره بیماری بهبود می یابند. با این وجود، اگر به خوبی از خود مراقبت نکنید، احتمال ابتلا 
به یک عفونت ثانویه ناشی از باکتری هایی که در مخاط راکد رشد می کنند، وجود دارد که می تواند 

حتی شرایط جدی تری را موجب شود.
برخی داروهای بدون نسخه سرماخوردگی و آنفلوآنزا حاوی مواد ضد احتقان هستند که به کاهش 
التهاب در رگ های خونی مسدود شده در بینی کمک می کنند و آنتی هیستامین ها نیز می توانند 
به رفع گرفتگی بینی کمک کنند. شستشوی بینی نیز می تواند به پاکسازی ویروس ها و باکتری 

ها کمک کند.
از دیگر مواردی که می توانید برای مراقبت از خود انجام دهید می توان به نوشیدن آب فراوان، پرهیز 
از الکل، و استراحت کافی اشاره کرد. کمبود خواب می تواند اثر منفی بر سیستم ایمنی بدن داشته 

باشد. هنگامی که بیمار هستید، یکی از اولویت های اصلی شما خواب کافی است.
سینوزیت حاد 

سینوس ها حفره هایی در جمجمه انسان هستند که به تخلیه مخاط از بدن کمک می کنند. اگر 
سینوس ها عفونی یا ملتهب شوند، احتمال مواجهه با گرفتگی و احساس پری در بینی وجود دارد.

باکتری ها، ویروس ها، و آلرژن ها می توانند موجب سینوزیت شوند. این شرایط می تواند حاد باشد، 
به این معنی که فقط چند روز تا چند هفته طول بکشد یا مزمن باشد که به سینوزیت برای 12 هفته 

یا بیشتر اشاره دارد.
اگر عفونت سینوسی ناشی از باکتری ها باشد، آنتی بیوتیک ها ممکن است مفید باشند، اما بهترین 
اقدامی که می توانید برای سینوزیت ناشی از ویروس انجام دهید، کنترل علائم است. بهتر است از 
مصرف آنتی هیستامین ها پرهیز کنید که موجب بروز خشکی می شوند و در عوض از ضد احتقان 
های بدون نسخه که به تخلیه سینوس ها کمک می کنند، استفاده کنید. توجه داشته باشید که 
ضد احتقان ها می توانند فشار خون را افزایش دهند، از این رو، اگر به پرفشاری خون مبتلا هستید 
پیش از مصرف آنها با پزشک خود مشورت کنید. اسپری های بینی حاوی استروئید نیز ممکن است 

مفید باشند.
زمانی که گرفتگی و پری بینی ناشی از سینوزیت حاد کاهش یافت، مخاط اضافه را با یک محلول 

شستشو دهنده سالین تخلیه کنید.
سینوزیت مزمن 

زمانی که سینوس های ملتهب یا عفونی بهتر نمی شوند، ممکن است به سینوزیت مزمن مبتلا شده 
باشید که به تورم سینوس ها برای بیش از سه ماه گفته می شود.

اگر ضد احتقان ها، اسپری های بینی و روتین های مراقبت از خود مانند شستشوی بینی کمکی 
نمی کنند، ممکن است نیازمند مراجعه به یک متخصص برای تجویز دارو یا حتی انجام عمل 
جراحی باشید. عمل جراحی سنتی سینوس شامل خارج کردن مقداری از استخوان و بافت برای 

باز شدن مسیرها و ایجاد فضای بیشتر برای تخلیه مخاط می شود.
سینوپلاستی گزینه دیگر است. پزشک یک بالون را درون سینوس ها وارد کرده، آن را باد می کند تا 

ناحیه کشیده شود، سپس بالون را خارج می کند.
انحراف تیغه بینی 

مشکلات  از  و  نگرفته  شکل  خارجی  مهاجم  یک  دلیل  به  بینی  گرفتگی  اوقات  گاهی 
این  است.  دلیل  شایع ترین  بینی  تیغه  انحراف  گیرد.  می  سرچشمه  درونی  ساختاری 
شرایط زمانی رخ می دهد که تقسیم کننده غضروفی و استخوانی بین سوراخ های بینی از 
شکل طبیعی خود خارج شده باشد که به طور معمول در نتیجه یک آسیب دیدگی مانند 
شکستگی بینی این اتفاق رخ می دهد. یکی از نشانه های انحراف تیغه بینی توانایی تنفس 

فقط از یک سمت بینی است.
درمان به این که تنفس تا چه اندازه تحت تاثیر قرار گرفته است بستگی دارد. اگر همچنان می توانید 
نسبتا راحت تنفس کنید، داروهای آلرژی برای باز کردن مسیرهای تنفسی ممکن است کمک کنند، 
اما افراد بسیاری نیازمند عمل جراحی برای افزایش دائمی پهنای مسیرها هستند. روش های ترمیم 

انحراف تیغه بینی به طور معمول سریع )30 تا 90 دقیقه(، موثر و نسبتا بدون درد هستند.
بارداری 

گرفتگی بینی در دوران بارداری که به نام رینیت بارداری شناخته می شود به واسطه جریان خون 
بیشتر به درون بافت نرم بینی رخ می دهد. در صورت ابتلا به این شرایط، ممکن است نه ماه مجبور 

به تحمل آن باشید.
رینیت بارداری زندگی فرد را در معرض خطر قرار نمی دهد اما درمان آن با داروها می تواند خطرناک 
باشد. در عوض، بیشتر زنان شستشو با محلول سالین را مد نظر قرار می دهند. این اقدام ساده می 
تواند به تخلیه مخاط راکد به خارج از بینی کمک کند. این به پیشگیری از یک عفونت باکتریایی ثانویه 

کمک کرده و همچنین فشاری که در ناحیه بینی احساس می کنید را کاهش می دهد.
اگر انحراف تیغه بینی دارید، پیش از باردار شدن با پزشک خود درباره اصلاح این شرایط صحبت 

کنید زیرا عمل جراحی در زمان بارداری از جمله گزینه های درمان محسوب نمی شود.
آدنوئیدهای بزرگ شده 

آدنوئیدهای بزرگ شده یک دلیل شایع گرفتگی بینی طی دوران کودکی است. آدنوئیدها در پشت 
گلو قرار دارند و به پیشگیری از عفونت در کودکان زیر پنج سال کمک می کنند. پس از پنج سالگی، 

آدنوئیدها کوچک شده و دیگر نقشی در مبارزه با میکروب ها ندارند.
گاهی اوقات، عفونت موجب تورم آدنوئیدها می شود. این می تواند نه تنها موجب احساس گرفتگی 
بینی شود، بلکه به گرفتگی گوش ها و خشکی و ترک خوردگی لب ها به واسطه تنفس از طریق 

دهان منجر می شود.
اسپری های بینی یا آنتی بیوتیک ها ممکن است به مدیریت علائم تا زمانی که آدنوئیدها به خودی 
خود کوچک شوند، کمک کنند. در برخی کودکان ممکن است به خارج کردن آدنوئیدها نیاز باشد، 

به ویژه اگر در خوابیدن با مشکل مواجه باشند.
پولیپ های بینی 

پولیپ های بینی تکه های کوچکی از بافت هستند که در بینی رشد می کنند. تحریک مداوم بینی 
ناشی از سینوزیت مزمن یا آلرژی ها می تواند موجب التهاب شود که سپس موجب ایجاد پولیپ 
در پوشش داخلی بینی می شود. پولیپ ها به طور معمول موجب درد یا خونریزی نمی شوند اما 
ممکن است به اندازه بزرگ شوند که سینوس ها و مسیرهای بینی را مسدود کرده و موجب گرفتگی 
بینی شوند. همچنین، آنها می توانند موجب اختلال در حس بویایی و چشایی شوند. ابتلا به فیبروز 

سیستیک یا آسم، فرد را هرچه بیشتر مستعد ابتلا به پولیپ های بینی می کند.
برای برخی افراد، استروئیدهای خوراکی یا بینی برای کوچک شدن  پولیپ ها و پیشگیری از 
بازگشت آنها کفایت می کنند. افراد دیگر نیازمد انجام عمل جراحی هستند. این در شرایطی است 
که احتمال بازگشت پولیپ ها وجود دارد و برخی افراد ممکن است به بیش از یک عمل جراحی نیاز 
داشته باشند. برخی دیگر ممکن است برای سال ها مجبور به مصرف دارو باشند. در صورت بازگشت 

پولیپ های بینی، باید در پرهیز از محرک های پولیپ، مانند عفونت ها کوشا باشید.
مسیرهای باریک بینی 

برخی افراد با مسیرهای باریک بینی متولد می شوند. اگر یکی از آنها هستید، ممکن است به طور 
دائم از گرفتگی بینی رنج ببرید. این شرایط به واسطه شاخک های بینی بیش از حد بزرگ شکل می 

گیرد. این شاخک ها وظیفه مرطوب کردن هوای تنفسی پیش از ورود به ریه ها را بر عهده دارند.
اگر دارای مسیرهای باریک بینی باشید، ممکن است گاهی اوقات با دشواری در تنفس مواجه 
شوید. افرادی با مسیرهای باریک بینی اگر به آرامی تنفس کنند، مشکلی نخواهند داشت اما هنگام 
تنفس سریع مسیر هوایی عملکرد مطلوب را ارائه نکرده و فرد در نهایت مجبور به تنفس از طریق 
دهان می شود. عمل جراحی برای کاهش اندازه شاخک های بینی ممکن است ضروری باشد، 

اگرچه برخی داروهای آلرژی و اسپری های استروئید نیز ممکن است، کمک کنند.
محرک های شیمیایی 

برخی ترکیبات ممکن است بینی را تحریک کرده و به گرفتگی آن منجر شوند. عطرها، به ویژه در 
محصولات بدن یا مو که نزدیک به صورت استفاده می شوند، از مقصران اصلی هستند. عطرها 
نه تنها می توانند موجب گرفتگی بینی شوند، بلکه می توانند حس بویایی را مختل کرده که می 
تواند احساس گرفتگی و پری بینی را هرچه بیشتر تقویت کند. به دلیل این که بوی محصول را به 
خوبی احساس نمی کنید، ممکن است از مقدار بیشتری استفاده می کنید، سپس تمام این مواد 

شیمیایی حفره های بینی را تحریک می کنند.
اگر فکر می کنید محصولاتی که استفاده می کنید از جمله شامپوها، صابون ها، شوینده ها و نرم 

کننده های پارچه در گرفتگی و پری بینی شما نقش دارند، به دنبال گزینه های بدون عطر باشید.

پاییز با همه زیبایی، فصلی است که بسیاری از افراد با شروع آن، از خشکی پوست گلایه 
می کنند و به دنبال راهکارهای درمان می گردند، اما این موضوع امسال با شیوع کرونا و 

شستن دست ها جهت جلوگیری از ابتلا به این ویروس پررنگ تر شده است. 
تغییرات فصلی چه رو به گرما و چه رو به سرما، همواره تاثیر چشمگیری بر روی پوست 
داشته و به تناسب تغییرات آب و هوایی، عامل ایجاد مشکلات پوستی یا تشدید کننده 

مشکلات پوستی قبلی بوده است.
در این میان، پاییز فصلی است که شکایت از خشکی پوست در آن بیداد می کند زیرا 
نخست با درجه حرارت مطبوعی شروع می شود و به تدریج رو به سردی می گذارد که این 

تغییر دما نیاز به اقدامات روزانه مراقبت از پوست را دوچندان می کند.
وضعیت خشکی پوست، امسال با شیوع بیماری کرونا و توصیه های بهداشتی مبنی بر 
شست وشوی دست ها جهت پیشگیری از ابتلا بیشتر شده و افراد زیادی را در جهت پیدا 

کردن راهکار پیشگیری از خشکی پوست سردرگم کرده است.
در کند وکاو یافتن راه های پیشگیری از خشکی پوست در فصل پاییز، با »آناهیتا والی« 

متخصص و عضو انجمن پوست و مو به گفت وگوپرداخته ایم.
والی در این گفت و گو با بیان اینکه خشکی پوست در واقع یکی از شایع ترین مشکلاتی 
است که مردم در شروع فصل خزان و سرما از آن ابراز ناراحتی کرده و مراجعه به متخصص 
پوست و مو در این فصل بیشتر از همیشه است، خاطرنشان کرد: پوستی که خشک است 
خشن می شود و پوسته های ظریفی روی آن مشاهده می شود که در صورت عدم درمان، 
تغییراتی مانند ترک خوردن، خارش و قرمزی و حتی عفونت ثانوی بر روی پوست ظاهر 

می شود.
چرا پوست در فصل سرما خشک می شود؟ 

این متخصص پوست در پاسخ به این پرسش که چرا با شروع فصل سرما، گلایه ها از 
خشکی پوست بیشتر می شود، گفت: خشکی پوست می تواند علل برون زاد یا درون 

زاد داشته باشد.
وی درباره عوامل درون زاد ایجادکننده خشکی پوست یادآور شد: سوءتغذیه و کمبودهای 
ویتامین آ، دی و فقر آهن که متاسفانه در میان زنان شایع تر است و می تواند باعث خشکی 

پوست در میان آنان شود، از دلایل بروز علل درون زاد است.
والی تاکید کرد: بیماری های کلیوی، بدخیمی ها بویژه لنفوم، عفونت های اچ آی وی و 

کم کاری تیروئید و بیماری های ارثی مانند آتوپیک درماتیت از دیگر عوامل است.
متخصص پوست و مو درباره عوامل خارجی یا برون زاد ایجاد خشکی پوست خاطرنشان 
کرد: سرمای شدید بویژه اگر همراه با فاکتور باد و سرمای خشک باشد، کمبود رطوبت 
در فضای داخل خانه، تماس زیاد با مواد شوینده و حتی آب خالی، استفاده از برخی 
داروها از جمله داروهای اعصاب، داروهای ادرارآور یا داروی ایزوترتینوین از جمله عوامل 

خارجی علل درون زاد هستند.

والی درباره این که این عوامل چطور باعث خشکی پوست می شوند، توضیح داد: بر روی 
سطح پوست انسان، لایه شاخی وجود دارد که به دلیل اینکه اجازه نمی دهد آب از سطح 
بدن ما خارج شود، امکان زندگی بر روی کره زمین را به انسان داده است؛ این لایه یک 
سطح چربی دور بدن انسان ساخته است که اجازه نمی دهد آب از سطح بدن تبخیر شود.
وی افزود: با علل و عوامل ایجاد خشکی همانند کمبود ویتامین ها که پیشتر توضیح 
دادیم، ممکن است این لایه به درستی تشکیل نشود یا لایه درست تشکیل شده اما به 

دلیل شست و شوی زیاد دست ها بویژه در ایام شیوع بیماری کرونا، از بین می رود.
دمای داخل خانه چه تاثیری بر خشکی پوست دارد؟ 

والی با تاکید بر این که خشکی آب و هوا در فصل پاییز که مردم اتاق و خانه ها را گرم می 
کنند، تشدید می شود، یادآور شد: دمای خانه تاثیر مستقیمی بر خشک شدن یا نشدن 
پوست دارد بنابراین اگر به جای گرم کردن بیش از استاندارد فضای خانه، از پوشش لباس 

گرم استفاده شود به نفع پوست و کاهش خشکی آن خواهد بود.
متخصص پوست و مو، درباره راهکار ایجاد فضای مرطوب در خانه ای که سیستم گرمایی 
آن به شدت کار می کند، خاطرنشان کرد: برای مرطوب نگهداشتن خانه، استفاده از 

ظرف آب در سطح بخاری یا رادیاتور توصیه می شود.
عضو انجمن پوست و مو، با بیان اینکه خشکی پوست بیشتر در ساق پا دیده می شود، 
تصریح کرد: اشخاص مسن در فصل سرما به دلیل مشکلات عروقی که در ساق پا وجود 
دارد، بیشتر باید از پوست خود مراقبت کنند پیش از آنکه دچار مشکلات جدی تری 

شوند.

چه کنیم تا خشکی پوست گریبان ما را نگیرد؟ 
والی در ادامه گفت و گو با خبرنگار ایرنا، درباره راهکارهای پیشگیری از خشکی پوست 
توضیح داد: ایجاد تغییرات در الگوی زندگی نخستین و مهمترین راه برای پیشگیری از 
خشکی پوست است که نکته مهم در ایجاد این تغییرات، تغییر عادات حمام رفتن و لباس 

پوشیدن است.
وی افزود: باید لباس های نخ و کتان را جایگزین لباس های الیاف مصنوعی یا پلاستیکی 
کرد. پرهیز از حمام  طولانی یا استفاده از آب داغ توصیه می شود ضمن اینکه آب حمام 

باید ولرم و اندکی از سطح پوست انسان گرمتر باشد.
عضو انجمن پوست و مو، یادآور شد: در حمام به جز جاهایی که نیاز به نظافت دارد مانند 
زیر بغل، کشاله ران، کف دست و پا که با مواد شوینده تمیز می شود سایر سطوح بدن با 
شامپو بدن های کرم دار یا صابون های گلیسیرین دار شست و شو شود و فراموش نکنیم 
که استفاده از صابون های قلیایی و مواد کف کننده بسیار، لایه چربی پوست را از بین 

خواهد برد.
خشک کردن بدن پس از حمام چه تاثیری بر وضعیت پوست دارد؟ 

وی ادامه داد: پس از حمام، استفاده از حوله های پوشیدنی بسیار مفید است. ضمن 
اینکه حوله را نباید بر روی بدن کشید بلکه باید برای خشک کردن با حوله به بدن ضربه زد و 
سه دقیقه وقت است که روی پوست به اصلاح دو نم، لوسیون بدن یا کرم مرطوب کننده زد 

و جاهایی مانند دست ها که خشک می شود می توان از وازلین استفاده کرد.
والی توصیه کرد: هنگام خرید شوینده هم توجه داشته باشیم شامپو بدن های کرم دار یا 
صابون های کرم گلیسیرین دار که هنگام شست و شو یک لایه چربی بر روی پوست باقی 
می گذارند تهیه کنیم. ضمن اینکه از کشیدن لیف یا کیسه در قسمت هایی که خشک 

هستند جلوگیری کنیم.
وی تاکید کرد: به اشخاص دارای پوست خشک توصیه می شود در فصل سرما، فواصل 
استحمام را بیش تر کنند، برای این که استحمام روزانه و استفاده بیش از حد از مواد 

شوینده مثل صابون باعث تشدید خشکی پوست می شود.
ترکیب چه موادی در تسریع درمان خشکی پوست توصیه می شود؟ 

عضو انجمن پوست و مو یادآور شد: در فصل پاییز و زمستان می توان گلیسیرین، نشاسته 
و روغن بچه فیروز را به نسبت مساوی با چند قطره آب لیمو مخلوط کرد. سپس یک قاشق 
از این مواد را در یک لیتر آب حل و دست ها را به مدت ۲۰ دقیقه در آن و سپس پاها را در 

این محلول گذاشت.
وی افزود: بعد از این عمل، ابتدا کرم مرطوب کننده و سپس روی آن وازلین بمالید تا مانع 
خارج شدن رطوب از پوست شود. اما چنانچه پوست قرمز یا پوسته پوسته یا دارای ترک یا 

شقاق شد حتما باید به پزشک متخصص مراجعه کرد.
گزارش از: فاطمه دهقان نیری

توصیه ها

هشدارها
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یک متخصص پوست و مو پاسخ می دهد؟

چگونه از خشکی پوست در فصل پاییز بکاهیم؟
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رییس نظام مهندسی کشاورزی استان قم:

توسعه کشت های گلخانه در اولویت طرح های 
کشاورزی قم 

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی قم گفت:  اصلاح الگوی کشت 
و توسعه کشت های گلخانه ای در سال جهش تولید، اولویت ویژه این سازمان و بخش 

کشاورزی قم است. 
عباس خرمی بیان کرد: با توجه به سیاست وزارت جهاد کشاورزی مبنی بر استفاده بهینه 
از منابع آب و خاک، افزایش راندمان و اقتصادی نمودن تولید محصولات کشاورزی، 
اشتغالزایی در مناطق روستایی و اجرای دقیق راهبرد اصلاح الگوی کشت، توسعه 

کشت های گلخانه ای در اولویت برنامه های بخش کشاورزی استان قرار گرفته است.
وی افزود: در همین راستا، سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی قم برای 
توسعه کشت های متراکم و گلخانه ای در استان برنامه ویژه ای را دنبال می کند و در این 
زمینه از ابتدای سال جاری تا کنون ۶۶ فقره مجوز تاسیس واحد گلخانه ای با سطح زیر 

کشت ۲۴ هکتار صادر شده است.
وی ادامه داد: همچنین در این مدت ۷ فقره مجوز تاسیس واحد تولیدی قارچ به ظرفیت 
تولید سالیانه یکهزار و ۱۱۵ تن در قم صادر شده و تعداد ۹ واحد گلخانه با سطح زیرکشت 
۲۷هزار مترمربع به بهره برداری رسیده است که در مجموع اشتغالزایی برای ۱۶۰ تن به 

صورت مستقیم و غیرمستقیم را در پی خواهد داشت.
خرمی با اشاره به این که تغییر الگوی کشت به معنی تک محصولی شدن نیست و بایستی 
تنوع کشتی در استان رعایت شود، گفت: الگوی کشت کنونی با توجه به تغییرات دمایی 
و محدودیت های آبی موجود تغییر کرده و شرایطی فراهم شده تا کشاورزان استان بتوانند 
از روش هایی همچون کشت گلخانه ای برای تولید محصولات کم آب و مقاوم به تنش های 

محیطی استفاده کنند.
وی افزود:  همچنین کشاورزان استان می توانند کشت محصولاتی از جمله پسته، زیتون 
و گیاهان دارویی که در مقابل خشکی و شوری آب مقاومت بیشتری دارد را در دستور کار 

خود قرار دهند.
وی ادامه داد: برنامه ریزی و سرمایه گذاری برای ترویج کشت های نوین و آموزش کشاورزان 
در این زمینه که منجر به کارایی بیشتر زمین های کشاورزی و استفاده بهینه از منابع آبی 

می شود امری ضروری است.
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم در سال برابر ۸۰۵ هزار تن در زمینهٔ 

محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است.
نزدیک به ۱۴ هزار تن در بخش کشاورزی قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک 

هزار تن خانم هستند.
بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی قم را روستاییان تشکیل می دهند به نحوی که کشاورزی 
به تنهایی ۴۵ درصد اشتغال روستائیان در بخش های مختلف استان را به خود اختصاص 

داده است.

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم اعلام کرد

مصالح ساختمانی  در رتبه نخست تناژ 
حمل بار در قم 

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: از ابتدای سال 
جاری تا پایان مهرماه، مواد معدنی و مصالح ساختمانی با اختصاص ۳۷ درصدی تناژ بار 

حمل شده در سطح راههای استان، در جایگاه نخست قرار گرفت. 
 حمید سالاری در جلسه ای با حضور فعالان عرصه حمل مواد معدنی اظهار داشت: راه ها 
سرمایه های ملی هر کشورند که صیانت از آن ها گرچه وظیفه ای همگانی است اما نقش 
خادمان عرصه حمل ونقل، بخصوص رانندگان ناوگان حمل ونقل عمومی در این میان 

بیشتر از دیگر آحاد مردم است .
وی تصریح کرد : حمل بار با اضافه تناژ، علاوه بر آنکه موجب برهم زدن تعادل وسیله نقلیه و 

ایجاد مشکل در کنترل آن می شود خسارات جدی به جسم راه وارد می کند.
وی افزود: با توجه به پاره ای تخلفات صورت گرفته درخصوص افزایش تناژ بار، تمامی 
واحدهای تولیدی معادن شن و ماسه، آهک، پودر سنگ و مصالح ساختمانی ملزم به 

اجرای قانون صدور بارنامه و قید تناژ در آن هستند.
سالاری در بخش دیگری از سخنان خود به تعامل و همکاری خوب پلیس راه و راهداری و 
حمل ونقل جاده ای اشاره کرد و گفت: تشدید نظارت و کنترل شبانه روزی ناوگان عمومی، 

بخصوص ناوگان حمل بار، جهت جلوگیری از افزایش تناژ در دستور کار قرار گرفته است .
وی بهره مندی از دوربین های نظارتی و سامانه های توزین درحال حرکت جهت کنترل تناژ 
بار در سطح راههای برون شهری را در راستای سامان بخشی وضعیت حمل ونقل بار دانست 
و تاکید کرد: با عنایت به هماهنگی های به عمل آمده با دستگاه های مرتبط، درصورت 
استمرار روند تخلفات اضافه تناژ ، نسبت به صدور و اعمال قوانینی همچون عدم تمدید 

پروانه فعالیت، جرائم نقدی، منع توسعه و برداشت اقدام می شود.
سالاری از ملزومات حمل بارهای فله) پودر سنگ ، سیمان و غیره( را استفاده از چادر 
دانست و گفت: انتشار مصالح فله در سطح راه، علاوه بر آسیب های جدی به جسم راه ، 

موجب بروز حوادث دل خراشی می شود که جبران آن ها غیرممکن است.
وی در خاتمه ضمن درخواست از تمامی رانندگان بخش حمل ونقل عمومی جهت رعایت 
همه جانبه مقررات ترافیکی، عنوان کرد: تغییر رفتار ترافیکی متناسب با استانداردهای 
بین المللی ، موجب پویایی و رونق در بخش حمل ونقل جاده ای و افزایش ضریب ایمنی 

سفرهای برون شهری می شود .

مدیرکل گمرکات استان قم :

حجم صادرات قم به ۷۱ میلیون دلار رسید
مدیرکل گمرکات استان قم گفت:  از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه ۷۰ میلیون و ۹۴۵ 

هزار دلار انواع کالا از گمرکات استان صادر شد. 
اسفندیار دریکوندی بیان کرد: در این مدت ۵۹ هزار و ۳۲۴ هزار تن انواع کالا همچون 
و محصولات  مواد  و صندل، شمش سرب، مصنوعات مسی،  پفک، کفش  گرانول، 
پلاستیکی، شیمیایی و هیدروکربن به کشورهایی نظیر عراق، افغانستان، امارات، هند، 

پاکستان و ازبکستان صادر شده است.
وی افزود: همچنین طی این هفت ماه، ۴۲ هزار تن انواع کالا از سایر گمرکات به 
گمرکات قم ترانزیت شده که نشان دهنده جایگاه مهم گمرکات استان در عرصه تجارت 

کشور است.
وی با اشاره به جایگاه مهم گمرکات قم در توسعه اقتصاد استان، ادامه داد:  درآمد کل 
گمرکات استان قم از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه نیز به ۱۱۷ میلیارد و ۹۰۰ میلیون 

تومان رسیده است.
دریکوندی گفت: در بخش واردات نیز طی مدت یاد شده، ۲۷هزار و ۵۷۴ تن کالا مانند 
اجزا و قطعات موتورسیکلت، الیاف اکرولیک، اجزا و قطعات ماشین لباسشویی و پکیج و 
لوازم آرایشی و بهداشتی از کشورهایی همچون چین، هند، ایتالیا، امارات، ترکیه و ژاپن از 

طریق گمرکات قم به کشور وارد شده است.
وی بیان کرد: ارزش واردات انجام شده ۱۳۰ میلیون و ۳۷۴ هزار دلار است که در مقایسه 
با مدت مشابه سال قبل از نظر وزن ۳۰ درصد و بر اساس ارزش ۳۲ درصد کاهش داشته 

است.
وی ادامه داد:  همچنین در بخش قضایی تعداد ۳۶۸ فقره پرونده مظنون به قاچاق به 
ارزش ۹۱۸ هزار و ۲۲۷ میلیون ریال در گمرکات استان قم تشکیل شده که از لحاظ تعداد 

۱۲۵ درصد افزایش داشته است.

رئیس مرکز بهداشت استان قم :

رعایت پروتکل های بهداشتی در قم
 نامطلوب است 

رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: از وضعیت رعایت کردن پروتکل های بهداشتی و 
اصول فاصله گذاری ها از سوی اصناف و هم مردم گلایه مند هستیم این وضعیت در قم 

نامطلوب است. 
سیامک محبی در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی پاسخ به عملیات 
بحران استان که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، اظهار داشت: متأسفانه با توجه به 
هشدارهایی که داده شده است وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی هم از سوی اصناف 
مختلف و مردم نامطلوب است و ما گلایه مند هستیم، اکنون قم ازنظر بروز و هم ابتلا در 

وضعیت متوسط قرار دارد.
وی تصریح کرد: اکنون با توجه به افزایش فعالیت مراکز جامع سلامت در قم 50 درصد 
تست های گرفته شده از بیماران در این مراکز صورت می گیرد و طبق آمارها در هفته گذشته 

62 درصد از این تست های گرفته شده مثبت بوده است.
به گفته وی؛ وضعیت پروتکل های بهداشتی در زندان های استان درحالی که در هفته های 
گذشته مطلوب بود در هفته گذشته هم مانند دیگر اصناف قم روند کاهشی را داشته است، 
دستگاه های اجرایی و ادارات استان هم گزارشی از روند وضعیت موجود خود به مرکز 
بهداشت و دانشگاه علوم پزشکی ارائه نمی دهند و همکاری آن ها در این شرایط نامطلوب 

است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: باوجود اعمال محدودیت های 
کرونایی طی هفته های گذشته هنوز هم گیم نت های استان با آمار بالای حضور نوجوانان و 
جوانان روبه رو است، محل بازی در قم دارای شرایط پرخطر و چالش زایی است و مطب های 

پزشکان ما هم وضعیت خطرناک و نامطلوبی دارد.

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری قم تاکید کرد

برخورد با دستگاه های اجرایی ناقض
 دستورالعمل کرونایی 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری قم گفت: نظارت ها و برخورد جدی 
با دستگاه های اجرایی ناقض دستورالعمل های ابلاغی در زمینه پیشگیری و مقابله با 

کرونا در این استان تشدید خواهد شد. 
محمد رضا گروسی طی ابلاغ بخشنامه ای سه بندی خطاب به مدیران دستگاه های 
اجرایی استان موضوع ضرورت اجرای دقیق بخشنامه ها و دستورالعمل های ابلاغی 
ستاد ملی مدیریت کرونا و مصوبه های ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 

عملیات پاسخ به بحران استان را مورد توجه قرار داده است.
وی ادامه داد: به استناد بخشنامه شماره ۲۹۰۸۲۳ مورخ پنجم شهریورماه ۹۹ سازمان 
امور اداری و استخدامی کشور در خصوص اعمال مجازات تخلف های ناشی از رعایت 
نکردن شیوه نامه های بهداشتی با توجه به این که مسئولیت مستقیم اجرای موارد ذکر 
شده در این بخشنامه با مدیر دستگاه اجرایی می باشد لذا در صورت مشاهده تخلف در 
نوبت اول گزارش آن توسط دانشگاه علوم پزشکی به مدیر دستگاه اعلام و رونوشتی از 

آن به استانداری ارسال خواهد شد.
وی اضافه کرد: در صورت تکرار تخلف، عدم تمکین یا مشاهده موارد جدید توسط 
دانشگاه علوم پزشکی به استانداری اعلام می شود و پس از تذکر کتبی به مدیر دستگاه 
توسط استانداری رونوشتی از آن در اختیار ستاد مرکزی دستگاه اجرایی وزارتخانه و یا 

سازمان قرار خواهد گرفت.
وی افزود: همچنین در صورت مشاهده و اعلام تخلف در بار سوم، گزارش تخلف 
صورت گرفته توسط دفتر بازرسی استانداری به هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری 

دستگاه در محل ستاد وزارتخانه و سازمان ارسال خواهد شد.
معاون استاندار قم تاکید کرد: علاوه بر گزارش های واصله توسط بازرسان اعزامی، 
مواردی از قبیل گزارشات مردمی،تماس های واصله و پاسخ ندادن به موقع به مکاتبه 

ها نیز ملاک عمل خواهد بود.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم اعلام کرد

شرکت برق قم در صدر ارایه خدمات الکترونیک  
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم گفت: درزمینهٔ ارائه خدمات 
الکترونیک شرکت توزیع نیروی برق در صدر دستگاه های اجرایی استان بوده 

است. 
و فرماندهی عملیات  سید رضا غلام زاده در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی 
پاسخ به بحران استان که در محل سالن کرامت استانداری برگزار شد، اظهار داشت: 
در جمع بندی های صورت گرفته ۱۵۱ خدمت جدید الکترونیک از سوی برخی 
دستگاه های اجرایی اجراشده است و تاکنون ۶۲ دستگاه نسبت به نحوه ارائه خدمات 

الکترونیکی پاسخ دادند.
وی افزود: شرکت توزیع نیروی برق استان در صدر دستگاه های اجرایی با بیشترین 
تعداد خدمات الکترونیکی و اداره کل پست با بیش از ۱ میلیون و ۱۲۲ هزار تراکنش و 

بانک ملی دارای بیشترین تراکنش بودند.
به گفته مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم؛ درحالی که ما در ۳ ماهه 
نخست و دوم دارای بیشترین آمار و رشد در حوزه ارائه خدمات الکترونیکی بودیم 
متوسط تراکنش ۱۴۴ هزار درماه است تمام تراکنش های دستگاه های اجرایی احصا 

نشده است و برخی دستگاه ها از اطلاعات تکمیلی ارائه نداده اند.
وی افزود: درصد خدمات الکترونیکی ادارات شامل خدمات جدید است ما از چند 
منظر خدمات الکترونیک را باید بررسی کنیم جنس و نوع خدمت که نوع خدمت یا 

تراکنشی است و یا تعاملی و یا به صورت اطلاع رسانی صورت می گیرد.
غلام زاده عنوان کرد: ۴۴ درصد خدمات تراکنشی و ۴۶ درصد هم تعاملی است و ۱۲ 

درصد هم به صورت اطلاع رسانی است.
۵۳ درصد خدمات الکترونیکی دستگاه ها برای مردم است

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم گفت: جنس مخاطبان خدمات 
غیرحضوری هم به ۳ دسته شهروندان؛ دولت و یا بخش خصوصی تقسیم بندی 
می شود در خدمات احصا شده ۲۵ درصد خدمات ارائه شده الکترونیکی به بخش 
خصوصی و شرکت ها؛ ۲۲ درصد سازمان های دولتی و ۵۳ درصد مخاطبان مردم و 

شهروندان هستند.
وی بابیان نحوه ارائه خدمات عنوان کرد: اگر ازلحاظ بستر ارائه خدمات نگاه کنیم یا 
پرتال و یا دفاتر پیشخوان و نرم افزارهای مولد است که بهتر است دستگاه ها به سمت 
وب سایت ها و پروتال پیش روند، ۷۲ درصد خدمات ارائه شده دستگاه ها از طریق وب 
سایتها و ۱۷ درصد دفاتر پیشخوان و ۱۰ درصد دیگر هم نرم افزارهای مولد ارائه شده 

است.

سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم:

8 مرکز مشاوره ژنتیک در استان قم فعالیت دارند
سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی استان قم با اشاره به اهمیت مشاوره 

ژنتیک از فعالیت 8 مرکز مشاوره ژنتیک دراین استان خبر داد.
علیمرادی افزود: وراثت و ژنتیک در بروز بسیاری از معلولیتها و بیماری ها نقش مهمی 
دارد  و با توجه به اینکه بیش از ۵۰ درصد معلولیت دارای علل ژنتیکی است، مشاوره 
ژنتیک برای خانواده ها از پیش از تولد می تواند موثر باشد و همچنین مشاوره ژنتیک می 
تواند برای تمام خانواده هایی که دارای یک و یا چند فرد معلول هستند نقش بسزایی در 

پیشگیری از معلولیت های جدید مادرزادی داشته باشد.
سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی قم با اشاره به اجرای پروژه شناسایی 
خانواده های دارای بیش از دو معلول در استان در سال 98 و 99 افزود : طبق نتایج 
این تحقیق مشخص گردید در حال حاضر در استان قم حدود 517 خانواده دارای 
دو معلول ، 74 خانواده دارای سه معلول ، 15 خانواده دارای 4 معلول ، 4 خانواده 
دارای 5 معلول ، 4 خانواده دارای 6 معلول و 1 خانواده دارای 7 معلول شناسایی 

شده اند .
علیمرادی خاطرنشان کرد باتوجه به نقش کلیدی مشاوره ژنتیک در پیشگیری از بروز 
معلولیتها در حال حاضر یک مرکز دولتی و هفت مرکز غیردولتی مشاوره ژنتیک با مجوز 
این اداره کل در استان قم فعالیت دارند که در سال 99 در بخش دولتی 116 مشاوره 
و خدمت و در بخش غیر دلتی 1438 مورد مشاوره و خدمت به مراجعین و شهروندان 

محترم ارائه شده است . 
سرپرست معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی قم با اشاره به فعالیت های غربالگری 

شنوایی و بینایی 6ماهه اول سال99 افزود:
در سال 99 اجرای برنامه غربالگری بینایی کودکان بدلیل شیوع بیماری کرونا مطابق 
دستورالعمل اجرای برنامه در دوران بیماری کووید 19 در استان قم در حال اجرا 
می باشد و تا کنون 9437 کودک 3تا6 سال در 6 پایگاه ثابت مورد معاینه غربالگری 
پیشگیری از تنبلی چشم قرار گرفته اند و برنامه غربالگری شنوایی نوزادان نیز با رعایت 
پروتکلهای بهداشتی در تمامی پایگاههای غربالگری شنوایی نوزادان در حال اجرا می 
باشد و تاکنون 7882نوزاد مورد ارزیابی غربالگری شنوایی نوزادان قرار گرفته اند که از 
این تعداد 11 نوزاد کم شنوا شناسایی شده و جهت دریافت خدمات  توانبخشی به 
مرحله مداخله ارجاع داده شدند، همچنین در 6 ماهه اول سال 99 تعداد 24دستگاه 
سمعک از اعتبارات دفتر پیشگیری از معلولیت ها خریداری شد که تا امروز 20دستگاه 

به مددجویان کم شنوای تحت پوشش سازمان تحویل داده شده است.

مدیرعامل شرکت گازاستان قم:

موتورخانه مشترکان خانگی و تجاری گاز اصلاح 
می شود 

مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت: موتورخانه مشترکان خانگی و تجاری گاز استان 
قم به صورت رایگان اصلاح و بهینه سازی می شود. 

بهینه سازی  و  »اصلاح  ملی  طرح  اجرای  راستای  در  نصیری  افزود:  علیرضا 
موتورخانه ها«، نسبت به تنظیم شعله مشعل، نصب رسوب گیر و عایق کاری موتورخانه 

مشترکان خانگی و تجاری اقدام خواهد شد.
وی اضافه کرد: اصلاح و بهینه سازی موتورخانه ها صرفه جویی حدود ۱۰ درصدی در 
مصرف سوخت موتورخانه ها خواهد داشت و اعتبار لازم برای این طرح از محل قانون 

بودجه تامین خواهد شد.
وی با بیان اینکه کاهش مصرف سوخت موتورخانه ها، هزینه مشترکان را نیز کاهش 
خواهد داد، خاطرنشان کرد: کاهش مصرف گاز به چرخ اقتصاد کشور کمک خواهد 
کرد و از سوی دیگر با کاهش آلودگی هوا،  آسیب کمتری به محیط زیست وارد می شود.
نصیری بیان کرد: شهروندان قمی که واحدهای خانگی یا تجاری آن ها مجهز به 
www.nigc. موتورخانه است، می توانند با ورود به سایت شرکت ملی گاز ایران به نشانی

ir، در قسمت بهینه سازی موتورخانه ها ثبت نام کرده و در این طرح مشارکت کنند.
به گفته وی، مسوولیت انجام تمامی مراحل بعد از موافقت نامه و مسوولیت انجام صحیح 

پروژه بر عهده مجری طرح است.
وی یادآور شد: میزان مصرف گاز در هفت ماه امسال در قم، یک هزار و ۴۱۴ و در مدت 

مشابه پارسال، یک هزار و ۳۳۲ میلیون مترمکعب بوده است.
در حال حاضر همه شهرها و روستاهای استان قم که قابلیت و امکان گازرسانی 

داشته اند، از نعمت گاز طبیعی برخوردارند.

اخباراخبار

 استاندار قم با بیان اینکه طی سال 
های  واگذاری  امر  در  گذشته  های 
مراقبت  و  استان دقت  این  در  زمین 
های لازم صورت نگرفته است گفت: 
ما وارث واگذاری هایی هستیم که در 
نبود  و همچنین  نبود شفافیت  سایه 
شده  انجام  الکترونیکی  فرایندهای 
اقدامی  نیز  هنوز  دهه  یک  از  بعد  و 

نشده است. 
در  پنجشنبه  روز  سرمست  بهرام 
جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی در تالار 
کرامت استانداری قم اظهار داشت: 
قضایی  تشکیلات  سوی  از  تازگی  به 
و همچنین راه و شهرسازی در رابطه 
استان  در  زمین  واگذاری  موضوع  با 
در  ما  ولی  شده  انجام  هایی  اقدام 
مشی  یک  به  اجرا  و  ریزی  برنامه 

اعتدالی معتقد هستیم.
 ۱۰۰ بار  هر  اینکه  کرد:  تصریح  وی 
سنجی  اهلیت  بدون  را  زمین  هکتار 
برنامه  داشتن  و  سنجی  اعتبار  و 
از  کنیم  واگذار  عملی  و  توجیهی 
گذشته  از  که  است  کارهایی  جمله 
رسیده  ارث  به  استان  مدیریت  برای 

است.
دستگاه  اینکه  بیان  با  قم  استاندار 
انجام  برای  باید  های اجرایی استان 
برنامه های خود توجیه داشته باشند 
های  دستگاه  نیازهای  کرد:  تاکید 
اجرایی را واقع بینانه و به هنگام و به 
تا بتوانند برنامه  درستی احصا کنیم 
سرمایه  و  کنند  پیاده  را  خود  های 
با  نیز  مردم  به  و  شود  انجام  گذاری 

شفافیت پاسخگو باشیم.
مدیریت  اینکه  بر  تاکید  با  سرمست 
رساندن  سرانجام  به  برای  استان 
می  عمل  بینانه  واقع  ها  واگذاری 
کند افزود: روندی که در حال حاضر 
آغاز شده کارهای ما را برای همگان 
شفاف، قابل فهم و تحلیل و تفسیر و 

معنا می کند.
خاطر  همین  به  کرد:  اضافه  وی 
پذیریم  می  را  مربوطه  های  مصوبه 
بتوانیم  تا  کنیم  می  اجرایی  و 

پاسخگوی همه مردم باشیم.
از  دیگری  بخش  در  قم  استاندار 
سخنان خود با اشاره به طرح فرودگاه 
که  تعاملی  با  کرد:  خاطرنشان  قم 
جلسه  داریم  قضایی  تشکیلات  با 
با  های خوبی در سطح ستاد مبارزه 
این  و  شده  برگزار  اقتصادی  مفاسد 
نیز  موضوع در کارگروه وزارت کشور 

مورد بحث قرار گرفته است.
حضور  در  نهایتا  داد:  ادامه  وی 
دادستان کل کشور نیز تفاهم نامه ها 
و توافق هایی را برای رفع مشکل این 
محض  به  که  کردیم  پیگیری  طرح 
اطلاع  به  شود  روشن  نتایج  اینکه 

مردم می رسانیم.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

استان قم:
۲۸ طرح اقتصاد مقاومتی در قم 

پیگیری می شود
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
امسال  گفت:  جلسه  این  در  نیز  قم 
توسط  مقاومتی  اقتصاد  طرح   ۲۸
مورد  مقاومتی  اقتصاد  مرکزی  ستاد 
و  رصد  حال  در  و  گرفت  قرار  تایید 

پیگیری است.
اینکه  یادآوری  با  نوربخش  محمود 
دارای  استان  نیز  گذشته  سال  در 
بود  مقاومتی  اقتصاد  طرح   ۳۴
افزود: با توجه به پیگیری ها و اقدام 
های دستگاه های اجرایی مسئول، 
و  یافت  پایان  ها  این طرح  از  برخی 
هفت طرح نیز به سال جاری منتقل 

شد.
ماهه  سه  عملکرد  اینکه  بیان  با  وی 
شده  ارائه  مرکز  به  امسال  نخست 
ماهه  سه  عملکرد  نیز  اکنون  هم  و 
نیمه نخست سال  در مجموع  و  دوم 
این خصوص  افزود: در  مطرح است 
مسئول  اجرایی  های  دستگاه  با 
ولی  دادیم  انجام  را  هایی  مکاتبه 
پاسخ  هنوز  ها  دستگاه  از  برخی 
نظام   ( نیپا  سامانه  قالب  در  را  لازم 
مقاومتی  اقتصاد  پیشبرد  یکپارچه 
های  دستگاه  باید  و  نکردند  ارائه   )
مسئول برای تکمیل فرم های مربوط 
به منظور ثبت پیشرفت کار در سامانه 

مذکور اقدام نمایند.
قم  ریزی  برنامه  و  مدیریت  رئیس 
اقتصاد  های  طرح  از  فارغ  افزود: 
تولید  جهش  طرح   ۲۷ مقاومتی 
با  و  نظر گرفته شده  در  قم  برای  نیز 
سازمان برنامه و بودجه کشور تفاهم 

نامه ای منعقد شده است.
برای  لازم  منابع  اینکه  بیان  با  وی 
اعتبارهای  قالب  در  ها  طرح  این 
تملک پیش بینی شده است افزود: 
که  است  استانی   ۱۶ از  یکی  قم 
موفق به دریافت این اعتبارات شده 

است.
استان  بین  در  افزود:  نوربخش 
تفاهم  بودجه  و  برنامه  با  که  هایی 
سه  تنها  تاکنون  کردند  امضا  نامه 
به  را  عاملیت  قراردادهای  استان 
آنها  از  یکی  قم  که  دادند  ارائه  مرکز 

می باشد.
رئیس مدیریت و برنامه ریزی قم بیان 
کرد: از حدود سهم یک هزار میلیارد 
یارانه  به  توانستیم  می  که  ریالی 
سود تسهیلات بانکی یا به اعتبارات 
بیشترین  دهیم  اختصاص  تملک 
در  و  دادیم  اختصاص  قم  به  را  سهم 
جهت  اجرایی  های  دستگاه  اختیار 
هزینه در طرح های اقتصاد مقاومتی 

قرار گرفت.

 نماینده مردم قم در مجلس مطرح کرد:
ارسال پرونده فرودگاه قم به ستاد 

مبارزه با مفاسد اقتصادی 
در  نیز  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
خدمات  گفت:بخش  جلسه  این 
تعطیل  کاملًا  استان  گردشگری  و 
شده اما هنوز تسهیلات و بسته های 
این  برای  کرونا  با  مرتبط  حمایتی 

بخش مطلوب توزیع نشده است.
سختی  به  اشاره  با  امیرآبادی  احمد 
فرایند، غیرشفاف واگذاری زمین در 
سنوات گذشته گفت: با الکترونیکی 
شدن این فرایند ضمن شفاف سازی 
می توان  فساد  بروز  از  پیشگیری  و 
همه   ۵ ماده  ظرفیت  از  استفاده  با 
را  غیردولتی  و  دولتی  دستگاه های 
ملزم به بهره گیری از این سامانه کرد.
شورای  مجلس  رئیسه  هیئت  عضو 
تغییر  به  اشاره  با  ادامه  در  اسلامی 
زمین های  از  برخی  در  کاربری 
هم  کمیته ای  گفت:  شده  واگذار 
و  راه  وزارت  و  قضائیه  قوه  سوی  از 
شهرسازی ۷۰۰ هکتاری را توانستیم 

پس بگیریم.
روستایی  بخش  در  افزود:  وی 
سند  صدور  دلیل  به  بازپس گیری 
هستیم  روبرو  مشکلاتی  با  واگذاری 

که فرایند بسیار پیچیده شده است.
پرونده  ارسال  به  اشاره  با  امیرآبادی 
فرودگاه قم به ستاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی گفت: بعد از پیگیری های 
دست  خوبی  نتایج  به  گرفته  صورت 
مردم  به  نزدیک  آینده  در  که  یافتیم 

اطلاع رسانی خواهد شد.
توزیع نامناسب بسته های 

حمایتی کرونا
شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
مشکلات  به  اشاره  ضمن  اسلامی 
وجود  به  کرونا  شیوع  که  اقتصادی 
بسته های  توزیع  نحوه  از  آورده، 
حمایتی کرونا انتقاد کرد و گفت: در 
نفر   ۲۰ از  بیش  ما  گردشگری  دفاتر 
تنها  اقامتی  واحدهای  و  شده  بیکار 
فعالیت  درصد   ۵ از  کم تر  ظرفیت  با 
خدمات  بخش  واقع  در  و  می کنند 
تعطیل  کاملًا  استان  گردشگری  و 
شده اما هنوز تسهیلات و بسته های 
این  برای  کرونا  با  مرتبط  حمایتی 

بخش مطلوب توزیع نشده است.
انجام  مؤثر  اقدامی  اگر  افزود:  وی 
بیشتری  آسیب  بخش  این  نشود 
بخش  فعالان  امروز  می بیند 
به  گردشگری  دفاتر  یا  و  گردشگری 
سمت مسافرکشی و یا کار در اسنپ 

روی آورده اند.
امیرآبادی درباره واگذاری پروژه های 
به بسیج سازندگی  اقتصاد مقاومتی 
طرح  این  اهداف  از  یکی  گفت: 
عمرانی  پروژه های  کردن  مردمی 
انجام  باید  اقداماتی  از  یکی  و  است 
فارغ التحصیلان  از  استفاده  شود 
ظرفیت  از  استفاده  بر  دانشگاهی 

علمی آنهاست.
دهکده  فعالیت  به  اشاره  با  وی 
بخش  کنار  در  گردشگری  و  سلامت 
دو  این  فعالیت  گفت:  دامپروری 
موضوع در کنار هم در تعارض است 
گرفتار  ما  حاضر  حال  در  چنانچه 

چالش دام شهر هستیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی 

استانداری قم  مطرح کرد
رشد سرمایه گذاری با 

الکترونیکی شدن واگذاری 
اراضی ملی

اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
جلسه   نیزدراین  قم  استانداری 
الکترونیکی  فرآیند  از  نهایی  هدف 
کردن واگذاری اراضی ملی را توسعه 

سرمایه گذاری در استان دانست. 
اهمیت  اشاره  با  غضنفری  مهرداد 
اراضی  واگذاری  شدن  الکترونیکی 
این موضوع  اظهار کرد: تحقق  ملی 
دولت  بیشتر  توسعه  جهت  در 

الکترونیک است.
وی افزود: رویکرد مهم در این مسیر آن 
است که واگذاری اراضی ملی با شیوه 
مشخص  بندی  زمان  با  و  کارشناسی 
پیش برود تا به هدف نهایی خود یعنی 

توسعه سرمایه گذاری منجر شود.
اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
بیان  حال  عین  در  قم  استانداری 
داشت: البته یکی دیگر از الزامات این 
موضوع، لزوم اتصال کمیسیون های 
مرتبط و هماهنگ شدن آن هاست که 

باید در مسیر کار دیده شود.
مدیرکل  نشست،  این  در  همچنین 
قم  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور 
و   غیرشفاف  روند  به  اشاره  با  نیز 
ملی  اراضی  واگذاری  مدت  طولانی 

اساس،  این  بر  کرد:  نشان  خاطر 
ها  واگذاری  این  کردن  الکترونیکی 
در دستور کار قرار گرفت و استان قم 
برای  را  سیستم  این  اندازی  راه  نیز 
جاری  سال  ماه  شهریور  در  تحقق 

اجرایی کرد.
طراحی  سامانه  افزود:  علیپور  عادل 
روند  شدن  تر  سریع  سبب  شده 
و در عین حال  استعلامات می شود 
های  همپوشانی  و  ها  کاری  دوباره 
اجرایی و اداری را نیز حذف می کند.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان 
این  کرد:  نشان  خاطر  ادامه  در  قم 
سامانه قابلیت هماهنگی بین دستگاه 

های اجرایی را نیز فراهم می کند.
مدارک  بارگذاری  کرد:  اضافه  وی 
و  تصرف  امکان  هرگونه  بدون 
مرحله  به  مرحله  اجرای  همچنین 
این واگذاری در کوتاه ترین زمان و با 
اطلاع رسانی پیامکی به مخاطب در 
این  ویژگی های  از دیگر  هر مرحله، 

سامانه است.
این  در  گفت:  همچنین  علیپور 
نیز  آن  موبایلی  نسخه  که   – سامانه 
بهتر  پیگیری  برای  و  مدیران  برای 
هر  زمان   – است  شده  تعریف  فرآیند 
شده  تعریف  هم  فرآیند  از  مرحله 
همه  پذیری  مسؤولیت  با  تا  است 
کار  روند  هم  اجرایی،  های  دستگاه 
امکان  که  این  هم  و  شود  تر  سریع 
پاسخگویی و شفافیت بیش از پیش 

فراهم باشد.
وی تصریح کرد: فرآیند اصلاح شده 
را  استعلامات  زمان  مسیر،  این  در 

حداکثر به 60 روز می رساند.
دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
استان قم در عین حال پیشنهاد داد 
دو  آزمایشی  فعالیت  سامانه  این  تا 
ماهه خود را برای بازنگری های نهایی 
تا امکان آموزش کاربران  سپری کند 

دستگاه های اجرایی نیز مهیا شود.
این  از  پس  است  بدیهی  افزود:  وی 
اصلاحات  انجام  و  آزمایشی  دوره 
صرفا  ملی  اراضی  واگذاری  نهایی، 
نشانی  به  سامانه  همین  مسیر  از 
می  انجام   Gmefa.bservice.ir
قبلی  غیرشفاف  های  شیوه  و  گیرد 

حذف می شود.
سازمان  از  حال  عین  در  علیپور 
استان  ریزی  برنامه  و  مدیریت 
دستگاه  تشویق  برای  تا  خواست 
این  از  استفاده  به  اجرایی  های 
سامانه، درج امتیاز در ارزیابی سالانه 

عملکرد آنان لحاظ شود.
 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

استان قم :
کرونا بیشترین آسیب را به حوزه 

کسب و کار زده است
رفاه اجتماعی  و  تعاون، کار  مدیرکل 
استان قم نیز در این جلسه با اشاره 
گرفته  صورت  های  اقدام  برخی  به 
به حوزه  برای رفع آسیب های وارده 
شیوع  دلیل  به  استان  کار  و  کسب 
تسهیلات  درصد   ۸۰ گفت:  کرونا 
به  استان  اشتغال  بخش  کرونایی 

متقاضیان پرداخت شده است. 
مصطفی کاویانی اظهار داشت: سهم 
قم از تسهیلات کرونایی ۳۱۳ میلیارد 
و ۱۰۰ میلیون تومان می باشد که تا 
برای  شده  تقاضا  مبلغ  کل  حال  به 
استفاده از این تسهیلات ۹۵ میلیارد 

و ۱۵۴ میلیون تومان بوده است.
اینکه ۸۵ میلیارد و ۵۹۸  بیان  با  وی 
بانک  به  مبلغ  این  از  تومان  میلیون 
های عامل معرفی شده است افزود: 
از این مبلغ ۶۷ میلیارد و ۸۷۰ میلیون 
با ۸۰ درصد پرونده های  برابر  تومان 
قرار  ها  بانک  پذیرش  مورد  موجود 

گرفته و پرداخت شده است. 
متاسفانه  کرد:  تصریح  همچنین  وی 
متقاضیان استفاده از این تسهیلات تنها 
۳۱ درصد بودند که امیدواریم تا پایان آبان 

ماه آن را به صد درصد ارتقا دهیم.
مدیرکل تعاون قم در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به اینکه از سال 
۹۴ تا سال جاری روند بیکاری در قم 
طی  افزود:  است  داشته  نزولی  سیر 
کاهش  سال  هر  گذشته  سال  پنج 
در  مشارکت  افزایش  و  بیکاری  نرخ 
تولید و اشتغال را داشتیم اما در سه 
بیکاری  نرخ  امسال  نخست  ماهه 
درصد   ۱۰.۴ به   ۱۰.۱ از  استان 

افزایش پیدا کرد.
نرخ  رسیدن  به  اشاره  با  کاویانی 
امسال  دوم  ماهه  سه  در  قم  بیکاری 
بیکاری  نرخ  افزود:  درصد   ۱۱.۵ به 
استان برای نخستین بار از سال ۹۳ 
فراتر  کشوری  میانگین  از  تاکنون 

رفت.

برخی  ادامه  در  قم  تعاون  مدیرکل 
استان  این  در  بیکاری  وقوع  علل  از 
را مورد توجه قرار داد و افزود: بیش 
و  است  خدماتی  قم  درصد   ۶۰ از 
۹۶ درصد این استان نیز از جمعیت 

شهرنشین تشکیل شده است.
کاویانی گفت: کرونا بیشترین آسیب 
و  و کار استان زده  به حوزه کسب  را 
قانون  مراجع  در  باید  موضوع  این 
گذاری بیش از پیش مورد تاکید قرار 

گیرد.
اگر  معمول  طور  به  کرد:  بیان  وی 
حقوق یک کارگر ساده از قیمت تمام 
باشد رغبتی  تر  پایین  شده محصول 
مساله  این  و  ندارد  کردن  کار  برای 
از  ها  قیمت  افرایش  به  توجه  با  نیز 
استان  بیکاری  عوامل  دیگر  جمله 
برای حل  رو  این  از  آید  به شمار می 
در  کارفرما  و  کارگر  باید  معضل  این 
به  دستمزدها  و  حقوق  خصوص 

تفاهم برسند.
مسؤول سازمان بسیج سازندگی 

استان قم :
پروژه های مردمی دهکده اقتصاد 

مقاومتی  ادامه می یابد
سازندگی  بسیج  سازمان  مسؤول 
بر  جلسه  این  در  نیز  قم  استان 
و  متخصصان  نظرات  از  استفاده 
های  پروژه  تحقق  در  کارآفرینان 
مردمی دهکده اقتصاد مقاومتی این 

استان تأکید کرد. 
اینکه  به  اشاره  با  داودآبادی  محمود 
پادگان  در  دهکده  این   اندازی  راه 
جاده  کیلومتری   17 در  واقع  قدس 
بیان  شود  می  پیگیری  کاشان   – قم 
مانند  مختلفی  های  سازمان  کرد: 
جهاد  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون، 
سازمان  همچنین  و  کشاورزی 
صنعت، معدن و تجارت در این پروژه 

و با مدل مشارکتی همکاری دارند.
تسهیلات  پرداخت  افزود:  وی 
های  طرح  به  روستایی  اشتغال 
پشتیبانی  و  دهکده  در  مستقر 
تلفیق  و  هدایت  آنان،  از  آموزشی 
رسته های شغلی با دهکده سلامت 
بخشی  اختصاص  گردشگری،  و 
های  فعالیت  به  دهکده  فضای  از 
پژوهشی متناسب با نیاز استان قم و 
رسته  مکمّل  و  تبدیلی  صنایع  ایجاد 
های شغلی موجود، از جمله فعالیت 
های انجام شده در این دهکده تا به 

امروز است.
سازندگی  بسیج  سازمان  مسؤول 
کارآفرینان  با  ارتباط  زمینه  ایجاد  قم 
های  رشته  با  مرتبط  متخصصان  و 
این  تداوم  در  را  دهکده  تخصصی 
گفت:  و  کرد  ارزیابی  مهم  مسیر 
ارائه  و  آموزشی  های  دوره  برگزاری 
اولویت  کنار  در  فنی  های  مشاوره 
گیاهان  پرورش  طرح  به  دادن 
از  گیاهان  این  بذر  تولید  و  دارویی 

دیگر برنامه های این دهکده است.
برنامه  داودآبادی سپس اضافه کرد: 
اولویت  سه  به  اقدام  دست  در  های 
اولویت  در  که  اند  شده  بندی  دسته 
ها  زیرساخت  تکمیل  به  نخست 
مزارع  آبیاری  شبکه  اصلاح  مانند 
باغ های  و بهسازی  دهکده، اصلاح 
محمدی  گل  و  توت  انگور،  زیتون، 
های  کارگاه  تکمیل  همچنین  و 
تولیدی نیمه کاره و گازکشی دهکده 
با بودجه ای حدود 3 میلیارد تومان 

پرداخته خواهد شد.
سطح  های  اولویت  داد:  ادامه  وی 
مانند  مواردی  به  دهکده  این  در  دو 
خرید و تعمیر ماشین آلات کشاورزی 
گیاهان  فرآوری  واحد  همچنین  و 
داشت  خواهد  اختصاص  دارویی 
سبز،  فضای  تعبیه  مانند  مواردی  و 
دهکده،  رستوران  بازی،  محوطه 
واحد اقامتی و محوطه سازی نیز در 

اولویت سطح سه قرار دارند.
سازندگی  بسیج  سازمان  مسؤول 
استان قم در ادامه به برخی فعالیت 
اقتصاد  دهکده  در  شده  انجام  های 
خاطرنشان  و  اشاره  استان  مقاومتی 
زمین  هکتار   8 سازی  آماده  کرد: 
اندازی  راه  کُلزا،  کشت  جهت 
به  آغاز  عسل،  زنبور  پرورش  سایت 
و  زینتی  ماهی  پرورش  استخر  کار 
از  زیتون  برداشت  آغاز  همچنین 
جمله برنامه های انجام شده در این 

دهکده است.
پروژه  این  پایان تصریح کرد:  وی در 
تحقق  های  پروژه  از  یکی  عنوان  به 
در  تولید«  »جهش  یعنی  سال  شعار 
نظر گرفته شده و برنامه های خود را  
بر اساس اولویت بندی و تقویم کاری 

دنبال خواهد کرد.

استاندارقم در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی:

 واگذاری زمین در قم با مراقبت های لازم صورت گیرد
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با اجرای فاز نخست طرح انتقال آب خلیج فارس به استان های هرمزگان و کرمان، 
با تامین آب پایدار برای بخش های صنایع و کشاورزی، فلات مرکزی ایران در مسیر 

توسعه پایدار قرار گرفت. 
آیین افتتاح مرحله اول شیرین سازی آب و قطعه اول خط انتقال آب از خلیج فارس 
به فلات مرکزی ایران )بندرعباس- سیرجان( از طرح های ملی وزارت نیرو و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در استان های هرمزگان و کرمان با سرمایه گذاری ۱۶ هزار 
و ۳۰۰ میلیارد تومانی، صبح روز )پنجشنبه، پانزدهم آبان ماه( با ارتباط تصویری 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی، رییس جمهوری آغاز شد.
طرح انتقال آب به فلات مرکزی بر اساس گفته های »محمدجواد فدایی« استاندار 
کرمان، در سه خط در نظر گرفته شده که سالیانه ۶۰۰ میلیون مترمکعب آب را 
شیرین کرده به استان های کرمان و یزد منتقل می کند.  خط نخست این پروژه، 
سالیانه ۱۸۰ میلیون مترمکعب آب را منتقل می کند که ۵۰ میلیون مترمکعب آن 
به شهرهای استان هرمزگان داده می شود و  ۴۵ میلیون مترمکعب سهم گل گهر، 
۴۰ میلیون مترمکعب سرچشمه و ۳۰ میلیون مترمکعب سهم چادرملو است و ۱۵ 

میلیون مترمکعب نیز در طول مسیر برای شرب و سایر موارد استفاده می شود.
با افتتاح مرحله نخست طرح شیرین سازی، روزانه ۲۰۰ هزار مترمکعب آب برای 

مصارف آشامیدنی و صنایع در استان های هرمزگان و کرمان، نمک زدایی می شود.
برای افتتاح این طرح که برای یک هزار و ۲۰۰ نفر در رده های مختلف مهندسی و 
اجرایی اشتغال زایی داشته، ۳۰۵ کیلومتر خط لوله انتقال، هفت ایستگاه پمپاژ 
آب و ۱۰ پست ۴۰۰، ۲۳۰، ۱۳۲ و ۶۳ کیلوولت و ۱۵۰ کیلومتر خط انتقال نیرو و 
همچنین ۳۳ مخزن تعادلی، ذخیره و مقابله با ضربه آب به ظرفیت ۱۸۷ مترمکعب 

طراحی و اجرا شده است.
در آیین افتتاح این طرح، رییس جمهوری با بیان اینکه طرح انتقال آب به فلات 
مرکزی ایران صنایع ما را متحول می کند، گفت: خط انتقال آب از خلیج فارس خط 
انتقال امید است، زیرا فقط آب به فلات مرکزی ایران نمی رسد بلکه امید منتقل 

می شود.
 طرح انتقال آب به فلات مرکزی که رییس جمهوری از آن به عنوان طرح انتقال امید 

یاد کرد، طرحی استراتژیک در راستای توسعه این مناطق به شمار می رود.
طی دهه های اخیر تغییرات اقلیمی منجر به کمبود منابع  آب در این مناطق شده 
است. پیامدهای اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و حتی امنیتی چنین اتفاقی امر 
پوشیده ای نیست.   در واقع کمبودآب یکی از گره های پیش روی توسعه فلات مرکزی 
ایران بویژه در بخشهای کشاورزی و صنعت بوده است. تکمیل طرح انتقال آب زمینه 

ساز تامین  پایدار آب مورد نیاز در این مناطق می شود.
به گفته حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی، طول این طرح بیش از ۸۰۰ 
کیلومتر است که فاز نخست آن که امروز افتتاح می شود ۳۰۵ کیلومتر است، این 
پروژه در ادامه به مس سرچشمه می رسد و تا یزد و چادرملو ادامه می یابد. یکی از 
دغدغه های پیش روی افکار عمومی در اجرای چنین طرح هایی  دغدغه های زیست 
محیطی است. موضوعی که به گفته روحانی در این طرح مد نظر بوده است.  با 
افتتاح این طرح، صدها چاه که  آب را از زیرزمین برای صنایع منطقه تامین می کرده، 

به سایر مصارف رسیده یا آنهایی که ضرورت نداشته باشد، بسته می شود.
 واقع امر این است که چاه های غیر مجاز یکی از عمده ترین مشکلات پیش روی 
منابع آب زیرزمینی به شمار می رود. از طرفی حیات و زندگی کشاورزان به این چاه ها 
وابسته است و از طرف دیگر بهره برداری بی رویه از این منابع منجر به کاهش سطح 

آب های زیر زمینی و فرونشت زمین در دشت ها می شود.
 نکته مهم دیگر موضوع توسعه دریا پایه و توسعه مناطق ساحلی کشور در سواحل 
جنوبی کشور است. واقع امر این است که سواحل معمولا از کانونهای جمعیتی 
کشورها به شمار میروند و این امر مستلزم ایجاد و توسعه زیرساختها در این مناطق 
است از این رو توسعه آب شرب و ظرفیت سازی در این بخش می تواند بسیار حائز 
اهمیت باشد. بر اساس چشم اندازی که تعریف شده در  آینده بندرعباس، ۵۰ درصد 

آب مصرفی مردم با شیرین سازی از آب دریا تامین می شود.  

بر اساس اظهارات امروز روحانی در سال ۹۲، ۱۸ دستگاه آب شیرین کن در کشور 
وجود داشت که این رقم امروز به ۷۲ دستگاه رسیده  و این تحول عظیمی است که در 

هفت سال اخیر رخ داده است.
امروز شیرین سازی آب دریا یکی از پروژه های مهم در جهان محسوب می شود. حدود 
۷۵ درصد نمک زدایی ها در منطقه ما انجام شده به طوری که بیش از ۸۵۰  واحد 
آب شیرین کن در منطقه خلیج فارس مشغول فعالیت است که ۲۵ مورد آنها آب 

شیرین کن های بزرگ با ظرفیت بیش از ۱۰۰ هزار متر مکعب در شبانه روز هستند.
بر اساس اظهارات »رضا اردکانیان« وزیر نیرو،  در دولت »تدبیر و امید« مطالعه انتقال 
آب از خلیج فارس و دریای عمان به ۱۷ استان کشور آغاز شده که اکنون به انتها 
رسیده است. این ۱۷ استان سالیانه ۶۰ میلیارد متر مکعب مصرف آب سطحی و 
زیرزمینی دارند که دو میلیارد مترمکعب آن مربوط به بخش صنعت است.  مطابق 
برنامه توسعه ۳۰ ساله، مصرف آب در بخش صنعت این استان ها به بیش از سه 

میلیارد مترمکعب افزایش خواهد داشت.
 آن طور که اردکانیان گفته است و بر اساس محاسبات، بخش صنعت سالیانه ۹۵۰ 
میلیون مترمکعب برای مصارف خود کمبود خواهد داشت و به همین دلیل، استفاده 

از آب دریا یکی از روش های تاثیرگذار خواهد بود.
پروژه امروز یکی از پروژه های مهم است که از مجموع ۴۵۰ میلیون مترمکعب آب 
تخصیص داده شده به صنایع و بخش خصوصی، ۱۵۰ میلیون مترمکعب آب شیرین 
به دست خواهد آمد که می تواند برای مصارف شرب و صنعتی هرمزگان و همچنین 

مصارف صنعتی کرمان و یزد مورد استفاده قرار بگیرد.
خط لوله امید، تبلور »ما می توانیم« 

در این مراسم، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در خصوص 
تامین منابع مورد نیاز این طرح گفت: این طرح بدون ریالی اعتبار دولتی افتتاح شد 
و قرار است شرکت های توسعه گرا و صنعتی معدنی، کشور را بسازند و این شرکت ها 

برای بقای خود و مردم حاضر به سرمایه گذاری شدند.
بر اساس اظهارات رزم حسینی،  اعتبار این پروژه از محل منابع بانکی و شرکت های 
صنعتی و معدنی تامین شده است.  در این طرح ۱۹۴ شرکت داخلی در ۱۵ استان 

کشور مشارکت داشتند.
وی با بیان اینکه این طرح توسط مدیران شجاع مس سرچشمه،  گل گهر و چادرملو با 
یک ریسک حساب شده به انجام رسیده، افزود: انتقال آب از دریا برای خودروسازی 
و شهرک های صنعتی صرفه اقتصادی دارد و وزارت نیرو باید جلودار و مشوق اجرای 

این گونه طرح ها باشد تا همه صنایع و استان ها از این نعمت بهره مند شوند.

با اجرای طرح انتقال آب؛

فلات مرکزی ایران در مسیر توسعه پایدار قرار گرفت
ی

یک کارشناس مطرح کرد؛

تاثیر انتخابات آمریکا بر بازار مسکن
یک کارشناس اقتصاد مسکن گفت: انتخاب ترامپ می تواند زمینه ساز نوسان نرخ ارز 

و پیروزی بایدن منجر به رونق بازار مسکن شود. 
به  توجه  با  آمریکا  جمهوری  ریاست  به  ترامپ  انتخاب  کرد:  اظهار  زینعلی  عباس 
احتمال سیاست فشار حداکثری که در قبال ایران خواهد داشت می تواند اثر هیجانی 
بر بازار ارز و تاثیر منفی بر بازار مسکن بگذارد. در سوی دیگر با انتخاب بایدن احتمال 
کاهش نرخ دلار وجود دارد که رونق سایر بازارها را ایجاد می کند. انتخاب بایدن یعنی 

چرخش سرمایه گذاری از بازار ارز به سمت بازارهای دیگر.
ظرفیت  هنوز  بورس  و  است  مسکن  ما  کشور  در  مهم  ای  سرمایه  دارایی  افزود:  وی 

چرخشهای ناگهانی سرمایه را ندارد.
این کارشناس بازار مسکن تاکید کرد: به طور کلی تا زمانی که تولید عمومی اقتصاد 
انتخابات  وقایع سیاسی همانند  از  نگیرد همیشه  قرار  ایران در یک ظرفیت معقولی 
آمریکا تاثیر روانی ناگهانی می گیرد. در این شرایط نقدینگی وحشتناک حدود ۲۹۰۰ 
هزار میلیارد تومان با اخبار و حوادث به سرعت قابل انتقال به بازارهای مختلف است.
او  انتخاب  بالا قول مذاکره داده،  از موضع  البته  ترامپ  آنکه  با وجود  زینعلی گفت: 
قطعا وضعیت بازار ارز را ملتهب می کند و می تواند به رشد تقاضا و قیمت دلار منجر 
شود. با انتخاب بایدن و روی کار آمدن دموکراتها به این دلیل که صحبتهایی در مورد 
بازگشت به برجام می شود ممکن است با افت قیمت ارز و خروج سرمایه ها از این بازار 
به بازار مسکن مواجه شویم که به رونق بازار ملک می انجامد. البته سیاستهای پولی و 
مالی داخلی هم تاثیرگذار است اما با توجه به وضعیت موجود، اثر متغیرهای بیرونی 

بیشتر از متغیرهای داخلی است.
گذاران  سرمایه  گفت:  است  رسیده  قیمتی  اشباع  به  مسکن  بازار  اینکه  بیان  با  وی 
تا  انتظار رشد بیشتر قیمت را ندارند. یک دوره باید طی شود  در بخش مسکن فعلا 
چرخش تقاضای سوداگرانه به سمت بازار مسکن پیش بیاید که احتمالا تا پایان سال 

طول می کشد.
بازارهای  بر  بانکی  نرخ سود  افزایش  تاثیر عدم  درباره  اقتصاد مسکن  این کارشناس 
این  واقع  در  بانکی  های  سپرده  سود  نرخ  افزایش  عدم  با  دولت  کرد:   اظهار  مالی 
سیگنال را ارسال کرد که پولها را از بانک خارج و به بازار سرمایه بیاورید؛ اما ابتدا باید 
ظرفیت سازی می شد، در حالی که بازار سرمایه ظرفیت چندانی ندارد، لذا سرمایه 

ها به سمت بازار ارز رفت.
به گفته زینعلی، سیاستهای عمومی پولی کشور به شرط داشتن منابع و انضباط کافی 
بسیار تاثیرگذارتر از وابستگی به اتفاقات سیاسی بیرونی است. به هر حال به نظر می 
رسد به این مرحله که این مساله را درک کنیم رسیده ایم اما باید با حساسیت و دقت 

بیشتری سیاستهای پولی را دنبال کنیم.

بانک مرکزی: 

مشکل تجارت کشور کد رهگیری و نظارت ارزی نیست
روابط عمومی بانک مرکزی در یکی از صفحه های اجتماعی نوشت: مشکل تجارت 

کشور کد رهگیری و نظارت ارزی این بانک نیست. 
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا، روابط عمومی بانک مرکزی در صفحه توییتر خود نوشت: 
»آمار هفت ماهه حکایت از ۲۰ میلیارد دلار واردات گمرکی دارد. چرا فرآیندهای بانک 

مرکزی مانع آن نشد؟ آیا فکر می کنیم بیشتر می توانست وارد شود؟«
از  ناشی  ورودی  اطلاع،  »برای  می افزاید:  ادامه  در  مرکزی  بانک  عمومی  روابط 
صادرات گمرکی ۱۸.۲ میلیارد دلار بوده است؛ یعنی ۹ درصد کمتر. مشکل تجارت 

کشور کد رهگیری و نظارت ارزی بانک مرکزی نیست.«
 ۶۵ خارجی  تجارت  کل  از  صادرات  سهم  امسال  ماهه  هفت  در  ایرنا،  گزارش  به 
میلیون و ۵۷۳ هزار تن به ارزش ۱۸ میلیارد و ۲۳۸ میلیون دلار و سهم واردات ۱۹ 
میلیون و ۳۳۲ هزار تن به ارزش ۲۰ میلیارد و ۴۰ میلیون دلار بود که از کل واردات 

کشورمان در این مدت ۱۳.۸ میلیون تن مربوط به کالاهای اساسی است.
در  شنبه  سه  عصر  ایران  اسلامی  جمهوری  گمرک  کل  رییس  اشرفی«  میر  »مهدی 
طور  به  انقلاب  معظم  رهبر  فرمایشات  دنبال  به  که  بازار  تنظیم  ستاد  ویژه  جلسه 
فوق العاده برگزار شد، افزود: تصمیم های خوبی درخصوص کالاهای اساسی گرفته 
شد، بر این اساس، کالاهای اساسی با اعلامیه تعهد ارز سه ماهه بانک مرکزی می 
اسناد  مشکل  که  آنهایی  البته  شوند،  ترخیص  گمرک  از  رهگیری  کد  بدون  توانند 

ندارند. مالکیت 

نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر :

سکه ریزشی شد؛ افت ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی 
 نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر اظهار کرد: در حال حاضر نرخ تمام سکه با طرح 
جدید، ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان یعنی حدود ۱۵ درصد کاهش پیدا کرده و الان 

به ۱۳ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان است. 
حال  در  داشت:  اظهار  طلا  قیمت  وضعیت  آخرین  مورد  در  در  کشتی آرای  محمد 
حاضر نرخ  تمام سکه با طرح جدید، ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان یعنی حدود ۱۵ 

درصد کاهش پیدا کرده و الان به ۱۳ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان است. 
وی افزود: قیمت نیم سکه با حدود ۶۰۰ هزار تومان کاهش به ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار 
تومان رسیده و ربع سکه نیز با ۴۰۰ هزار تومان کاهش ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 
و  تومان کاهش داشته  نیز ۱۵۰ هزار  و فروش می شود. سکه های یک گرمی  خرید 

قیمت آن به ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان رسیده است.
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر خاطرنشان کرد: هر مثقال طلا ۵۱۰ هزار تومان 
کاهش داشته و به ۵ میلیون ۲۷۱ هزار تومان رسیده و هر گرم طلای ۱۸ عیار نیز 
و  تومان خرید  و ۲۱۷ هزار  ازای هر گرم، یک میلیون  به  تومان  با حدود ۱۲۰ هزار 

فروش می شود.

اخبار

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011871 شماره  رأی   -1
1399114430002000310مربوط به سارا ابی پور با ولایت پدرش عین اله ابی پور 
فرزند عین اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
64 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 2603 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 399 صفحه 100)م الف7996(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011071 شماره  رأی   -2
1398114430002002456 مربوط به نیلوفر باقری گنجه فرزند احمد درقسمتی 
ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 57/44 مترمربع پلاک 
2277/11 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث عباس پور رحیمی )م الف7997(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011657 شماره  رأی   -3
از  به علی کریمی فرزند محمد در قسمتی  1391114430002015844 مربوط 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 42/15مترمربع پلاک 
2516/1اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از احمد پوشالچی و ثبت در دفتر 20 صفحه 298)م الف7998(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011047 شماره  رأی   -4
1398114430002001238 مربوط به علی خسروبکی فرزند قدرت اله درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 97 متر مربع پلاک 1967 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم  مالکیت متقاضی طی سند رسمی 

شماره 16785 مورخ 97/12/28 ثبت در دفتر 94قم)م الف7999(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011192 شماره  رأی   -5
از  درقسمتی  جلیل  فرزند  نظری  علی  به  مربوط   1399114430002001373
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 1976 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از سید تقی فاطمی قمی احدی از ورثه سید حسین فاطمی )م الف 8000(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011775 شماره  رأی   -6
1397114430002002232 مربوط به عباسعلی نریمان فرزند قربانعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 62/67 مترمربع پلاک 
7 و 2392/6اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از سید علی اکبر گلریز انتقال طی سند رسمی شماره 10511 

مورخ 39/3/5 دفترخانه 14قم)م الف 8001(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002009173 شماره  رأی   -7
1391114430002011647 مربوط به فرنگیس ارتشی فرزند فتح اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130 مترمربع پلاک شماره 
2142/1/275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از علی یار براتی ثبت دفتر 136 صفحه 148)م الف8002(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002009968 شماره  رأی   -8
در  حسین  فرزند  زارچی  آسایش  فاطمه  به  مربوط   1396114430002001863
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 603/72 مترمربع 

پلاک شماره 2260 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از محمد حسین ضیائی بیگدلی)م الف8003(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011149 شماره  رأی   -9
1399114430002000164 مربوط به امین اله محمدی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/70مترمربع پلاک 
1754/142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از اصغر حسنی)م الف8004(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011596 شماره  10-رأی 
1399114430002000013 مربوط به محسن حاج ملاعسگری فرزند حبیب اله در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 68مترمربع پلاک 
2573/142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی 

سند رسمی شماره 23943-1398/11/6دفترخانه 74قم)م الف8005(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002010287 شماره  11-رأی 
از  قسمتی  در  امیر  فرزند  رمضانی  رضا  به  مربوط   1391114430002015575
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 61/50مترمربع پلاک شماره 
24 فرعی از 2602 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 12870 مورخ 96/2/2 دفترخانه 88 قم)م الف8006(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011941 شماره  12-رأی 
1399114430002000226 مربوط به حسن تنهائی ارسی فرزند محمدرضا در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133مترمربع 
پلاک 2282/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 165728 مورخ 94/10/10 دفترخانه 12قم)م الف8007(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011922 شماره  رأی   -13
1398114430002001107 مربوط به عبداله صادق قربان فرزند صحبت اله در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 87/73 مترمربع 
پلاک 2382 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از فاطمه چای پز و عذری دیمکاران ثبت دفتر 4 صفحه 169)م 

الف8008(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011117 شماره  14-رأی 
1399114430002001051 مربوط به سید روح اله اسماعیلیان فرزند سیدحسن در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 175/58مترمربع 
2567/1068 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از رمضان زارعی ثبت در دفتر 319 صفحه 421)م الف8009(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011110 شماره  15-رأی 
1398114430002001462 مربوط به حسن یوسفی فرزند محمدعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  114مترمربع پلاک 1779 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از وراث اختر عزیزی ثبت در دفتر 346 صفحه 472)م الف8010(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011002 شماره  رأی   -16
1398114430002001202 مربوط به هادی اسلامی فرزند علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 202/50مترمربع پلاک 

شماره 2381 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی 
سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 54)م الف8011(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011045 شماره  17-رأی 
در  رمضان  فرزند  بورا  زاده  نادعلی  صفیه  به  مربوط   1398114430002002731
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1856 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از کبری موسوی حرمی)م الف8012(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002009971 شماره  18-رأی 
در  محمدعلی  فرزند  یوزباشی  معصومه  به  مربوط   1397114430002000781
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 43مترمربع پلاک 
شماره 2595/192 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از حسین اشرفی مینو ثبت دفتر 160 صفحه 472)م الف8013(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011173 شماره  رأی   -19
از  قسمتی  در  علی  فرزند  فلاح  حوریه  به  مربوط   1398114430002002587
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93/56 مترمربع پلاک 
1947/47 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از وراث محمد سیدحسینی ثبت در دفتر 308 صفحه 70)م 

الف8014(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002012028 شماره  20-رأی 
1397114430002000716 مربوط به سعید اسلامی فرزند حکمعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54/80 مترمربع پلاک 
2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند 
رسمی شماره 38931 مورخ 99/7/29 دفترخانه 54 قم صفحه 99 دفتر 685)م 

الف8015(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011597 شماره  21-رأی 
1399114430002000127 مربوط به رضا کاشی زاده فرزند محمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 23/12 مترمربع پلاک 
2677/3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند 

مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 362 صفحه 322)م الف8016(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011125 شماره  رأی   -22
قسمتی  در  حسن  فرزند  فهیمی  محمد  به  مربوط   1397114430002002168
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126مترمربع پلاک 
2382/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث غلام چای پز ثبت در دفتر 4 صفحه 169)م الف8017(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011054 شماره  رأی   -23
آبادی   نجف  محمدی  محمدحسین  به  مربوط   1398114430002000068
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  قسمتی  در  حسن  فرزند 
مساحت95مترمربع پلاک 1812 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم 
مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 70 قم شماره 26802 مورخ 

97/5/15)م الف8019(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011820 شماره  رأی   -24
1399114430002000925 مربوط به رضا رجبی ده نوی فرزند علی در قسمتی از 

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 107/50 مترمربع پلاک 
شماره 74 فرعی از 2605 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت 

متقاضی طی سند رسمی ثبت دفتر 516 صفحه 512)م الف8020(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002010996 شماره  رأی   -25
1399114430002000039 مربوط به حمیدرضا قنبری فرزند حسین در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 61/50مترمربع پلاک 
شماره 82 فرعی از 2604 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت 

متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در صفحه 361 دفتر 144)م الف8021(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011084 شماره  26-رأی 
در  غلامرضا  فرزند  منش  عبدالهی  اکرم  به  مربوط   1399114430002001106
قسمتی از چهاردانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 84/30مترمربع پلاک 2594/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غلامی قمی ثبت در دفتر 24 

صفحه 173)م الف8022(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011081 شماره  رأی   -27
1399114430002001052 مربوط به مرتضی رمضان پور فرزند عبداله در قسمتی 
از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 84/30 
مترمربع پلاک 2594/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از حسین غلامی قمی ثبت در دفتر 24 صفحه 173)م 

الف8023(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011062 شماره  28-رأی 
قسمتی  در  براتعلی  فرزند  اسدی  محمد  به  مربوط   1398114430002000592
از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
88/31مترمربع پلاک 2471/6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید محمدحسینی ادبی ثبت در دفتر 502 

صفحه 174)م الف8024(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011096 شماره  رأی   -29
1399114430002000832 مربوط به فاطمه کربلائی مسلم فرزند احمد در قسمتی 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ به مساحت 88/31مترمربع پلاک 2471/6 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

محمد حسینی ادبی ثبت در دفتر 502 صفحه 174 )م الف8025(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/17 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/09/03
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001005925 شماره  رای   -1
1399114430001000369 مربوط به علی سلیمانی پور فرزند مرتضی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 205/70 مترمربع پلاک شماره 4033 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 425 
صفحه 135 به موجب سند قطعی 81219 مورخ 1380/05/24 دفترخانه 16قم)م 

الف 8018(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001006917 شماره  رای   -2

1398114430001001947 مربوط به ناصر مزدجو فرزند ابوالقاسم در سه  دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 154 مترمربع پلاک شماره 
10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

23847 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74قم)م الف 8026(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001006919 شماره  رای   -3  
سه  در  حسین  فرزند  آقابابائی  اشرف  به  مربوط   1398114430001001948
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 154مترمربع 
پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

قطعی به شماره 23847 مورخ 1398/10/23 دفترخانه 74قم)م الف8027(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 

سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/17
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/09/03
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای جزئیات طرح های 
نوسازی ناوگان باری جاده ای را تشریح کرد.

عبدالهاشم حسن نیا در گفتگویی درباره تلاش های سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای برای نوسازی ناوگان فرسوده باری گفت: در حال 
حاضر یک میلیون و ۹۵۰ هزار دستگاه انواع خودرو باری سنگین اعم 
از درون شهری و برون شهری در کشور فعال است که ۳۴۶ هزار و ۲۴۳ 
دستگاه از آن ناوگان باری برون شهری بوده و در جاده ها تحت نظارت 
سازمان راهداری یا وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه که شامل ناوگان 

حامل سوخت است، تردد دارند.
وی افزود: از این تعداد، ۵۷۶ هزار و ۵۵ دستگاه معادل ۳۰ درصدِ این ۲ 

میلیون دستگاه، ناوگان فرسوده هستند.
به گفته حسن نیا تعداد کامیون های بالای ۲۲ سال که تحت نظارت 
سازمان راهداری در جاده ها تردد می کنند، ۱۲۴ هزار و ۴۲۸ دستگاه و 

معادل ۳۱ درصدِ کل ناوگان باری سنگین برون شهری است.
چه میزان سوخت با نوسازی ناوگان باری صرفه جویی می شود؟

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تصریح کرد: بر اساس 
برخی پژوهش ها، کامیون های فرسوده در کشور سالانه ۹۶۰ میلیون لیتر 

سوخت مازاد مصرف می کنند.
حسن نیا افزود: اجرای این طرح، صرفه جویی یک میلیارد و ۲۲۰ میلیون 

لیتری مصرف گازوئیل را در یک دوره ۷ ساله به دنبال خواهد داشت.
وی یادآور شد: در دو دهه گذشته، ۲۴ هزار دستگاه کامیون فرسوده 
با کامیون های نوساز جایگزین شده اند که سهم دولت های یازدهم و 
دوازدهم از طرح نوسازی ناوگان جاده ای، ۵ هزار و ۱۸۸ دستگاه کامیون 

فرسوده بوده است.
کامیون های بالای ۴۰ سال به تدریج از رده خارج می شوند

حسن نیا تعداد کامیون های بالای ۴۰ سال در کشور را ۵۲ هزار دستگاه 
عنوان و اظهار کرد: در راستای سیاست های دولت، نوسازی این ناوگان را 
در دستور کار قرار داده ایم که در مرحله نخست این طرح ۵ هزار دستگاه 
کامیون با سرمایه گذاری ۱۴ هزار میلیارد تومانی بخش خصوصی و بهره 

گیری از تسهیلات بانکی، نوسازی خواهد شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: در مرحله نخست اجرای طرح 
نوسازی کامیون های فرسوده، خودروهای باری سنگین بالای ۵۰ سال 
نوسازی می شوند و هر کامیونداری که خودرو خود را اسقاط کند برای 
تحویل کامیون نوساز به خودروساز داخلی معرفی می شود؛ خودروسازان 
دارندگان کامیون های فرسوده معرفی شده از سوی سازمان راهداری را در 

اولویت تحویل کامیون نوساز قرار می دهند.
تسهیلات یارانه ای به خریداران کامیون های تولید داخل

حسن نیا با اشاره به امضای قرارداد با دو شرکت داخلی تولیدکننده 

خودروهای سنگین گفت: علاوه بر این قراردادها دو قرارداد نیز با دو بانک 
عامل منعقد شده تا دارندگان خودروهای سنگین فرسوده برای تحویل 
کامیون و اسقاط کامیون فرسوده خود اقدام کنند. سازمان راهداری 
نیز نیمی از نرخ سود تسهیلات پرداختی را که ۹ درصد از نرخ سود ۱۸ 

درصدی است پرداخت می کند.
شده  منعقد  قراردادهای  گذشته  سال   ۷ در  گفت:  راه  وزیر  معاون 
میان سازمان راهداری و تولید کننده های داخلی که معادل تولید ۲۵ 
هزار دستگاه بود، متأسفانه تاکنون ۵ هزار دستگاه کامیون از سوی 
خودروسازان داخلی تولید و برای اجرا در طرح نوسازی ناوگان جاده ای، 

به کامیونداران تحویل شده است.
چرا کامیون گران شد؟

حسن نیا علت افزایش شدید قیمت کامیون را توقف تولید خودروی 
سنگین در سال های اخیر دانست و یادآور شد: این افزایش قیمت سبب 
شده تا قدرت خرید کامیون نوساز از سوی رانندگان به شدت کاهش یابد 
و رانندگان نتوانند اتوبوس یا کامیون نوساز خریداری کنند. از همین رو 
سازمان راهداری با هماهنگی مجلس توانست قانون واردات کامیون های 
زیر سه سال ساخت را که در قانون برنامه توسعه پنجم آمده بود، مجدداً 
در بند »ث« ماده ۳۰ قانون احکام دائمی برنامه های ۵ ساله لحاظ کند؛ 
آئین نامه اجرایی این ماده قانونی توسط دولت تصویب و به وزارت راه 

ابلاغ شد؛ همچنین شرایط و ضوابط آن نیز توسط وزیر راه و شهرسازی به 
سازمان راهداری ابلاغ شده است.

جزئیات طرح نوسازی ناوگان با کامیون های ۳ سال ساخت
وی خاطرنشان کرد: در طرح واردات کامیون های زیر ۳ سال ساخت، 
و گفته شده  واردکنندگان است  بر عهده  تأمین تسهیلات  مسئولیت 
که واردکنندگان با تعدادی از بانک ها برای پرداخت تسهیلات مذاکره 

داشته اند.
حسن نیا دیگر طرح نوسازی ناوگان جاده ای را طرح موسوم به ریاست 
جمهوری عنوان کرد و افزود: این طرح بر اساس ماده ۱۲ قانون رفع موانع 
تولید و بر اساس صرفه جویی مصرف سوخت طراحی شده که در این 
طرح، نوسازی ۶۵ هزار دستگاه کامیون فرسوده هدف گذاری شده است.
رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای ادامه داد: از این ۶۵ هزار 
دستگاه کامیون تاکنون ۵ هزار دستگاه وارد چرخه حمل و نقل شده 
اما متأسفانه تنها قسمت اندکی از مبالغ حاصل از صرفه جویی سوخت 
که به حساب خزانه واریز شده، به سرمایه گذاران پرداخت شده است 
که امیدواریم سازمان برنامه و بودجه، ۱۰۰ درصدِ مبالغِ حاصل از صرفه 
جویی سوخت از محل نوسازی ناوگان باری جاده ای را به سرمایه گذاران 
پرداخت کند، وزارت نفت نیز در حال حاضر پیگیر بازگشت سرمایه 

سرمایه گذاران است. 

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تشریح کرد؛

جزئیات طرح های نوسازی ناوگان باری جاده ای 
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ی

فتح آبادی مهاجم سابق استقلال ؛

حریفان ناشناخته خطرناک تر هستند
مهاجم سابق استقلال با بیان اینکه تیم ها در هفته اول یکدیگر را نمی شناسند، گفت: حریفان 

ناشناخته خطرناک هستند و باید مراقب بازی آنها باشیم.
غلامرضا فتح آبادی در مورد شروع لیگ بیستم گفت: ستقلال باید در روز هفدهم به مصاف 

حریفی برود که به تازگی از لیگ یک به لیگ برتر آمده است.
وی افزود: در هفته اول لیگ تیم ها همدیگر را نمی شناسند و شناخت خوبی از یکدیگر ندارند. 
البته سایر تیم ها استقلال و پرسپولیس را به خوبی می شناسند اما تیمی مثل مس رفسنجان که 
به تازگی به لیگ برتر آمده یک حریف ناشناخته است و این تیم ها خطرناک تر هستند و باید با یک 

بازی منطقی از آنها امتیاز گرفت.
مهاجم سابق استقلال تصریح کرد: از روز جمعه شور و نشاط به فوتبال ما باز خواهد گشت اگر 
چه تماشاگران نمی توانند به ورزشگاه بیایند و این از جذابیت های فوتبال ما کم می کند اما شروع 
لیگ هیجان خاص دارد و باعث می شود تا طرفداران سرخابی کری خوانی را برای یکدیگر شروع 

کنند.
وی در مورد استقلال هم ادامه داد: آبی پوشان، علی کریمی را از دست دادند اما این قدر این 
تیم نفرات خوب دارد و توانسته شاکله فصل پیش را حفظ کند که بعید می دانم غیبت کریمی در 
عملکرد این تیم اثر منفی داشته باشد. فکری می تواند با مهره هایی که در اختیار دارد بازی های 

خوب و نتایج قابل قبول کسب کند.
فتح آبادی تصریح کرد: در استقلال، بازیکنان جوان و با انگیزه ای وجود دارد. مطمئناً نفراتی 
که به تازگی به این تیم پیوسته اند به دنبال این هستند تا خودی نشان دهند و این می تواند بر 

جذابیت های عملکرد استقلال اضافه کند.
وی تصریح کرد: در هریک از خطوط استقلال که نگاه می کنیم نفرات خوبی را می بینیم، گلرهای 
خوب، خط دفاع عالی، هافبک های با تجربه وجنگنده و یک خط حمله آتشین که فصل گذشته 

گل های زیادی را برای استقلال زدند و می توانند امسال هم روند سال گذشته را ادامه دهند.
مهاجم سابق استقلال در پایان خاطرنشان کرد: مهمترین مسئله ای که می تواند به استقلال 
یا پرسپولیس ضربه بزند مسائل حاشیه ای است. اگر کادر مدیریتی و فنی بتوانند حاشیه ها 
را کنترل کنند به طور حتم استقلال در مستطیل سبز می تواند موفق باشد. بنابراین آنها باید 
هوشیار باشند، بازیکنان را از فضای مجازی دور کرده و اجازه ندهند حاشیه ها به تیم ضربه 

بزند. 

از سوی رییس هیأت تیراندازی استان قم صورت گرفت

انتصاب های جدید در تیراندازی قم
مسؤولان جدید پست های دبیری و نایب رئیسی بانوان هیأت تیراندازی استان قم پس از 

برگزاری مجمع انتخابات این هیأت ورزشی معرفی و منصوب شدند. 
برپایه این گزارش ، تیراندازی از جمله رشته های ورزشی موفق و مدال آور برای ورزش قم 
سال های اخیر ورزش قم است که اوج موفقیت آن در سال 2015 با درخشش یکی از دختران 
مستعد و نخبه این رشته یعنی سیده رویا صبح خیز و موفقیت وی در کسب نخستین مدال  آسیایی 
تیراندازی قم به رنگ نقره رقم خورد، البته این رشته در گذشته چهره ای همچون امیرحسین 
متوسل را در تیم ملی داشته و تیراندازانی نظیر مینا روحیان و هادی غرباقی نیز از قم عضو 

تیم های ملی در میادین برون مرزی بوده اند.
البته تیراندازی در سایر بخش ها نیز دستاوردهای متعددی را توسط قهرمانان خوشنام خود 
به دست آورده، مردان و بانوان قم در ترکیب تیم هایی با نام های مختلف از جمله نظام مهندسی 
و هیأت تیراندازی در لیگ دسته اول و برتر تیراندازی باشگاه های کشور به میدان رفته اند، 
در انتخابی تیم های ملی، رنکینگ ها و مسابقات مختلف برنامه ریزی شده توسط فدراسیون 

قابلیت های خود و تیراندازی قم را به خوبی به نمایش گذاشته اند.
در سال جاری که شیوع ویروس کرونا تقریبا تمامی رقابت های ورزشی داخل و برون مرزی 
را به حالت تعلیق درآورده، چندین هیأت ورزشی قم به دلیل پایان دوره چهار ساله روسای آنها 
دست خوش تغییر و تحول شدند که یکی از آنها تیراندازی بود و مسوولیت ریاست جدید این 

هیأت به دبیر سابق یعنی محمدجواد متقیان نژاد رسید.
در واقع با پایان چهار دوره چهار ساله ریاست حسین مهره ساز و تمام شدن 16 سال حضور 
این چهره با سابقه و پیشکسوت ورزش قم در راس هیأت تیراندازی، حالا یک چهره جوان ولی با 
تجربه به نام متقیان نژاد در راس هیأت تیراندازی قم حضور دارد و یکی از نخستین اقدامات وی 
پس از پیروزی در انتخابات مهر ماه، انتصاب سرپرست دبیری و نایب رئیسی بانوان هیأت و معرفی 

یکی از اعضای هیأت رئیسه هیأت تیراندازی بود.
برای این منظور جلسه هیأت تیراندازی استان قم با حضور محمدجواد متقیان نژاد و دیگر 
مسئولان هیأت در باشگاه تیراندازی شهید مهدی زین الدین برگزار شد و حسین مهره ساز 
به عنوان عضو هیأت رئیسه، علی اصغر کلهر به عنوان دبیر هیأت و مرضیه فراهانی به عنوان 

سرپرست نایب رئیسی بانوان معرفی و منصوب شدند.
در این جلسه هر یک از شرکت کنندگان مسائل و پیشنهادات خود را با مسوولان هیأت در 
میان گذاشتند و در خصوص برنامه های پیش روی این هیأت به بحث و تبادل نظر پرداختند، 
همچنین یکی دیگر از موضوعات این جلسه هماهنگی و همکاری بیشتر کمیته ها در پیشرفت 

اهداف هیأت تیراندازی استان قم بود.

سرپرست تیم والیبال رعد پدافند هوایی قم خبرداد

آمادگی رعد پدافند هوایی قم برای لیگ والیبال ایران
سرپرست تیم والیبال رعد پدافند هوایی قم گفت: تیم رعد در آخرین مرحله برنامه های تمرینی 
خود برای حضور موفق در فصل جدید پیکارهای لیگ دسته اول والیبال مردان ایران آماده 

می شود.
حسین آزاد اظهار کرد: بر اساس برنامه ریزی انجام شده از سوی سازمان لیگ فدراسیون والیبال 
استارت رقابت های فصل 1399 لیگ دسته اول باشگاه های کشور از روز 24 آبان ماه زده 

می شود و 18 تیم در دو گروه 9 تیمی بازی های مرحله مقدماتی این فصل را شروع می کنند.
وی افزود: رعد پدافند هوایی قم یکی از تیم های حاضر در مسابقات این فصل لیگ دسته اول 
والیبال مردان ایران است که به سرمربیگری محمد بهارلو، مربیگری افشین صالحی و مدیرعاملی 
محمد صفایی برای کسب مجوز صعود به لیگ لیگ برتر باشگاه های کشور با حریفان رقابت خود 

می کند.
آزاد اضافه کرد: این تیم همان تیم والیبال افق است که بین سال های 1397 تا 1399 نماینده قم 
در لیگ دسته اول والیبال بود اما امسال با عنوان رعد پدافند هوایی در این لیگ به میدان می رود، 
تیمی که سال گذشته با نام افق عملکرد بسیار موفق و درخشانی در لیگ داشت و تا آستانه صعود 

به لیگ برتر پیش رفت.

اخبار

 مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا، گفت: دلالان در تصمیم گیری های 
اصلی فوتبال ایران به خصوص در انتخاب مربیان و بازیکنان نقش مهمی 

ایفا می کنند. 
مسعود اقبالی در خصوص آغاز رقابت های لیگ برتر فوتبال گفت: 
امیدوارم با وجود کرونا لیگ با سلامت کامل برگزار شود اما اگر من 
مسوولیت داشتم به خاطر شرایط کرونا حتما مسابقات را عقب می 

انداختم.
وی ادامه داد: معتقدم با توجه به مشکلات عجیبی که تیم ها دارند، لیگ 
خوبی را مشاهده نخواهیم کرد و این مسابقات نمی تواند باعث رشد 
فوتبال کشورمان شود. بیشتر باشگاه های ما در طول فصل با مشکلات 
مالی رو به رو خواهند شد که این موضوع می تواند ضربات سختی به 

فوتبال بزند.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: متاسفانه مربیانی امسال در 
لیگ برتر فعالیت می کنند که حتی مدرک ندارند و اجازه ندارند به عنوان 
سرمربی کار کنند و تعداد آنها هم کم نیست. متاسفانه برخی از این 
نفرات حتی پایه ترین مدرک مربیگری را هم ندارند اما به عنوان سرمربی 
قرار است فعالیت کنند. فرایند انتخاب مربیان در فوتبال ایران به معنای 

واقعی خنده دار است.
وی تصریح کرد: در گذشته هم مربیانی بودند که مدرک نداشتند و کار 
می کردند و نفراتی را کنار آنها می گذاشتند که مدارک لازم را داشته 
باشند. در فوتبال ما سفره خوبی پهن است و برای همین برخی مدیران 
باشگاه ها می خواهند خود را پشت چهره های بزرگ این فوتبال که 

مدرک ندارند، پنهان کنند.
اقبالی با اشاره به حضور برخی بازیکنان نامدار فوتبال به عنوان سرمربی، 
خاطرنشان کرد: بحث مربیگری و بازیگری کاملا متفاوت است و هیچ 
وقت نمی توان گفت تمام بازیکنان بزرگ دنیا مربیان خوبی هم خواهند 
شد. این حرف من تکراری است اما تعداد بازیکنان بزرگی که مربی 

خوبی نشدند، بسیار بیشتر از افرادی است که مربی بزرگی شدند.
فوتبال ایران هیچ گاه به طور ورزشی، مدیریت نشده است 

وی تاکید کرد: دلیل تمام این اتفاقات این است که فوتبال ایران هیچ گاه 

به طور ورزشی، مدیریت نشده است و برای همین هر زمان لازم باشد 
شیوه مدیریت در آن تغییر خواهد کرد. توسعه فوتبال برای مسوولان این 
رشته به هیچ عنوان اهمیت ندارد. متاسفانه امروز فوتبال ما مدت زیادی 
است که رییس فدراسیون ندارد و هنوز هم مشخص نیست رییس آن چه 

زمانی انتخاب می شود.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: حضور در دوره های مربیگری به 
تنهایی نمی تواند دلیل خوبی برای تبدیل شدن به یک مربی بزرگ باشد 
اما حتما به این موضوع کمک زیادی خواهد کرد. مربیان ما بعد از حضور 

در کلاس باید ۱۰ سال مثل یحیی گل محمدی و محمود فکری بروند 
و از تیم های پایه کار خود را شروع کنند تا به مربیان بزرگ تبدیل شوند. 

وی تاکید کرد: تمام مربیان بزرگی که امروز در فوتبال دنیا فعالیت می 
کنند زحمات زیادی کشیده اند و قطعا در کنار خود از مربیان با تجربه 

بهره می برند.
انتخاب سرمربیان تیم های ملی کاملا خنده دار است

مربی اسبق تیم فوتبال استقلال با انتقاد از عملکرد کمیته مربیان 
فدراسیون فوتبال گفت: کمیته مربیان فدراسیون فوتبال چندین 
سال است که اصلا کارایی ندارد و همیشه افرادی در آن حضور 
دارند که یا ارتباطی با فوتبال ندارند یا خنثی هستند. شما انتخاب 

سرمربیان تیم های ملی ما را نگاه کنید؛ کاملا خنده دار است.
وی تاکید کرد: شما به تیم جوانان ایران توجه کنید و ای کاش نهاد های 
مربوطه به این موضوع ورود کنند که چرا هر مربی بیکاری که پیدا می 
کنند را وارد این تیم می کنند و این مربیان هم خیلی سریع صاحب تیم 
می شوند و تیم کشورمان را رها می کنند. مگر می شود تیم جوانان ایران 

با چنین وضعیت خنده داری خود را آماده حضور در مسابقات کند.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: این وضعیت در لیگ برتر هم 
وجود دارد. بعضی مربیان در طول فصل چند تیم را نابود می کنند اما 
بازهم از لیگ برتر پیشنهاد سرمربیگری دارند و متاسفانه مافیای دلالی 
در فوتبال ایران قدرت اول را در اختیار دارد و به راحتی می توانند برای 
باشگاه ها، مربی و بازیکن انتخاب کنند و هیچ کس هم جلو آنها را تا امروز 

نگرفته است.

اقبالی مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا: 

دلالان در تصمیم گیری های اصلی فوتبال نقش دارند

پنجره نقل و انتقالاتی استقلال همچنان بسته است و با این شرایط آبی ها نمی توانند از 
نفرات جدید خود در هفته اول لیگ استفاده کنند.

یکی از دغدغه های مدیران استقلال طی ماه های گذشته موضوع بسته بودن پنجره 
نقل و انتقالاتی است. پنجره ای که با شکایت وینفرد شفر سرمربی آلمانی سابق آبی ها 
بسته شد و با وجود اینکه مطالبات این مربی پرداخت شده اما هنوز  استقلالی ها نمی 

توانند بازیکن جدید بگیرند.
مدیران باشگاه استقلال با تلاش های بسیار، هفته گذشته موفق شدند 592 هزار 
دلار بابت مطالبات وینفرد شفر را به حساب او واریز کنند تا پنجره شان باز شود، منتهی 
این مربی آلمانی هنوز اقدامی برای پس گرفتن شکایتش از فدراسیون جهانی نکرده 
است. شفر در آخرین نامه ای که به مسئولان استقلال زده بود، خواهان این شد تا 
مطالبات پسرش ساشا شفر نیز پرداخت شود که استقلالی ها این مساله را خلاف قانون 
دانستند و به همین خاطر خودشان با فیفا برای باز شدن پنجره نامه نگاری کردند. با 
وجود وعده های داده شده اما حالا در فاصله دو روز تا اولین مسابقه استقلال در لیگ 
بیستم هنوز پنجره نقل و انتقالاتی این تیم باز نشده و بازیکنان جدید آبی ها نتوانسته اند 

قراردادهایشان را به ثبت برسانند.
اگرچه تلاش های مسئولان استقلال برای حل این مشکل تا لحظه آخر ادامه خواهد 
داشت اما نگرانی های زیادی برای محمود فکری و هواداران استقلال وجود دارد. 
استقلال در فصل نقل و انتقالات اقدام به جذب رشید مظاهری، مهدی مهدی پور، 
محمد نادری، احمد موسوی، متین کریم زاده، بابک مرادی و محمدحسین مرادمند 
کرد اما با توجه به بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی هنوز قراردادهای این 7 بازیکن ثبت 

نشده است.

این در حالی است که اگر تا قبل از دیدار با مس رفسنجان در روز شنبه پنجره نقل و 
انتقالات باز نشود، آبی ها نمی توانند از 7 بازیکنی که نام شان برده شد، استفاده کنند و 

این یک بحران مهم در شروع لیگ برتر برای محمود فکری خواهد بود.
اگرچه استقلال بازیکنان توانمند دیگری نیز دارد که می تواند در صورت بازنشدن پنجره 
برای تیم خود به میدان بروند و عملکرد خوبی داشته باشند اما این مساله دست فکری 
را بسیار خالی می کند. خصوصا اینکه هرویه میلیچ و شیخ دیاباته دو خارجی آبی ها نیز 

دیر به تمرینات اضافه شدند و هنوز از نظر بدنی شرایط ایده آلی ندارد.

اما ترکیب استقلال در صورتی که نتواند مقابل مس رفسنجان در هفته اول لیگ از نفرات 
جدید استفاده کند چگونه خواهد بود؟

در خط  بود.  استقلال خواهد  بان  دروازه  این شرایط سیدحسین حسینی  در 
دانشگر  محمد  غلامی،  عارف  مرادمند،  خالی  جای  کردن  پر  برای  دفاعی 
و سیاوش یزدانی حضور دارند که می توانند به میدان بروند. در جناح راست 
استقلالی ها وریا غفوری باتجربه را دارند اما با توجه به شرایط بدنی نه چندان 
مناسب میلیچ و صادر نشدن کارت بازی نادری و کریم زاده جناح چپ کمی 

مشکل ساز خواهد شد.
در خط هافبک هم اگر مهدی پور و مرادی هم مجوز بازی به دست نیاورند نفراتی مثل 
فرشید اسماعیلی، فرشید باقری، مسعود ریگی و آرش رضاوند حضور دارند که برای تیم 

شان طراحی حمله کنند و در نقش جنگنده ظاهر شوند. 
خط حمله استقلال نیز شامل مهدی قایدی، ارسلان مطهری و شیخ دیاباته است که در 

صورت عدم آمادگی مهاجم مالیایی بازهم زهردار خواهد بود.
اگرچه به نظر می رسد در صورت صادر نشدن مجوز بازی نفرات جدید استقلال برای 
بازی اول، ترکیب اولیه آبی ها خوب باشد و تیم فکری با نفراتی توانمند به میدان برود 
اما روی نیمکت شرایط اینگونه نخواهد بود. بی تردید در این وضعیت سرمربی استقلال 
دستش بسیار خالی خواهد شد و باید دید او چه تدبیری برای این موضوع خواهد 

اندیشید.
قطعا مدیران استقلال نیز طی ساعت های باقیمانده تلاش خواهند کرد تا پنجره تیم 
شان را باز کنند، اما با وضعیتی که وجود دارد شاید اتفاقی غیرمنتظره هواداران استقلال 

را شوکه کند و بازیکنان جدید مجبور به سکونشینی شوند.

باشگاه   ۱۴ در  حضور  تجربه  فوتبال،  بیستم  لیگ  در  حاضر  بازیکنان  یکی 
مختلف را در کارنامه خود دارد. 

به گزارش ایسنا، مدت زیادی نیست که محمد قاضی ۳۶ ساله به تیم جدید 
بازی و چهاردهمین  این روزها در مس رفسنجان  او  خود منتقل شده است. 
باشگاه خود را تجربه می کند. این انتقال او را در جمع بیشتر جا به جایی یک 
مساله  این  رکورددار  او  البته  است.  قرارداده  مختلف  های  باشگاه  به  بازیکن 
را  بازیکنانی  باشگاهش،  چهاردهمین  به  قاضی  انتقال  بهانه  به  اما  نیست 

بررسی خواهیم کرد که باشگاه های زیادی عوض کرده اند.
میلاد زنیدپور: ۱۸ باشگاه

تیم  در  و  است  ساله   ۳۴ اکنون  ایران  ملی  تیم  سابق  و  خوزستانی  هافبک 
فوتبال  مارکوپولوی  را  او  باید  دارد.  حضور  مالزی  لیگ  در  یونایتد  ساراواک 
تاکنون حضور در ۱۸ باشگاه مختلف در دوران فوتبالی  بنامیم چرا که  ایران 
خوزستان  فولاد  در  پیش  سال   ۱۵ را  کارش  او  است.  کرده  تجربه  را  خود 
شروع کرد و سپس به تیم های سایپا، پیکان، راه آهن، استیل آذین، داماش، 
سپاهان، پیکان، ملوان، ذوب آهن، نفت مسجدسلیمان، اربیل عراق، آرمی 
در  و  ام  یوکی  اندونزی،  یونایتد  مادورا  تبریز،  فولاد  گسترش  تایلند،  یونایتد 
نهایت ساراواک یونایتد مالزی منتقل شد تا رکورد بیشترین جا به جایی یک 

فوتبالیست ایرانی را به ثبت برساند. او مارکوپولوی فوتبال ایران است.
محمد قاضی، فرزاد حاتمی: ۱۴ باشگاه

رفسنجان  مس  در  حضور  با  شهرخودرو  گذشته  فصل  مهاجم  قاضی 

را  خود  کار  فجرسپاسی  از  او  می کند.  تجربه  را  باشگاهش  چهاردهمین 
آهن،  ذوب  فولاد،  هما،  عقاب،  های  باشگاه  به  ادامه  در  و  کرد  شروع 
شهرخودرو،  تهران،  نفت  قم،  صبای  فولاد،  استقلال،  پرسپولیس، 
قابل  نکته  این  شد.  منتقل  رفسنجان  مس  و  شهرخودرو  نساجی،  پیکان، 
حضور  شهرخودرو  در  مختلف  مقطع  دو  در  قاضی  محمد  که  است  ذکر 

است. داشته 

و لیگ دسته یک حضور خواهد  بادران  فرزاد حاتمی در فصل پیش روی در 
توپ  مختلف  باشگاه   ۱۳ در  این  از  پیش  و  است  ساله   ۳۶ اکنون  او  داشت. 
تیم های  در  ادامه  در  و  آهن شروع کرد  راه  در  را  کار خود  زده است. حاتمی 
فولاد،  استقلال،  تراکتور،  قم،  صبای  سپاهان،  آذربایجان،  جمهوری  قبله 
نفت  جم،  جنوبی  پارس  البرز،  اکسین  ملوان،  کرمان،  مس  پرسپولیس، 
مسجدسلیمان حضور داشته است. حاتمی در دو مقطع در تراکتور توپ زده 

است.
محسن فروزان: ۱۳ باشگاه

نتوانست  و  بود  شده  مواجه  محرومیت  با  گذشته  فصل  که  فروزان  محسن 
فرصت زیادی برای بازی کردن داشته باشد، در لیگ بیستم به فولاد خوزستان 
تیم  از پگاه گیلان شروع کرد و در  را  او شانزده سال پیش کار خود  پیوست. 
راه  جامگان،  سیاه  استقلال،  تراکتور،  فولاد،  گسترش  داماش،  ملوان،  های 
آهن، خونه به خونه، صبای قم، پارس جنوبی، تراکتور و فولاد خوزستان حضور 
داشته است. فروزان دو بار به باشگاهی که قبلا در آن کار کرده، بازگشته است. 
او یک بار به گسترش فولاد و یک بار به پارس جنوبی بازگشته اما در کل در ۱۳ 

باشگاه مختلف فعالیت داشته است.
نامبرد که در باشگاه های مختلفی فعالیت  بازیکنانی دیگری را هم می توان 
فرید  و  صوفیانی  نوشی  داود  بایرامی،  مهرداد  شریفات،  اسماعیل  کردند. 
بهزادی کریمی بازیکنانی هستند که حضور در ۹ باشگاه را تجربه کرده اند و 

لیگ بیستم را در تیم های جدید خود دنبال خواهند کرد.

آبی ها در گیر و دار یک احتمال آزاردهنده 

ترکیب استقلال با پنجره بسته چگونه خواهد بود؟ 

زنیدپور همچنان رکورددار بیشترین جابجایی؛

مارکوپولوی فوتبال ایران کیست؟

آگهی تاسیس
تاسیس موسسه غیر تجاری سبک زندگی و سلامت حکیم خانواده ایرانیان درتاریخ 11/08/1399 به شماره ثبت 2667 به شناسه 
ملی 14009552505 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. نام : سبک 
زندگی و سلامت حکیم خانواده ایرانیان موسسه غیر تجاری موضوع فعالیت :1-سرمایه گذاری و مشارکت در ایجاد و توسعه و مدیریت 
سلامتکده های سبک زندگی و طب ایرانی و علمی تخصصی و داروخانه های تخصصی مورد نیاز با اخذ مجوز از مراجع ذیربط -ایجاد 
و توسعه ساختار باشگاهی جهت حمایت از متقاضیان استفاده از خدمات عمومی و تخصصی سلامتکده های وابسته در زمینه سبک 
زندگی و طب ایرانی و سلامت و محصولات دارویی و گیاهی و غذایی طبیعی موسسه با اخذ مجوز از مراجع ذیربط -انجام کلیه فعالیت 
های تخصصی و کارآفرینی در حوزه ی دانش سبک زندگی و طب ایرانی - ارایه خدمات تخصصی ومشاوره ونظارت فنی در حوزه 
ی سبک زندگی وطب ایرانی - مطالعه وتوسعه ی دانش وروشهای درمانی وآموزشی درحوزه ی سبک زندگی وطب ایرانی - مطالعه 
وتوسعه ی دانش فنی محصولات حوزه ی سلامت خصوصا سبک زندگی وطب ایرانی - انجام کلیه فعالیت های تخصصی اعم از 
مطالعه وتوسعه وتولید گیاهان دارویی وداروهای گیاهی وسایر محصولات حوزه ی سبک زندگی وطب ایرانی - شرکت ومشارکت 
دربرگزاری کنگره ها وهمایش ها ونمایشگاه های داخلی وخارجی - برگزاری کارگاه ها تخصصی موردنیاز حوزه سبک زندگی و طب 
ایرانی - ایجاد وتوسعه شعب ونمایندگی در داخل وخارج کشور - اخذ وام وتسهیلات وتامین سرمایه مورد نیاز از بانک ها وموسسات 
مالی واعتباری مجاز داخل وخارج کشور و سایر اشخاص حقیقی وحقوقی علاقمند به حوزه ی سبک زندگی وطب ایرانی 12- شرکت 
در مناقصات و مزایده های دولتی و خصوصی و تعاونی ها. در صورت ضرورت پس از اخذ مجوزهای لازم. مدت فعالیت : از تاریخ 
ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله یخچال قاضی ، کوچه جعفری ، کوچه 
ملک محمدی ، پلاک 0 ، طبقه همکف کدپستی 3715787973 سرمایه شخصیت حقوقی 10,000,000 ریال نقدی میزان سهم 
الشرکه هر یک از شرکا آقای سیدرضا وکیلی نیا به شماره ملی 0030793726 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه خانم عطیه 
السادات دانش به شماره ملی 0069054150 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه آقای حسین مرادی دهنوی به شماره ملی 
0381888819 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه خانم مریم بهمن به شماره ملی 0382554191 دارنده 1000000 ریال سهم 
الشرکه خانم زینب مریدی سرخانی به شماره ملی 0383798108 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه خانم اکرم حیدری به شماره 
ملی 0384929583 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه آقای مهدی کبیری به شماره ملی 3962286837 دارنده 1000000 
ریال سهم الشرکه خانم راضیه حاجی رضا بروجردی به شماره ملی 4072598844 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه آقای محمد 
کحالیان به شماره ملی 4130447939 دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه آقای مجتبی طاهری به شماره ملی 6629866193 
دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه مدیران خانم نرگس کحالیان به شماره ملی 0014382334 و به سمت مدیرعامل به مدت 2 
سال آقای حسین مرادی دهنوی به شماره ملی 0381888819 و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت عضو هیئت 
اداره کننده به مدت 2 سال خانم مریم بهمن به شماره ملی 0382554191 و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال و 
به سمت عضو هیئت اداره کننده به مدت 2 سال آقای محمد کحالیان به شماره ملی 4130447939 و به سمت عضو هیئت اداره 
کننده به مدت 2 سال و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور و 
قراردادهای موسسه با امضاء ثابت خانم نرگس کحالیان مدیرعامل به شماره ملی 0014382334 و امضاء آقای حسین مرادی دهنوی 
رئیس هیئت مدیره به شماره ملی 0381888819 و در غیاب ایشان با امضاء آقای محمد کحالیان نائب رئیس هیئت مدیره به شماره 
ملی 4130447939 و همراه با مهر شرکت و اوراق عادی و اداری با امضاء مدیرعامل یا یکی از اعضاء هیئت مدیره همراه با مهر شرکت 
معتبر است. روزنامه کثیر الانتشار ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور، به منزله اخذ و 

صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1037970(

آگهی تغییرات 
شناسه  و   10812 ثبت  شماره  به  خاص  سهامی  پیشرو  عمران  توان  شرکت  تغییرات  گهی  آ
مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   10590026715 ملی 
گهی  1 - روزنامه کثیرالانتشار ایمان جهت درج آ 22/07/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
 0380959739 ملی  شماره  به  سقائی  رضازاده  حسن  آقایان   -2 شد.  تعیین  شرکت  های 
به   0062066714 ملی  شماره  به  خانی  رمضان  سمیه  خانم   ، مدیره  هیئت  رئیس  سمت  به 
 0371721733 به شماره ملی  ، محمدجواد رضازاده سقائی  نایب رئیس هیئت مدیره  سمت 
سمت  به   0371300495 ملی  شماره  به  مهربان  مهدی  محمد  مدیره  هیئت  عضو  سمت  به 
و  اوراق  کلیه  شدند.  انتخاب  سال  دو  مدت  برای   ) مدیره  هیئت  اعضای  از  خارج   ( مدیرعامل 
اوراق  و  اسلامی  عقود  و  قراردادها  و  برات سفته  قبیل چک  از  آور شرکت  تعهد  و  بهادار  اسناد 
است.  معتبر  شرکت  مهر  با  همراه  و  مدیرعامل  و  مدیره  هیئت  رئیس  امضاء  با  اداری  و  عادی 
و  اصلی  بازرس  عنوان  به   0381447421 ملی  شماره  به  قمی  عطاری  محمود  آقایان   -3
البدل  علی  بازرس  عنوان  به   0050694332 ملی  شماره  به  قمصری  خطمی  گل  سیدعلی 
ثبت  اداره  قم  استان  املاک  و  اسناد  ثبت  کل  اداره  گردیدند.  انتخاب  یکسال  مدت  برای 

)1037972( قم  غیرتجاری  موسسات  و  ها  شرکت 
آگهی تحدید حدود عمومی نوبت دوم سال 1399 

شمسی اداره ثبت اسناد و املاک بخش جعفرآباد
و  املاک  از  قسمتی  حدود  تحدید  املاک  و  اسناد  ثبت  قانون   14 ماده  دستور  بموجب 
در  صبح   9/30 ساعت  از  شده  تعیین  درتاریخ  روزه  همه  جعفرآباد  بخش  ثبت  مستغلات 

محل شروع و بعمل خواهد آمد.
روز تحدید حدود: روز شنبه مورخ 1399/09/8 ساعت 9/30 صبح

قطعه  یک  ششدانگ  اسمعیل  فرزند  صالح  علی  آقای  اصلی،   55/100/1468 1-پلاک 
حوزه  جعفریه  شهر  در  واقع  مترمربع   269/25 بمساحت  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین 

جعفرآباد بخش  ثبتی 
روز تحدید حدود: روز یکشنبه مورخ 1399/09/9 ساعت 9/30 صبح

زمین  قطعه  یک  ششدانگ  نقدعلی  فرزند  گائینی  علی  صفر  آقای  اصلی،   5/27 2-پلاک 
ثبتی  حوزه  واقع  مترمربع   2483 بمساحت  بوده  خانه  باب  یک  بصورت  سابقا  که  محصور 

آباد قریه معصوم  بخش جعفرآباد 
میرحسن  فرزند  نوبری  نژاد  طاهائی  السادات  سکینه  خانم  اصلی،   5/17/127 3-پلاک 
حوزه  واقع  مترمربع   462 بمساحت  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  یک  ششدانگ 

آباد )م الف 1038346( ثبتی بخش جعفرآباد قریه معصوم 
1399/8/17 انتشار:  تاریخ 
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه – خدایاری

آگهی تغییرات 
گهی تغییرات شرکت ملات خشک کیمیای بهروزی سهامی خاص به شماره ثبت 16020 و شناسه ملی  آ
 23/07/1399 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   14007963660
سمت  به   0380959739 ملی  شماره  به  سقائی  رضازاده  حسن  آقایان   -1  : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات 
هیئت  عضو  سمت  به   0371721733 ملی  شماره  به  سقائی  رضازاده  محمدجواد   ، مدیره  هیئت  رئیس 
مدیره  هیئت  رئیس  نایب  سمت  به   0062066714 ملی  شماره  به  خانی  رمضان  سمیه  خانم   ، مدیره 
مدیره  هیئت  اعضای  از  خارج   ( مدیرعامل  سمت  به   2520075831 ملی  شماره  به  عبادی  مهدی  و 
 ، سفته   ، چک  قبیل  از  تعهدآورشرکت  و  بهادار  اوراق  و  اسناد  شدند.کلیه  انتخاب  سال  دو  مدت  برای   )
باشد  می  معتبر  مهرشرکت  وبا  ومدیرعامل  مدیره  هیئت  رئیس  امضاء  با  وعقوداسلامی  قراردادها   ، بروات 
آقای محمد مهدی جعفری   -3 تعیین شد.  گهی های شرکت  آ ایمان جهت درج  کثیرالانتشار  روزنامه   -2
به شماره ملی  ، وسید علی گل خطمی قمصری  اصلی  بازرس  به عنوان   0018875556 به شماره ملی 
0050694332 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1037973(

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت راهکارهای راد فناورانه سورنا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16242 و شناسه ملی 14008164591 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 07/07/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : برابر سند صلح بشماره 
43118 مورخ 22/07/99 دفتر خانه اسناد رسمی 108 قم آقای محمد حسین رادمهر به شماره ملی 4120028755 
تمامی 500.000 ریال سهم الشرکه خود را به خانم نرگس برقی آلماچوان بشماره ملی 0386224651 منتقل و از شرکت 
خارج شود و دیگر هیچ گونه حق و سمتی در شرکت ندارد در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از نقل و انتقال عبارتست 
از : نرگس برقی آلماچوان بشماره ملی 0386224651 دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه ، محمد حسن رادمهر به شماره 
ملی4132585778 دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )1036069(



ی

هفته های آتی فصل افزایش تحرکات و تصمیمات انتخاباتی؛

انتخابات ریاست جمهوری برای احزاب 
جدی می شود؟

 

اصلاح  جریان  دو  از  کشور  در  سیاسی  گروه های  و  احزاب  تحرکات  ترین  تازه 
انتخاباتی  رایزنی های  و  تصمیمات  شدن  جدی تر  از  حکایت  اصولگرا  و  طلب 

است که به نظر می رسد در هفته های آینده به صورت رسمی اعلام شود. 
فضای انتخاباتی کشور آرام آرام آماده اعلام موضع و تصمیم نهایی جریان ها، 
ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین  درباره   سیاسی  شخصیت های  و  احزاب 
جمهوری می شود. شماری از احزاب اصلاح طلب و تشکل های اصولگرا وعده 
اعلام مواضع رسمی خود را در روزها و هفته های آینده داده اند، برخی دیگر 
اما برنامه های انتخاباتی را هم تدوین کرده و حتی رایزنی هایی را با شخصیت 
های موردنظر خود برای نامزدی در انتخابات آغاز کرده اند. گرچه ماهیت مهم 
انتخابات ریاست جمهوری انتظار فعالیت بیشتر و تحرکات سریع تر سیاسی-
هم  کشور  روزهای  این  خاص  شرایط  نباید  اما  آورد  می  وجود  به  را  ای  رسانه 
و  کرونا  شیوع  به  هرچیزی  از  بیش  انتخاباتی  سرد  فضای  شود.  گرفته  نادیده 
منجر  ها  گروه  و  احزاب  جلسات  حتی  و  ها  نشست  از  بسیاری  شدن  محدود 
و  امید  کاهش  و  سو  یک  از  اقتصادی  و  معیشتی  های  دشواری  است.  شده 
دیگر  از  هم  جریان  دو  هر  سیاسی  های  شخصیت  و  احزاب  به  مردم  اعتماد 
عوامل کم تحرکی انتخاباتی است. با این حال و با توجه به برخی اظهارنظرها 
یا  خواسته  که  آمریکا  جمهوری  ریاست  انتخابات  نتیجه  شدن  مشخص  نیز  و 
ناخواسته در ایران مهم ارزیابی می شود؛ می توان در هفته های آینده شاهد 
اعلام مواضع و برنامه های انتخاباتی از سوی احزاب و گروه های سیاسی بود.

اصلاح طلبان کاندیدای حزبی می خواهند؟ 
دسته  دو  به  توان  می  را  انتخاباتی  تحرکات  موضوع  در  سیاسی  چپ  جناح 
با  انتخابات  در  موثر  حضور  برای  فعالان  دسته  کرد.  تقسیم  مرددان  و  فعالان 
کشور  اداره  برنامه  حتی  و  هستند  تکاپو  در  موجودین  اصلح  با  و  کیفیتی  هر 
برای نامزد متبوع و رییس جمهوری احتمالی تدوین کرده و با اعضایی از حزب 
طلبان  اصلاح  از  دسته  این  نمونه  اند.  شده  وگو  گفت  وارد  هم  خود  تشکل  و 
این  سخنگوی  مرعشی«  »حسین  گفته  به  که  است  سازندگی  کارگزاران  حزب 
مصادیق  تعیین  و  برنامه  تدوین  مرحله  به  ها  آن  انتخاباتی  های  فعالیت  حزب 
هم رسیده است و از این مصادیق اسحاق جهانگیری و محسن هاشمی تا امروز 
پیشنهاد حزب برای نامزدی در انتخابات را نپذیرفته اند و کارگزاران هم با برنامه 

جسورانه اقتصادی در پی یک دولت فنی و کار است.
با  و  قیمت  هر  به  حضور  که  هستند  طلبانی  اصلاح  از  گروه  آن  مردد  دسته 
چندان  یازدهم  مجلس  انتخابات  تجربه  به  توجه  با  را  انتخابات  در  کیفیت  هر 
های  ایده  بتواند  که  سیاسی  کنش  نوع  درباه  گروه  این  دانند.  نمی  صحیح 
از  کند،  دادن  رای  به  ترغیب  را  آن  و  کرده  معرفی  جامعه  به  را  طلبانه  اصلاح 
دیگر  ناظر  نهادهای  و  نگهبان  شورای  بتواند  که  تعاملی  نوع  درباره  و  سو  یک 
به  تردید  و  از سوی دیگر در شک  احراز صلاحیت کند؛  و  اعتماد  به  ترغیب  را 
که  حزبی  داد.  جای  می توان  دسته  این  در  را  ملت  اتحاد  حزب  برند.  می  سر 
طی هفته های گذشته اظهارنظر رسمی پیرامون انتخابات نداشت اما »حسین 
نورانی نژاد« سخنگوی این حزب در تازه ترین گفت و گوی خود با رسانه ها از 
پیگیری منظم موضوع انتخابات در جلسات شورای مرکزی خبر داده و تصریح 
اعلام خواهد شد  بیانیه ای  زودی طی  به  انتخاباتی  کرده است: »سناریوهای 
به  وفادار  که  کاندیدایی  کنیم،  پیدا  حضور  خودمان  کاندیدای  با  داریم  بنا  اما 

گفتمان اصلاح طلبی باشد.«
نورانی نژاد در بخش دیگری از گفت و گوی خود به موضوع نامزد حزبی اشاره 
قرار گرفته  توجه دیگر اصلاح طلبان هم  به نظر می رسد مورد  کرده است که 
می شود  گفته  »اینکه  است:  کرده  تاکید  ملت  اتحاد  حزب  سخنگوی  است. 
کاندیدا از حزب باشد لزوماً به معنای اینکه عضو حزب باشد نیست، بلکه نیاز 

است فردی که مورد حمایت قرار می گیرد، به این گفتمان باور داشته باشد.«
است:  گفته  زمینه  این  در  هم  اصلاحات  پیشرو  حزب  دبیرکل  صوفی«  »علی 
»اگر اصلاح طلبان بخواهند درباره ورود به انتخابات و معرفی کاندیدا تصمیم 
خواهند  انجام  خود  اجماعی  کار  و  ساز  از  استفاده  با  را  کار  این  قطعا  بگیرند 

داد، بنابراین کاندیدای حزبی معنا ندارد.«
تاکید بر اینکه کاندیدای حزبی معنا ندارد از سوی برخی احزاب اصلاح طلب 
خود  متبوع  حزب  اعضای  از  یکی  اقناع  برای  ها  آن  از  دیگر  برخی  تلاش  با 
گرچه دو نوع دیدگاه متفاوت است اما به نظر می رسد با مشخص شدن نامزدی 
که مورد حمایت اکثریت اصلاح طلبان به ویژه رهبر اصلاحات قرار دارد؛ این 
تدارکات  ملت  اتحاد  و  کارگزاران  نباشد.  ساز  مشکل  چندان  دیدگاه  تفاوت 
انتخاباتی خود را آغاز کرده و خواهند کرد پیش از این مجمع روحانیون مبارز 
تا  مامور کرد  را  اعضای خود  از  آنلاین، کمیته ای  ماه در جلسه  آبان  پنجم  هم 
شرایط انتخاباتی مردمی و آزاد را بررسی کرده و برنامه ای برای ورود موثر مجمع 
بعدی  جلسه  در  و  تهیه  فعال  مشارکت  برای  لازم  شرایط  و  انتخابات  بحث  در 
از  ای  تازه  فاز  آمریکا  تازه  رییس جمهوری  با مشخص شدن  ارائه کند.  مجمع 

تحرکات انتخاباتی اصلاح طلبان هم آغاز خواهد شد.
اصولگرایان هم در تدارک انتخاباتی هستند

و  مردم  مشارکت  دغدغه  دو  اینکه  به  توجه  با  ایران  در  سیاسی  راست  جریان 
احراز صلاحیت را مانند رقیب خود حس نمی کند با فراغ بال و آرامش بیشتر 
اند.  شده  حاضر  انتخاتی  های  رقابت  میدان  در  تر  وسیع  تحرکات  با  البته  و 
از  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  مانند  آن  سنتی  های  تشکل  برخی  گرچه 
اند اما دیگر گروه ها مانند  انتخابات کنار کشیده  تعیین مصداق و دخالت در 
جامعه روحانیت مبارز و جبهه پیروان خط امام و رهبری مجدانه پیگیر موضوع 
»غلامرضا  اساس  همین  بر  هستند.  سیزدهم  جمهوری  ریاست  انتخابات 
صبوری  به  را  ها  رسانه  هم  مبارز  روحانیت  جامعه  سخنگوی  مقدم«  مصباحی 
دعوت کرده و گفته است: »اگر صبر کنید یکی دو هفته دیگر خبرهای تازه ای 

از برنامه های انتخاباتی اصولگرایان خواهیم داشت.«
دبیرکل  نیز  و  رهبری  و  امام  پیروان  جبهه  سخنگوی  سجادی«  کمال  »سید 
خبر  خود  متبوع  تشکل  در  ای  کمیته  تشکیل  از  کارمندان  اسلامی  جامعه 
ریاست  انتخابات  »برای  است:  گفته  انتخاباتی  های  برنامه  تشریح  در  و  داده 
جمهوری برخی از کاندیداهایی که اعلام آمادگی کردند تا با آن ملاقات کنیم 
و برنامه های خود را تشریح کنند، را در نظر گرفته ایم و به تناوب با ایشان دیدار 
امام و رهبری  پیروان خط  به نظر می رسد منظور سخنگوی جبهه  می کنیم.« 
از افرادی که اعلام نامزدی کرده اند، حسین دهقان، وزیر دفاع پیشین باشد 
که به صورت صریح برای نامزدی در انتخابات آینده اعلام آمادگی کرده است. 
دهقان چندی پیش در جلسه جبهه پیروان حضور یافته بود. با این توصیفات 
و با توجه به نشانه هایی از عدم حضور »محمدرضا باهنر« دبیرکل این تشکل 
در انتخابات به نظر می رسد سردار دهقان از مهم ترین گزینه های مطرح برای 
جبهه پیروان است اما از آن مهم تر آغاز تحرکات هرچند مجازی این تشکل در 

فاصله باقی مانده تا انتخابات است.
 جبهه پایداری هم به نظر می رسد هنوز در تصمیم گیری مردد است و شاید 
به  پاسخ  در  تشکل  این  عضو  ابطحی«  »محمدجواد  که  است  دلیل  همین  به 
این سوال که دل آیت الله مصباح الان بیشتر به آمدن حجت الاسلام ابراهیم 
رئیسی برای انتخابات است یا سعید جلیلی؟، گفته است: »هیچ کدام. از نظر 
من آقای مصباح نگاه می کند می بیند چه کسانی می آیند و نامزد می شوند. 
کدام شان آن ارزش ها و شاخص ها را در گفتار و کردار و اندیشه شان دارند و 
توانمند هستند. آقای رئیسی فکر نمی کنم بیاید و این مسئله سالبه به انتفاء 

موضوع است.«
ریاست  انتخابات  از  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  ضمنی  کشیدن  کنار 
مرور  اما  شد  تعبیر  اصولگرایی  اردوگاه  در  شوک  به  گرچه  آینده  جمهوری 
مواضع این نهاد سنتی اصولگرا در انتخابات گذشته نشان می دهد که یا در پی 
یا میدان فراخی برای میدانداری خود نمی یابند.  انزوای خودخواسته هستند 
اختلاف نظر میان اصولگرایان هم کمتر از اصلاحات نیست و آن ها هم گرچه 
اندازه  تا  آمریکا  جمهوری  ریاست  انتخابات  از  اما  هستند  موضوع  این  منکر 
ای متاثر خواهند بود و بنابراین هفته های آتی برای آن ها هم می تواند فصل 

افزایش تحرکات و تصمیمات انتخاباتی باشد.
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کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه مشارکت بی سابقه در 
است،  شده  جدیدی  دوره  وارد  کشور  این  می دهد  نشان  آمریکا 
گفت:  رفتارهای روزهای اخیر ترامپ نشان می دهد که او اگر بازنده 

این دوئل باشد بدش نمی آید زمین بازی را برهم بزند. 
»مراد عنادی« درباره آخرین تحولات انتخابات  آمریکا این دوره از 
انتخابات و فضای دو قطبی ایجاد شده در این کشور گفت: این 
دوره از انتخابات از همان ابتدا به خاطر روحیات دونالد ترامپ و 
همراه  به  زیادی  حساسیت  گذشته،    سال  چهار  در  وی  عملکرد 

داشت.
که  انتخابات  روز  از  قبل  تا  نظرسنجی ها  براساس  داد:  ادامه  وی 
بایدن بالاتر بود، بسیاری تصور می کردند قطار انتخابات به همین 
به  ایجاد کرد موجب شد  ترامپ  که  اما موجی  کند  شکل حرکت 
الکترال  رای  با ۲۶۴  بایدن  الان هم هرچند  نزدیک شود.  رقابت 
مانند  کننده ای  تعیین  ایالات  تکلیف  تعیین  عدم  اما  است،  جلو 

پنسلوانیا باعث شده ترامپ هنوز شانس پیروزی داشته باشد.
این کارشناس مسائل بین الملل  اظهارداشت: میزان مشارکت بی 
سابقه مردم آمریکا که در قرن اخیر نشان دهنده این است آمریکا به 
دو قطبی جمعیتی با مطالبات متفاوت تقسیم شده است. بخشی 
از سال ۲۰۰۰  انباشت مطالبات  به دلیل  این دو قطبی شدن  از 
است که شکاف اجتماعی شکل گرفت و روز به روز تقویت شد تا 

اینکه به شکل امروز درآمده است.
نشده  نهایی  انتخابات  نتایج   که هنوز  در حالی  کرد:  اضافه  وی 
افراد مسلح به ویژه طرفداران ترامپ در حوزه های رای گیری حاضر 
شدند و خواستار توقف شمارش و یا بازشماری آرا هستند و ترس و 

نگرانی از آشوب و اغتشاش در ایالات آمریکا وجود دارد.
در  درگیری  و  تنش  افزایش  احتمال  آیا  که  این  درباره  عنادی 
برخی  و  آمریکا  اندیشکده های  گفت:  دارد،  وجود  آینده  روزهای 
صاحبنظران آمریکایی احتمال درگیری را مطرح احتمال دادند اگر 
به شروع درگیری  پیروزی کنند، منجر  از دو طرف اعلام  هر یک 
و تنش ها می شود. نکته دیگر اینکه بر اساس اخبار منتشر شده 
در رسانه های آمریکایی میزان فروش سلاح بسیار بالا رفته و این 
شاخص می تواند نشان دهنده این باشد که جامعه آمریکا آماده 

انفجار است.

ادامه  و  دانست  تنش ها  این  کننده  تشدید  عامل  را  ترامپ  وی 
داد: رفتارهایی مانند تشکیک در آرا و طرح مسائلی مانند تقلب 
به علت  توئیتر  را خود  بعضی  که  برانگیزی  توئیت های جنجال  و 
نشان  ترامپ  سوی  می کند،  از  گذاری  علامت  بودن  غیرواقعی 
این دوئل باشد بدش نمی آید که زمین  بازنده  اگر  او  می دهد که 

بازی را برهم بزند.
این کارشناس مسائل آمریکا خاطرنشان کرد: به نظر می رسد برای 
ترامپ و طرفداران افراطی او تنها چیزی که مهم نیست همین قضیه 
است برای آنان این مهم است که افکار و اندیشه های خود را پیاده 
کنند و برای همین مخالفان او شعار مرگ بر فاشیست سر می دهند.

به گفته وی، مخالفان ترامپ این رفتار را حاصل افکار فاشیستی 
و  اندیشمندان  و  آمده  وجود  به  آمریکا  جامعه  در  که  می دانند 
پیشتر هشدار  و سخنرانی ها  مقاله  و  کتاب  با  آمریکایی  متفکران 
داده بودند احتمال دارد این وضعیت در آینده به این جا ختم شود 

و این خطر بسیار جدی برای دموکرات ها در آمریکا است.
عنادی با یادآوری نقش و تاثیر کرونا در این دوره از انتخابات  آمریکا 
گفت: ویروس کرونا انتخابات را از حالت طبیعی خارج کرد چون 
اینکه  به  توجه  با  و  شد  کشور  این  در  پستی  گیری  رای  به  منجر 
کرده   سعی  ترامپ  دارند،  بالا  دست  بخش  این  در  دموکرات ها 

انتخابات را زیر سوال برده و ادعای تقلب را مطرح کند.
وی افزود: اما هرچه این نتایج دیرتر اعلام شود تنش ها و تجمع 
های انتخاباتی بیشتر خواهد شد و افراد مسلح به آتش تنش ها و 

درگیری ها دامن خواهند زد.
این کارشناس مسائل بین الملل درباره دستگاه قضایی این کشور 
و کشانده شدن نتیجه انتخابات به دیوان عالی گفت: ترامپ بحث 
مراجعه به دیوان عالی را مطرح کرد که این تا حدود زیادی می تواند 
مسکن باشد و به جامعه  آرامش دهد و اگر کار به آنجا بکشد و دیوان 

عالی نظر بدهد، قضیه حل و فصل می شود.
کننده  تعیین  می تواند  آمریکا  قضایی  سیستم  اینکه  بیان  با  وی 
ممتازی  جایگاه  دادگاه  اساسی  قانون  طبق  کرد:  تصریح  باشد، 
و  بوده  فصل الخطاب  اختلاف،  بروز  صورت  در  می تواند  و  دارد 
حرف آخر را بزند اما آنجا هم تغییراتی ایجاد شد. در ماه های اخیر 
دموکرات ها تاکید داشتند که نامزد مورد نظر ترامپ در دیوان عالی 

بعد از انتخابات روی کار بیاید. ترکیب دیوان عالی به نفع ترامپ 
است و این نگرانی وجود دارد که اگر به دیوان عالی بکشد رای به 

نفع ترامپ صادر شود.
عنادی با اشاره به این اینکه احتمال نپذیرفتن رای دیوان عالی هم 
وجود دارد، گفت: در سال ۲۰۱۶ که هیلاری کلینتون سه میلیون 
رای مردمی بیشتر از ترامپ کسب کرد و دادگاه به نفع ترامپ رای 
داد، تا مدت ها دموکرات ها مقابل کاخ سفید راهپیمایی می کردند 
و به این سیستم انتخاباتی اعتراض داشتند. الان که این اعتراضات 
انباشت شده و با توجه به فضای ملتهبی که طبق اذعان رسانه های 
آمریکایی بر این کشور حاکم است، به نظر می رسد به راحتی این 

موج مهار نشود.
دیوان  نظر  اعلام  از  بعد  اعتراضات  وقوع  احتمال  داد:  ادامه  وی 
بار  به راحتی زیر  از طرفین  عالی هم وجود دارد، چون هیچ یک 
نخواهند رفت؛   درحالی که در دوره های گذشته طرفین نتیجه را 

به راحتی می پذیرفتند.
این کارشناس مسائل آمریکا دلیل این کار را دو قطبی شدن جامعه 
آمریکا از سال ۲۰۰۰ به این طرف و عمیق تر شدن شکاف ها ذکر 
کرد و گفت:  مقامات آمریکا زمان بوش پسر هم زمینه ساز شکاف 
در جامعه آمریکا شدند البته اوباما تلاش کرد این شکاف کمتر شود 
اما سیاست ورزی ترامپ مجددا باعث افزایش این شکاف ها شد و 

جامعه را دو قطبی کرد.
عنادی خاطرنشان کرد: مشارکت بی سابقه در آمریکا نشان می دهد 
این کشور وارد دوره جدیدی دارد می شود و هر احتمالی وجود دارد.

انتخابات آمریکا، غیر دموکرات ترین انتخابات جهان 
یک کارشناس مسائل بین الملل دیگرنیز در مصاحبه ای رادیویی 
معتقد است که هیچ نوع دموکراسی در انتخابات آمریکا وجود ندارد 

چرا که مردم آن حق رای مستقیم ندارند.
رضا صارمی راد افزود: انتخابات آمریکا یکی از پیچیده ترین و غیر 
ایالات  این در حالی است که  و  انتخابات دنیاست  دموکرات ترین 
متحده خود را مدافع دموکراسی در جهان می داند، اما مردم آن 

حق رای مستقیم ندارند.
وی به تشریح سابقه انتخابات در ایالات متحده پرداخت و افزود: 
ساختار انتخابات در آمریکا که الکترال کارت نامیده می شود، به 

دویست سال پیش بر می گردد که در آن زمان نخبگانی به عنوان 
نمایندگان ایالت های مختلف رای می دادند و پس از آنکه این مدل 
این  و  آمدند  انتخابات  رایج شد، مسئولان  رای دادن در قرن ۲۱ 

رای ها را هم به رای مردم اضافه کردند.
مجلس  دو  آمریکا  در  کرد:  بیان  الملل  بین  مسائل  کارشناس 
نمایندگان و سنا داریم که مجلس اولی ۴۳۸ عضو و مجلس دومی 
۱۰۰ عضو دارد که مجموع این دو عدد ۵۳۸ شده و همین دو عدد 
در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا مورد استفاده قرار می گیرد و 
به همان نسبتی که هر ایالت سناتور و نماینده دارد همان نسبت را 

به ایالات واگذار می کنند.
آمریکا  جمهوری  ریاست  نامزد های  کرد:  نشان  خاطر  صارمی راد 
۵۳۸ اسم انتخاب می کنند که این تعداد آرای الکترال همان ایالت 
بوده که در مجموع ۵۳۸ اسم آماده می شود که در برخی از ایالت ها 
به اسامی رای داده می شود و برخی ایالت ها نیز به فرد نامزد یعنی 

آقای ترامپ یا بایدن رای داده می شود.
وی تصریح کرد: حال نکته بسیار مهمی که وجود دارد این است 
که اگر حتی یک رای بیشتر یکی از نامزد ها بیاورد همان نفر برنده 
کل آرای الکترال می شود، اینجا ممکن است با آرای مردمی کمتر 
به ریاست جمهوری برسد و یا این امکان وجود دارد که این مسئله 

به صورت برعکس باشد.
غیر  را  آمریکا  انتخابات  برگزاری  الملل  بین  مسائل  کارشناس 
دموکراتیک دانست و خاطر نشان کرد: از سوی دیگر در انتخابات 
این دوره، ترامپ می گوید تقلب شده و آرای پستی را تقلب می داند، 
اما واقعیت این است که این مدل برگزاری انتخابات، زمینه تقلب 

درون آن وجود دارد و باید این مسئله را پذیرفت.
آمریکا صورت  انتخابات های  در  تقلب  نیز  پیشتر  یادآور شد:  وی 
هستند  ایالتی  فرمانداران  انتخابات  کننده  برگزار  که  چرا  گرفته 
و مهم این است که آن فرماندار وابستگی به کدام جریان داشته 
باشد چرا که او می تواند شمارش آرا را متوقف کند و زمینه تقلب در 

انتخابات کاملا آماده است.
انتخابات  در  گفت:  همچنین  الملل  بین  مسائل  کارشناس  این 
را  انتخابات  در  تقلب  مسئله  نیز  آمریکا  سنای  و  محلی  مجالس 

داشته ایم، اما این مهم رسانه ای نشده است.

عنادی کارشناس مسائل بین الملل:

ترامپ بدش نمی آید زمین بازی را به هم بزند

قره باغ  درباره  رهبری  بیانات  اینکه  بیان  با  الملل  بین  کارشناس مسائل  یک 
تمام سه دهه گذشته،  در  بود، گفت:  اخیر  در سه دهه  ایران  مواضع  تبیین 
حل  برای  را  فعال  اما  بی طرف  میانجی  یک  نقش  اسلامی  جمهوری 

مسالمت آمیز بحران قره باغ ایفا کرده است. 
رهبری)مدظله  معظم  مقام  شنبه  سه  روز  بیانات  درباره  پور  بهشتی  حسن 
اسلامی  جمهوری  موضع  کرد:  اظهار  باغ  قره  در  درگیری ها  درباره  العالی( 
ایران در جنگ قره باغ از گذشته تاکنون بی طرفی فعال بوده است. جمهوری 
اسلامی ایران در تمام این سالها از یک طرف تجاوز به تمامیت ارضی جمهوری 
آذربایجان را محکوم کرده و از طرف دیگر خواستار به رسمیت شناختن حقوق 

ارمنی های مقیم قره باغ شده است.
شد  یادآور  را  گذشته  دهه  سه  در  باغ  قره  جنگ  درقبال  ایران  مواضع  وی،   
به تداوم جنگ و  ایران نسبت  و گفت: در همان سالهای اول بروز جنگ اگر 
نزدیک شدن به مرزهای ایران هشدار نداده بود، پیشروی ارمنی ها در خاک 
آذربایجان در همان سال ۱۹۹۱ بیشتر می شد و مناطق بیشتری از این کشور 

اشغال می شد.
این کارشناس مسائل بین الملل به سیاست اصولی ایران برای رعایت حسن 
همجواری با همسایگان اشاره و تصریح کرد: تهران همواره روابط دوستانه ای 
با باکو و ایروان داشته و بر حسن همجواری با این دو کشور تاکید کرده است.

با طرفین  پور، مذاکرات اخیر دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامی  بهشتی 

و گفت:  یادآور شد  را  باغ  قره  بحران  و فصل  برای حل  تهران  تلاش  و  درگیر 
و  آذربایجان  دو کشور جمهوری  امنیت  بر  تنها  نه  باغ  قره  در  و جنگ  بحران 
تاثیر  مرزی  مناطق  در  بویژه  و  ایران  امنیت  بر  بلکه  دارد  منفی  اثر  ارمنستان 

منفی دارد.
تلاش  که  دانست  اسلحه  دلالان  سیاست  از  متفاوت  را  ایران  سیاست  وی، 
افزود:  و  بفروشند  بیشتری  اسلحه  باغ  قره  جنگ  به  زدن  دامن  با  می کنند 
به  همواره  جهان  و  منطقه  طلب  توسعه  های  رژیم  کنار  در  اسلحه  دلالان 

مناقشه قفقاز دامن زده اند تا حضور خود در منطقه را توجیه کنند.
قفقاز  در  ثباتی  بی  و  جنگ  ریشه  خشکاندن  منطقه،  مسائل  کارشناس  این 
باغ  قره  ارامنه ساکن  و گفت: حفظ حقوق  دانست  ایران  اصولی  را سیاست 
باید  و  است  اصل  یک  دهند  می  تشکیل  را  منطقه  این  جمعیت  اکثریت  که 
توسط جمهوری آذربایجان به رسمیت شناخته شده و امنیت این مردم تامین 

و تضمین شود.
بهشتی پور، اظهارات اخیر مقام معظم رهبری درباره بحران قره باغ را تبیین و 
تکرار مواضع اصولی همیشگی جمهوری اسلامی ارزیابی و خاطرنشان کرد: 
مقام معظم رهبری در عالی ترین سطح موضع ایران را تبیین و با صراحت مورد 

تاکید قرار دادند.
وی گفت: به افرادی که تردیدی در ثابت بودن سیاست اصولی ایران درباره 
قره باغ دارند توصیه می کنم مواضع ایران در سه دهه گذشته را مورد مطالعه 

و پژوهش قرار دهند.
جلب  برای  آذربایجان  جمهوری  تلاش  به  المللی  بین  مسائل  کارشناس  این 
افزود:  و  اشاره کرد  اشغالی  مناطق  بازپس گیری  برای  ملل  حمایت سازمان 
در مجمع عمومی سازمان ملل، ایران به درخواست جمهوری آذربایجان برای 

تخلیه مناطق اشغالی توسط ارمنستان رای مثبت داد.
بهشتی پور تاکید کرد: مستندات متعددی وجود دارد که اثبات می کند موضع 
بر  باغ  ارامنه مقیم قره  بر امنیت  تاکید  ایران همواره بی طرفانه بوده و ضمن 

تخلیه مناطق اشغالی هم تاکید کرده است.
وی خطاب به برخی از رسانه های معاند که قصد تحریک احساسات قومی را 
با جمهوری آذربایجان برای کمک  ایران  ایران دارند، گفت: اگر همکاری  در 
و  گرسنگی  و  قحطی  با  منطقه  این  مردم  نبود،  نخجوان  مقیم  آذری های  به 

مشکلات متعددی مواجه می شدند و در محاصره می ماندند.
زمان  در  ایران  از  اف  حیدرعلی  تشکر  نامه  به  قفقاز  مسائل  کارشناس  این 
ریاست بر حکومت محلی در نخجوان را یادآور شد و گفت: مردم نخجوان در 
دوره ای به قدری به خاطر کمبود مواد غذایی مستاصل شده بودند که از ایران 

به جای گندم، آرد درخواست کردند زیرا آرد در نانوایی ها برای پخت نبود.
بهشتی پور، موضع ایران در قبال بحران قره باغ را انساندوستانه ارزیابی کرد و 
گفت: تاریخ هرگز حمایت ایران از پناهجویان آذری و میزبانی آنها در اردوگاه 

های مرزی را فراموش نخواهد کرد.

بهشتی پور کارشناس مسائل بین الملل:

 بیانات رهبری درباره قره باغ تبیین مواضع همیشگی ایران بود

نام ها برای تکیه بر صندلی پاستور هر روز بیشتر می شود، در این میان عطش برخی کاندیداها 
که از قضا پیشتر هم طعم نامزدی و البته شکست را چشیده اند برای رسیدن به صندلی ریاست 

جمهوری بیش از دیگر کاندیداهاست.
بسیاری از کشورهای جهان وقتی کاندیداهای ریاست جمهوری شکست می خورند، هیچ گاه 
دیگر در انتخابات شرکت نمی کنند. خودداری این چهره ها از حضور مجدد در عرصه انتخابات 
در حالی است که بسیاری از آن ها در رقابت های قبلی خود رای بالایی را از آن خود می کنند. در 
آمریکا به خاطر تعیین کننده بودن آرای الکترال، حتی ممکن است کاندیدای شکست خورده رای 
بیشتری نسبت به رئیس جمهور منتخب داشته باشد. این نه تنها در مورد کاندیداهای شکست 
خورده بلکه در مورد روسای جمهور سابق آن ها نیز صادق است، اما روسای جمهور سابق هم با 
شرکت دوباره در انتخابات بر روی بخت خود و حزب شان ریسک نمی کنند. این خودداری خود به 

خود باعث می شود چهره های جدید پا به میدان بگذارند. 
اما در ایران اوضاع متفاوت است، نبود ساختار حزبی باعث شده یک سری چهره های تکراری با 
وجود شکست های پی در پی امید بالایی به پیروزی داشته باشندبرخی کاندیداها هر دوره خود را 

در کانون توجه رسانه ها قرار دهند و در انتخابات اعلام نامزدی می کنند. 
طلسم پیروزی کاندیدای تکراری شکسته می شود؟

اینک در ماه های منتهی به انتخابات۱۴۰۰ نیز این چهره ها کماکان نام شان در رسانه ها مطرح 
می شود بدون آنکه خود اعلام حضورشان را تکذیب کنند. اما »امکان شکست طلسم کاندیداهای 
شکست خورده در ادوار مختلف انتخابات ریاست جمهوری در آینده چقدر است؟« این سوال در 
حالی مطرح می شود که هیچ یک از روسای جمهوری منتخب در دوره های مختلف قبلا سابقه 
شکست درانتخابات ریاست جمهوری را نداشته اند. با نگاهی به افرادی که از سال ۵۸ تا کنون در 
انتخابات های ریاست جمهوری اعلام کاندیداتوری کرده اند مشاهده می کنیم که بعضی از آن ها 
بیشتر از یک بار خود را در معرض رای عموم قرار داده اند اما در کاندیداتوری های سال های بعد 

هم بخت شان تغییر نکرده است. 
محسن رضایی و قالیباف؛ سمبل کاندیدای تکراری انتخابات

محسن رضایی و محمدباقر قالیباف شاید نزدیک ترین نمونه برای این ادعا باشند اما پیش از آن ها 
نیز افرادی بوده اند که بیشتر از یکبار در انتخابات شرکت کرده اند و شکست خورده اند. با نگاهی 
به آمار رای این کاندیداها شاید بتوانیم حدس بزنیم اگر در انتخابات ۱۴۰۰ کاندیداهای ریاست 
جمهوری گذشته دوباره به میدان بیایند چقدر رای خواهند داشت. ابتدا باید سراغ آرای کسانی 

برویم که بیش از یکبار در انتخابات شرکت کرده اند. 
موتلفه رکوددار نامزدی کاندیداهای شکست خورده؟

شاید بتوان گفت سنت حضور کاندیداهای تکراری را موتلفه ای ها پایه گذاری کردند.آن ها در 
دومین دوره انتخابات ریاست جمهوری مرحوم علی اکبر پرورش و مرحوم حبیب الله عسگر 
اولادی را داشتند. با وجود آنکه موتلفه در حزب جمهوری اسلامی ادغام شده بود  و آن ها از مرحوم 
محمدعلی رجایی حمایت کردند اما در سومین انتخابات ریاست جمهوری که دو ماه بعد برگزار 
شد مرحوم اکبرپرورش مجددا اعلام نامزدی کرد. چهار سال پس از آن نیز حبیب الله عسگر 

اولادی برای دومین بار در انتخابات سال ۶۴ کاندیدای ریاست جمهوری شد. 
عباس شیبانی هم که در سال ۶۰ از سوی نهضت آزادی کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 
بود در سال ۶۸ در کنار مرحوم هاشمی رفسنجانی کاندیدای پنجمین انتخابات ریاست جمهوری 
شد. احمد توکلی و عبدالله جاسبی نیز که در ششمین دوره از انتخابات ریاست جمهوری در 
برابر مرحوم هاشمی قرار گرفته بودند در هشت سال بعد در سال ۸۰ کاندیدای رقیب سیدمحمد 
خاتمی شدند. کاندیدای تکراری انتخابات سال ۷۶ نیز سیدرضا زواره ای بود که دوره سوم را با 
شکست ترک کرده بود. حسن غفوری فرد و سیدمحمود کاشانی هم دیگر کاندیداهای تکراری 

انتخابات سال ۸۰ بودند که در دوره سوم و چهارم نامزد شده بود. 
فراز و نشیب هاشمی رفسنجانی در انتخابات

مرحوم هاشمی  اما  نیامد.  میدان  به  انتخابات سال ۸۴ هیچ چهره شکست خورده  در 
رفسنجانی که دو دوره ریاست جمهوری را تجربه کرده بود در مرحله دوم در برابر محمود 
احمدی نژاد کنار رفت و به این ترتیب رای او هم نسبت به دوره های گذشته کاهش پیدا کرد. 
اما اعلام نامزدی هاشمی رفسنجانی در انتخابات ۹۲ موجی از نشاط در بدنه اجتماعی 
مخالفان دولت احمدی نژاد به وجود آورد. بسیاری از پیش بینی ها حاکی از پیروزی قاطع 
هاشمی در انتخابات ۹۲ بود اما او با رد صلاحیت شورای نگهبان رو به رو شد در نهایت نیز 
حسن روحانی که مورد حمایت هاشمی رفسنجانی و البته سیدمحمد خاتمی قرار گرفته 

بود پیروز انتخابات شد. 
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، در در انتخابات ۹۲ هم محمدباقر قالیباف حضور داشت 
نیز  انتخابات سال ۹۶  در  ماندند.  ناکام  دیگر  بار  آن ها  و هم محسن رضایی. هر دوی 

مصطفی هاشمی طبا به میدان آمد. او که در انتخابات سال ۸۰ نیز مشارکت کرده بود 
همان سرنوشت را پیدا کرد. البته او در انتخابات اعلام کرد که شخصا به حسن روحانی 
رای می دهد و از طرفدارانش نیز خواست که به روحانی رای دهند اما کماکان تا روز آخر 

در انتخابات ماند. 
کاهشی شدن آراء  کاندیداهای تکراری

همانطور که مشاهده می شود اغلب آرای کاندیداها در دومین انتخاباتی که نامزد شده بودند یا 
با کاهش رو به رو بوده و یا بدون تغییر مانده است. بارزترین گواه برای این موضوع آرای مرحوم 
پرورش است که دو ماه بعد از اولین کاندیداتوری دوباره بخت خود را امتحان کرد. بررسی تفاوت 
دو انتخابات دوره دوم و سوم از این نظر اهمیت دارد که تعداد جمعیت کشور در دو ماه تغییری 
نکرده و این کاندیدای ریاست جمهوری در دوره سوم همان درصد رایی را به دست آورد که در دوره 

دوم به دست آورده بود.
حبیب الله عسگر اولادی و حسن غفوری فرد هم چنین وضعیتی داشتند. اختلاف رای 
سیدمصطفی هاشمی طبا در دو انتخاباتی که کاندیدا شده بود. هرچند که او از هوادارانش 
خواسته بود به کاندیدای دیگری رای دهند اما اگر جنین درخواستی نمی کرد نیز در آرای او 

اختلاف چندانی پیش نمی آمد. 
سعید جلیلی، غرضی و شمخانی چقدر رای می آورند؟

تنها کاندیدایی که رای او بیشتر از سه درصد افزایش پیدا کرده محسن رضایی است. او در 
انتخابات سال ۸۸، ۱.۷۳درصد آرا را به خود اختصاص داد و چهار سال بعد میزان این آرا به 
۱۰.۵۹ درصد رسید. محمد غرضی، سعید جلیلی، علی شمخانی هم دیگر افرادی هستند که 
نامشان برای انتخابات ریاست جمهوری آینده مطرح می شود. اما آن ها نیز در خوشبینانه ترین 
حالت ممکن اگر بتوانند ۱۰ درصد به آرای قبلی خود اضافه کنند باز باید با شکست انتخابات را 
رها کنند. محمد غرضی در انتخابات ۹۲، ۱.۲۲ درصد رای آورده بود. سعید جلیلی  در همان 
انتخابات ۱۱.۳۶ درصد رای داشت و رای علی شمخانی در انتخابات سال ۸۰، ۲.۶۲ درصد 
بود. اگر همین ۱۰ درصد رای به آرای قبلی محسن رضایی اضافه شود او حدودا ۲۰ درصد 

رای خواهد آورد. 

محمدباقر قالیباف در فاصله هشت سال در دو انتخابات شرکت کرده بود. او با وجود آنکه بین 
انتخابات ۸۴ و ۹۲ شهرداری تهران را به دست گرفته بود نتوانست تغییر چندانی در بدنه رای خود 
ایجاد کند و تنها ۲.۶۳ درصد به آرای او افزوده شد. کمااینکه او در انتخابات سال ۹۶ نیز به میدان 
رقابت ها آمد. اما طبق قرار قبلی جریان اصولگرا یک نفر از دو کاندیدای باقی مانده در انتخابات 
که براساس برآوردها رای پایین تری داشت باید به نفع دیگری کناره گیری می کرد. کناره گیری 
قالیباف به نفع ابراهیم رئیسی در انتخابات ۹۶ نشان می دهد او همچنان هم نتوانست به بدنه 
اجتماعی رای خود اضافه کند. رئیس مجلس دهم اگر در سال ۱۴۰۰ نیز بخواهد وارد میدان 

انتخابات شود این چالش بزرگ را همچنان خواهد داشت. 
ابراهیم رئیسی ۳۸ یا ۲۲ درصد؟

در این میان شاید ابراهیم رئیسی که این روزها صحبت از او می شود بتواند این طلسم را بشکند. 
او در انتخابات ۹۶ با حدود ۱۵ میلیون و ۷۰۰ رای ۳۸ درصد آرا را به خود اختصاص داده بود. 
با توجه به آنکه جبهه رقیب یعنی اصلاح طلبان با چالش مشارکت گسترده در انتخابات رو به رو 
هستند شاید او این شانس را داشته باشد که بتواند طلسم شکست چهره های تکراری را بشکند. 
اما نکته ای که درباره ابراهیم رئیسی وجود دارد این است که بخشی از آرای او در انتخابات ۹۶ 
متعلق به محمدباقر قالیباف بود. میزان مشارکت در دو انتخابات ۹۲ و ۹۶ که قالیباف در آن ها 
کاندیدا شده بود ۷۳ درصد بود. قالیباف در انتخابات ۹۲، ۱۶.۵درصد رای داشت. اگر فرض 
کنیم پایگاه رای قالیباف در این چهار سال حتی بعد از سومین مناظره ۹۶ ریزش نکرده بود، با 
کاستن درصد آرای قالیباف در انتخابات ۹۲ از ۳۸.۲ )درصد آرای رئیسی( چیزی حدود ۲۲ درصد 
به دست می آید. این عدد دقیقا همان میزان اقبالی است که نظرسنجی های علمی تا پیش از 

کناره گیری قالیباف به سود رئیسی پیش بینی کرده بودند.
معادل  و ۴۰۰هزار  اصول گرا ۱۶میلیون  نامزدهای  آرای  جمع  انتخابات ۹۲  در  همچنین 
۴۴.۶درصد بود. در مقابل آرای رئیسی پایین تر از این رقم بود که حتی با اضافه کردن آرای 
مصطفی میرسلیم دیگر کاندیدای اصولگرای انتخابات ۹۶، این رقم جبران نخواهد شد. حالا باید 
دید که آیا اصلا ابراهیم رئیسی حاضر است ریاست قوه قضاییه را رها کند و نامزد انتخابات ریاست 

جمهوری شود و آیا اصلا اصولگرایان دوباره بر روی او اجماع خواهند کرد یا نه؟ 

بررسی میزان اقبال عمومی به کاندیداهای تکراری انتخابات ریاست جمهوری ؛

طلسم پیروزی »کاندیدایِ تکراری« شکسته می شود؟
نکته
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نامحرمانه میلیاردرهای فقیر!!!کاریکاتور اخبــار
مدیر منطقه دو شهرداری قم :

هزینه بالای تملک سد راه توسعه
 فضای سبز شهری است

مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به مساحت 53 هکتاری فضای 
سبز شهری این منطقه، گفت: هزینه بالا تملک و نبود لکه خالی علت 

پایین بودن سرانه فضای سبز شهری این منطقه است.
 رضا رحیمی با اشاره به تراکم جمعیت منطقه دو و نیازهای تفریحی و 
فضای سبز این منطقه، اظهار داشت: منطقه دو با در اختیار داشتن ۱۰ 
درصد از وسعت شهر قم معادل ۱۷ درصد از جمعیت شهر را در خود 
جای داده که نشان دهنده نیاز منطقه به فضای تفریحی و گردشگری 

است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم یکی از نیازهای این منطقه را توسعه فضای 
سبز دانست و افزود: در حال حاضر مساحت کل فضای سبز این منطقه 
۷۰۸ هکتار بوده که ۶۵۵ هکتار آن به فضای سبز جنگلی اختصاص 

داشته و مساحت فضای سبز شهری آن تنها ۵۳ هکتار است.
رحیمی سرانه فضای سبز منطقه دو را ۳۵ مترمربع اعلام کرد و افزود: 
سرانه فضای سبز شهری این منطقه ۳.۲ متر به ازای هر نفر است 
که نسبت به سرانه فضای سبز سایر مناطق بسیار کم بوده و نیازمند 

برنامه ریزی جامعی در این حوزه هستیم.
وی نبود فضای کافی و تراکم بالای جمعیت در این منطقه را یکی از دلایل 
پایین بودن فضای سبز منطقه دانست و تصریح کرد: نبود لکه های خالی و 
هزینه بالای تملک زمین برای ساخت بوستان و پارک های محله ای امکان 

توسعه فضای سبز شهری را به شهرداری نمی دهد.
مدیر منطقه دو شهرداری قم تعداد بوستان های منطقه دو را ۳۵ بوستان 
عنوان و بیان کرد: در حال حاضر ایمن سازی و تجهیز بوستان ها در 
دستور کار قرارگرفته تا شهروندان از ۳۵ بوستان منطقه استفاده کامل 

را ببرند.
رحیمی اعتبار ایمن سازی وسایل بازی کودکان در بوستان های سطح 
منطقه را عددی بالغ بر ۸۰ میلیون تومان اعلام و مطرح کرد: تا امروز 
نبوت  و  شفق  کوثر،  پگاه،  گل ها،  فدک،  بوستان های  ایمن سازی 

انجام شده است.
و  داد  خبر  منطقه  این  در  کودکان  بازی  مجموعه  سه  نصب  از  وی 
امام  بوستان های  در  کودکان  بازی  مجموعه  سه  کرد:  خاطرنشان 
 ۲۴۰ بالغ بر  بااعتباری  پرنیان  بوستان  و  صداقت  بوستان  رضا)ع(، 

میلیون تومان نیز نصب شده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

درختان خیابان انقلاب ایمن سازی شدند
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با توجه به فیلم منتشر شده 
در فضای مجازی در خصوص قطع تعدادی درخت در خیابان انقلاب، گفت: 
این درختان آلوده و ناایمن بوده اند و با مجوز کمیسیون ماده هفت قانون حفظ 

و گسترش فضای سبز قطع  شده  است.
پیام جوادیان در خصوص قطع تعدادی درخت در خیابان انقلاب )چهار مردان(، 
اظهار کرد: قطع این درختان در راستای ایمن سازی خیابان بود چرا که وجود 
درختان خشک و ناایمن می تواند سلامتی شهروندان در معابر را به خطر بیندازد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم افزود: همچنین برخی 
درختان در این خیابان آلوده بوده که آنها هم باید قطع و با درختان سالم جایگزین 
می شدند و تمام این تصمیمات با نظارت کمیسیون ماده هفت به عنوان مرجع 

قانونی این موضوع صورت گرفته است.
جوادیان با اشاره به اینکه درختان مذکور رفع خطر شده و همچنین در راستای 
طرح عمرانی و ساماندهی خیابان انقلاب) چهارمردان( نسبت به جایگزینی با 
درختان چند ساله و زیبا اقدام خواهد شد، ادامه داد: نمونه بارز و مشابه این کار 

خیابان ارم بوده که درختان و فضای سبز زیبای آن زبان زد خاص و عام است.

مدیر منطقه 6 شهرداری قم :

بهره برداری از 15 پروژه عمرانی شاخص  
مدیر منطقه 6 شهرداری قم با اشاره به بهره برداری از 15 پروژه عمرانی شاخص از 
ابتدای سال جاری، گفت: برای این پروژه ها 230 میلیارد ریال هزینه شده است.
سید رضا حسینی با اشاره به شرایط شیوع ویروس کرونا و مشکلات اقتصادی 
ناشی از آن گفت: در این شرایط مدیریت شهری با سیاست گذاری و بر اساس 
برنامه ریزی مناسب فعالیت عمرانی شهر را، به ترتیب اولویت وبودجه مصوب 

پیگیری می کند.
مدیر منطقه ۶ شهرداری قم با بیان اینکه پروژه های عمرانی از مهمترین سازه 
های اجتماعی یک شهر هستند، ادامه داد: در حوزه عمرانی پروژه های لوله 
گذاری بلوار حمزه سیدالشهدا، کوچه ۷۰ بلوار آیت ا… کاشانی و بلوار بعثت، 
احداث دومین بوستان بانوان منطقه، روکش آسفالت خیابان مصطفی خمینی، 
بلوار حمزه سیدالشهدا، خیابان صیاد شیرازی و شوارع فرعی، پیاده روسازی 
خیابان شهید مطهری و تکمیل بوستان تهرانی مقدم به بهره برداری رسیده است.
حسینی ضمن تاکید به سرعت بخشیدن به پروژه های عمرانی، این منطقه را 
مستحق اجرای پروژه های متعدد عمرانی عنوان و تصریح کرد: احداث تقاطع 
غیر همسطح بلوار حضرت معصومه)س( و کمربندی امام علی)ع(، تملکات 
سازی  محوطه  و  ورزشی  سوله  احداث  معابر،  بازگشایی  و  مترو  ایستگاه های 

امامزاده عبدالله از دیگر پروژه های فعال منطقه است.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم مطرح کرد 

تحول بزرگ در ایمنی شهر
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: از زمانی که 
سازمان آتش نشانی قم در تایید ایمنی ساخت و سازهای مسکونی وارد شده، 

اتفاق بزرگی در کاهش حوادث رخ داده است.
عباس جعفری با اشاره به نظارت سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم بر ایمنی شهر، اظهار داشت: یکی از کارهای بزرگی که شهرداری قم انجام 
داد، نظارت آتش نشانی بر ساخت و سازهای داخل شهر بر اساس مقررات ملی 

ساختمان بود.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به مصوبه 
شورای اسلامی شهر قم در این زمینه، ادامه داد: طبق این مصوبه می توانستیم 

نظارت بر ساختمان های داخل شهر را به عهده بگیریم.
به گفته جعفری، از ابتدای سال ۹۲ این کار شروع شده، ضریب ایمنی شهر 

نسبت به گذشته بسیار بالا رفته است.
جعفری گفت: بعد از اجرای این طرح، حوادث بسیار سخت گذشته کمتر شده و 

آتش سوزی های سنگین ساختمان های مسکونی کاهش یافته است.
وی خاطرنشان کرد: البته مجتمع هایی که تاییدیه ایمنی و پایان کار ندارند، 
هنوز هم برای ما مشکل ساز بوده و نمونه هایی از حریق سنگین را اخیرا در این 

مجتمع ها داشتیم.

مدیر منطقه یک شهرداری قم  خبرداد

تلاش برای اتمام فاز یک بوستان رضوان تا پایان سال
مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به پروژه بوستان 40 هکتاری رضوان از 

تلاش برای اتمام فاز یک این بوستان تا پایان سال خبر داد.
احمد ترکمن با اشاره به برنامه احداث بوستان رضوان، اظهار داشت: این بوستان 
با مساحت ۴۰ هکتار در تپه های علائیر واقع شده است که فضای بسیار کاملی را 

برای ایجاد یک بوستان فراشهری ایجاد کرده است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم افزود: این بوستان طرح بسیار جالبی دارد که 
در آن فضای دریاچه مصنوعی، پارک و زمین بازی و… پیش بینی شده است و 

به عنوان یک بوستان کامل مطرح خواهد شد.
کرد:  تصریح  و  داد  خبر  هم  بوستان  این  یک  فاز  مناقصه  برگزاری  از  ترکمن 
پیمانکار این بوستان مشخص شده است و امیدواریم فاز یک را امسال بتوانیم به 

بهره برداری برسانیم.
به گفته وی فاز یک بوستان رضوان ۶ هکتار است و در سالهای آینده هم احداث 

مابقی فازهای این بوستان به صورت مرحله ای ادامه پیدا خواهد کرد.
درگذشته  بوستان  این  کاشت  اینکه  بابیان  قم  شهرداری  یک  منطقه  مدیر 
انجام شده است، تأکید کرد: لوله کشی برای آب رسانی درختان و منبع آب رسانی 

فضای سبز هم در این بوستان وجود دارد.
ترکمن با اشاره به برنامه کلنگ زنی بوستان رضوان در آینده نزدیک، تأکید کرد: 

امیدواریم فاز یک این بوستان تا پایان امسال به بهره برداری برسد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا در قم  و ایران 
محمدرضا قدیر، رئیس دانشگاه علوم پزشکی با اعلام خبر فوت 10 بیمار کرونایی در شبانه روز 
گذشته گفت : در حال حاضر 130بیمار بدحال در بخش مراقبت های ویژه بیمارستان های قم 
بستری هستند.وی افزود: در حال حاضر 587 بیمار کرونایی در بیمارستان های استان تحت 
درمان هستند.قدیر افزود : در شبانه روز گذشته 128 بیمار در اورژانس مراکز درمانی به تشخیص 
احتمالی ابتلاء به کرونا بستری شده اند که از این تعداد 75 نفر برای دریافت خدمات درمانی در 
بیمارستان های قم بستری شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت : 64 نفر از بیمارانی که 
در روز های گذشته در بیمارستان ها بستری بودند پس از بهبودی ترخیص شده اند. خانم دکتر 
سیما سادات لاری سخنگو وزارت بهداشت نیزدرباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
و موارد فوت ناشی از ابتلا به کووید ۱۹ در کشور افزود: از دیروز تا امروز ۱۶ آبان ۱۳۹۹ و بر اساس 
معیار های قطعی تشخیصی، ۸ هزار و ۸۶۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
که سه هزار و ۲۳۴ نفر از آن ها بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 
۶۶۳ هزار و ۸۰۰ نفر رسید.وی گفت: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۴۲۴ بیمار کووید۱۹ 

جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۳۷ هزار و ۴۰۹ نفر رسید.

انفجار در پادگان ارتش صحت دارد؟
امیر سرتیپ دوم حمیدرضا رحمت پور، در پی انتشار برخی اخبار در رسانه های معاند نظام و فضای 
مجازی مبنی بر انفجار در پادگان ارتش سقز، این خبر را تکذیب کرد و اظهار داشت: این نوع 
شایعات کاملًا کذب و تنها با اهداف خاص و در چارچوب جنگ روانی دشمن است.فرمانده قرارگاه 
عملیاتی لشکر ۲۸ پیاده ارتش استان کردستان افزود: رسانه های ضدانقلاب انفجار در معدن ثقل 
بتن سقز که از قبل هم اطلاع رسانی شده بود را به دروغ و تنها با هدف خاص، به پادگان ارتش سقز 
ارتباط داده بودند که قویاً این خبر را تکذیب می کنیم.امیر رحمت پور با بیان اینکه در پادگان های 
ارتش در سطح استان به ویژه شهر سقز هیچ مشکلی نداریم، افزود: ارتش در اوج آمادگی بوده و 

همانند همیشه در سطح کشور و استان کردستان با اقتدار کامل از کیان اسلامی دفاع می کند.

32هزار پرستار کشور به کرونا مبتلا شده اند 
نائب رئیس کمیسیون بهداشت مجلس با اشاره به ابتلا ۳۲ هزار پرستار کشور به کرونا گفت: 
تاکنون فقط ۴ هزار پرستار استخدام شده اند لذا فشار زیادی به پرستاران وارد شده است. سید 
محمد پاکمهر در ستاد مدیریت بیماری کرونا خراسان شمالی که در سالن جلسات استانداری 
برگزار شد، با توصیف شرایط کرونا در کشور، اظهار کرد: کرونا در کشور وضعیت بحرانی دارد و آمار 
فوتی ها بسیار بالا است و فشار زیادی بر حوزه درمان وارد شده.نایب رئیس کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس با تاکید بر اینکه می خواستیم آمار فوتی های کشور زیر ۱۰۰ نفر باشد، گفت: 
متأسفانه روزانه بیش از ۴۰۰ نفر جان خود را از دست می دهد و ممکن است این آمار به شدت 
نیز بالا رود.وی افزود: اگر بنا باشد وضعیت همینطور ادامه پیدا کند ممکن است تعداد فوتی ها 

به ۲۰۰ هزار نفر برسد.

پوتین به پارکینسون مبتلا شده است؟ 
جمهوری روسیه کناره می گیرد؛ این ادعای برخی منابع خبری در مسکو است.به نقل از دیلی  ولادیمیر پوتین به بیماری پارکینسون مبتلا شده و دو ماه دیگر در ژانویه ۲۰۲۱ از مقام ریاست 
میل، رئیس جمهوری ۶۸ ساله و قدرتمند روسیه که به تازگی زمینه را برای ماندن در قدرت تا بیش 
از یک دهه آینده فراهم کرده بود، حالا ناچار است به دلیل ابتلا به یک بیماری عصبی حاد تا چند 
ماه آینده کاخ کرملین را ترک کند. منابع خبری در مسکو می گویند پوتین این تصمیم را به توصیه 

عشق سابق خود گرفته است؛ قهرمان پیشین المپیک و جهان در رشته ژیمناستیک نمایشی.

وعده های دلاری محسن رضایی
 محسن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت گفت: اگر اقتصاد و تولید ملی ما راه بیفتد هیچ 
ایرانی نیست که درآمد سرانه آن زیر ۵۰ هزار دلار باشد. همه چیز برای این جهش و تحول آماده 
است. هر تحول در ایران، بر روی زندگی ۵۰۰میلیون نفر در اطراف ایران تاثیر می گذارد به شرط 
آنکه بازارهای منطقه و حوزه نفوذ فرهنگی را در اهداف خود داشته باشیم. ۱۵۰ سال پیش در شبه 
قاره هند و کشمیر زبان فارسی رونق داشت. هنوز هم می توانیم این حوزه فرهنگی را بازیابی کنیم.

راهبایی اولین نماینده ایرانی تبار به کنگره آمریکا 
استفانی بایس، نامزد ایرانی تبار حزب جمهوری خواه در اوکلاهاما، در انتخابات مجلس نمایندگان 
پیروز شده و به این ترتیب اولین ایرانی تباری است که به کنگره آمریکا راه می یابد.او پیشتر، عضو 
سنای ایالت اوکلاهما بوده است. انتخابات سنا و مجلس نمایندگان آمریکا در روز پنجشنبه 

همزمان با انتخابات ریاست جمهوری برگزار شد.

کنایه سفیر ایران به سعودی ها
سفیر ایران در صنعا  گفت: »اگر ترامپ ببازد ]سعودی ها[ یتیم می شوند مخصوصا که حاکم جدید 
از توقف جنگ در یمن سخن گفته است«. حسن ایرلو ادامه داد: »آن ها )سعودی ها( از واقعیت 
روابط بین یمن و ایران خوششان نمی آید؛ از اینکه این روابط مبتنی بر احترام متبادل، منافع 
مشترک و برابری است؛ بلکه این ورابط بر اساس سناریوهای خود به تصویر می کشند و معتقدند 

این روابط، روابط ارباب و رعیت است«.

دادستان قم هشدارداد
افزایش کلاهبرداری با استفاده از رسیدساز جعلی 

دادستان عمومی و انقلاب قم با اشاره به افزایش کلاهبرداری با استفاده از نرم افزارهای رسیدساز جعلی در 
معاملات خرد شهروندان، گفت: مردم در معاملات خود باید هوشیار باشند و از دریافت واقعی وجه اطمینان 

حاصل کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با اشاره به دستگیری، صدور کیفرخواست و صدور حکم قطعی یکی از 
متهمان کلاهبرداری با رسید ساز جعلی، افزود: با وصول شکایات متعدد از شهروندان مبنی بر این که فردی در 
پوشش خریدار کالای آگهی شده، به منزل ما مراجعه و با نشان دادن رسید واریز جعلی در گوشی خود، کالا را 

اخذ کرده است، پیگیری این پرونده در دستور کار یکی از شعب جرایم رایانه ای قرار گرفت.
وی اضافه کرد: تحقیقات پلیس فتا، اخذ اظهارات شاکیان و استعلامات قضایی برای بررسی خطوط تلفن همراه 
متهم با صدور دستورات قضایی لازم صورت گرفت و طی یک قرار صوری با وی از طریق فروش کالا در سایت، 

متهم دستگیر شد.
وی گفت: در پی انتشار تصویر متهم در رسانه ها، شکایت ۱۲ مالباخته که اغلب آگهی فروش طلا، لوازم برقی و 
دستگاه های بازی را در سایت دیوار قرار داده بودند، به شعبه مربوطه واصل شد و این فرد با وجود مدارک و شواهد 

کامل پرونده، به کلاهبرداری از آن ها اعتراف کرد.
غریب ادامه داد: این متهم سابقه دار، با وجود گستره جرایم ارتکابی، تعدد شکات، سوءاستفاده از اعتماد 
مشتریان و ناامن سازی فضای مجازی، مطابق با قانون مستحق تعیین مجازات بیش از حداقل مقرر قانونی بوده 
و به رد مال در حق شکات، جزای نقدی در حق دولت، حبس و ۵۰۰ ساعت خدمات عمومی در شهرداری در 

دادگاه کیفری قم محکوم شده است.
وی تصریح کرد: متاسفانه با وجود هشدارهای متعدد، پرونده های زیادی با همین روش کلاهبرداری به دادسرای 
جرایم رایانه ای ارجاع می شود که در برخی موارد، مدارک و مستندات لازم برای شناسایی و دستگیری متهم 

اصلی وجود ندارد.
وی، اطمینان از انجام تراکنش واقعی با بررسی حساب و پیامک بانکی فروشنده کالا را در خرید و فروش ها 
ضروری دانست و گفت: در مناسبت ها که افراد مشغله های متعدد دارند و فرصت بررسی حساب ندارند و یا در 
فروشگاه ها که معاملات زیادی صورت می گیرد و فروشنده نمی تواند تمامی واریزها را چک کند، زمینه برای این 

نوع کلاهبرداری ها بیشتر فراهم می شود.

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد
تسهیلات کم بهره، شگردی برای کلاهبرداری 

رئیس پلیس فتا استان قم در خصوص تبلیغاتی تحت عنوان اعطای تسهیلات کم بهره و بلند مدت در کانال ها و 
گروه های شبکه های اجتماعی به شهروندان هشدار داد. 

 سرهنگ  علی موالی اظهارداشت: با توجه به شیوع ویروس کرونا در ایران و پیامدهای اجتماعی و اقتصادی ناشی 
از آن بر معیشت مردم، اکثر بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری به جهت حمایت از کسب وکارهای آسیب دیده 

اقدام به ارائه وام های کم بهره و بلندمدت کرده اند.
وی ادامه داد: متأسفانه برخی از افراد سودجو از این شرایط به وجود آمده سوءاستفاده کرده و سعی دارند با انجام 

تبلیغات جذاب و استفاده از جملات اغواکننده، کاربران را فریب داده و اهداف مجرمانه خود را دنبال کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم افزود: اعطای وام های بلندمدت و کم بهره، اعطای وام بدون ضمانت وغیره از مهم ترین 

تبلیغات صورت گرفته در این خصوص است.
سرهنگ موالی با اشاره به افتتاح غیرحضوری حساب بانکی به عنوان یکی دیگر از روش های مجرمانه بیان 
داشت: با توجه به توصیه های مسئولین در خصوص عدم حضور در مراکز عمومی از قبیل بانک ها و انجام امور 
به صورت غیرحضوری، مجرمان سایبری از این فرصت استفاده کرده و با وعده افتتاح حساب غیرحضوری در 

شبکه های اجتماعی به دنبال طعمه های خود می گردند.
رئیس پلیس فتا استان قم تأکید کرد: هموطنان عزیز به هیچ عنوان به تبلیغات صورت گرفته در شبکه های 

اجتماعی توجه نکرده و در صورت نیاز به سایت های رسمی بانک مربوطه مراجعه کنند.
وی مهم ترین هدف مجرمان سایبری را سرقت اطلاعات کاربران عنوان کرد و گفت: هموطنان گرامی توجه 
داشته باشند که اطلاعات هویتی و همچنین اطلاعات بانکی جزء اطلاعات مهم محسوب شده و سرقت این 

اطلاعات می تواند زمینه کلاه برداری از آنان را فراهم کند.

مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: فاز سوم طرح واکسیناسیون رایگان طیور روستایی 
علیه بیماری نیوکاسل،از ۱۴ تا ۲۴ آبان به مدت ۱۰ روز انجام می شود.

دکتر رفیعی اظهارداشت: با توجه به موفقیت فاز اول و دوم طرح واکسیناسیون رایگان طیور 
روستایی استان بر علیه بیماری نیوکاسل در کاهش این بیماری، اداره کل دامپزشکی قم 

در نظر دارد فاز سوم این طرح را برای جمعیت طیور روستایی استان اجرا کند. 
وی از صاحبان طیور روستایی خواست با دهیاری ها و اکیپ های عملیاتی دامپزشکی 

استان در واکسینه کردن طیور خود همکاری کنند. 
مدیرکل دامپزشکی استان پیش بینی کرد در این مرحله تعداد ۲۵۰ هزار قطعه طیور تحت 

پوشش این طرح قرار گیرند.
وی گفت: در این طرح  ، واکسن نیوکاسل از نوع آشامیدنی مقاوم به حرارت استفاده 
پرداخت  نیوکاسل  واکسن  مایه  بابت  را  روستاییان هیچ وجهی  و  دامداران  که  می شود 

نخواهند کرد. 
دکتر رفیعی افزود: در مرحله اول حدود ۱۸۰ هزار و در مرحله دوم حدود ۲۴۵ هزار طیور 
روستایی در روستا های استان قم واکسینه شدند و این طرح ها با موفقیت بسیار خوبی 

موجب کاهش بیماری نیوکاسل در سطح استان شد.
وی از دامداران و دهیاران خواست برای واکسینه شدن دامهایشان با شماره تلفن های 
زیر تماس بگیرند: اداره دامپزشکی شهرستان قم: ۳۶۶۴۲۷۸۹ داخلی ۱۰۶ و ۱۲۲، 
 ،۳۵۲۲۳۴۵۰ دستجرد:  شهر  دامپزشکی   ،۳۶۲۲۲۸۹۰ جعفریه:  شهر  دامپزشکی 

دامپزشکی شهر کهک: ۳۴۲۲۳۶۴۷
بیماری نیوکاسل یک بیماری ویروسی است که در طیور روستایی و صنعتی باعث ایجاد 
تلفات و کاهش تولید می شود و با توجه به حجم بالای طیور روستایی در کشور و اهمیت آن 
در اقتصاد می تواند منجر به خسارت های فراوانی شود. از سوی دیگر انتشار این بیماری در 
طیور می تواند گله های طیور صنعتی را نیز درگیر کرده و خسارت های اقتصادی هنگفتی 

را به کشور وارد کند.

و  هزار  یک  امسال،  ماه  هفت  در  گفت:  قم  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
شده است.  مصرف  استان  این  در  گاز  انرژی  مترمکعب  میلیون   ۴۱۴

 ،۹۸ سال  ماه  هفت  در  گاز  مصرف  میزان  اظهارداشت:  نصیری  علیرضا 
بوده است. امسال  از  ۶ درصد کمتر  و  ۳۳۲ میلیون متر مکعب  یک هزار و 

در  سپس  و  قم  برق  نیروگاه  در  گاز  مصرف  بیشترین  کرد:  اضافه  وی 
بوده است. استان  این  تجاری  و  خانگی  مشترکان 

اشتراک،   ۸۱۰ و  هزار   ۱۳ افزایش  با  گذشته  سال  یک  در  داد:  ادامه  وی 
رسیده است. اشتراک  هزار   ۴۱۸ به  استان  این  گاز  مشترکان  تعداد 

درب  بستن  جمله  از  نکاتی  رعایت  با  توانند  می  همشهریان  گفت:  نصیری 
کردن  دوجداره  بیشتر،  های  لباس  پوشیدن  استفاده،  بدون  های  اتاق 
متناسب  کولر،  های  کانال  پوشاندن  پنجره،  عایق  از  استفاده  ها،  پنجره 
مصرف  کولر  کانال  از  استفاده  عدم  و  خانه  متراژ  با  بخاری  اندازه  بودن 

را کاهش دهند. گاز  انرژی 
دودکش،  صحیح  انتخاب  مناسب،  دمای  در  آبگرمکن  تنظیم  افزود:  وی 
بیهوده  و  دار  چین  های  پرده  نصب  دودکش،  مسیر  در  زانویی  از  استفاده 
گاز  مصرف  در  جویی  صرفه  راهکارهای  دیگر  از  گاز  اجاق  نگذاشتن  روشن 

باشد. می 
وی خاطرنشان کرد: نصب پرده های چین دار در زمستان باعث جلوگیری 
در  توان  می  پرده  نوع  این  از  شود؛  می  بیرون  به  گرما  از  زیادی  میزان 
استفاده  خانه  داخل  به  خورشید  نور  تابش  از  جلوگیری  برای  نیز  تابستان 

کرد.
 ۶۰ روی  بر  آبگرمکن  دمای  دادن  قرار  قم،  گاز  شرکت  مدیرعامل  گفته  به 
کاهش  باعث  قدیمی،  های  آبگرمکن  در   C رده  یا  و  گراد  سانتی  درجه 

شود. می  انرژی  بسیاری 

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد

اجرای فاز سوم واکسیناسیون رایگان 
طیور روستایی 

مدیرعامل شرکت گاز استان قم خبرداد:

افزایش ۱۳ هزار و ۸۱۰ اشتراک گاز
 دراستان قم 

از ادامه محدودیت های  استاندار قم 
کرونایی قم خبر داد و گفت: برگزاری 
هرگونه مراسم و تجمعی در این استان 

همچنان ممنوع است. 
در  چهارشنبه  روز  سرمست  بهرام 
جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن 
تداوم  به  اشاره  با  استانداری،  کرامت 
محدودیت های کرونایی در قم، اظهار 
کرد: ادای نمازهای یومیه صحن های 
حضرت  مطهر  حرم  در  روباز 

معصومه)س( مجاز است.
که  این  بیان  با  قم  استاندار 
اغذیه فروشی  کبابی ها،  رستوران ها، 
ظرفیت  یک سوم  با  فقط  هم  غیره  و 
می توانند به فعالیت خود ادامه دهند 
گذشته  هفته  محدودیت های  افزود: 
ورزشی،  آموزشی،  مراکز  با  رابطه  در 
هفته  پایان  تا  غیره  و  تفریحی  مراکز 

آینده تداوم خواهد داشت.
ورود  ممنوعیت  کرد:  بیان  وی 
خروج  و  غیربومی  پلاک های 
عصر  تا  قم  شهر  از  بومی  پلاک های 
خواهد  ادامه  هفته  این  جمعه  روز 

یافت.
در  تجمع  وضعیت  از  انتقاد  با  وی 
داشت:  اظهار  درمانی،  مطب های 
باید  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه 
شلوغی  وضعیت  برای  چاره ای 
برخی  بیندیشد؛  مطب ها  در 

کشیدن  رخ  به  برای  پزشکان  از 
به  مردم  مراجعه  حجم  و  مهارت 
بیماران  که  کرده اند  عادت  آنها، 
منتظر  خود  مطب های  پشت  در  را 

نگه دارند.
سرمست در ادامه تصریح کرد: میزان 
تمام  در  الکترونیک  دولت  تحقق 
مبنای  بر  قم  اجرایی  دستگاه های 
ماه  چند  طی  باید  آنها  اظهاری  خود 
آینده به صورت دقیق مشخص شود و 

راستی آزمایی هم از آن انجام بگیرد.
استاندار قم با اشاره به این که یکی از 
فرصت های کرونا در قم، تقویت دولت 
الکترونیک و کاهش بار مراجعه مردم 
گفت:  است،  دولتی  دستگاه های  به 

باید  الکترونیک  دولت  تحقق  برای 
آموزش های لازم دولت الکترونیک به 

مردم ارائه شود.
وی اظهار داشت: با دستگاه هایی که 
الکترونیک  دولت  تحقق  با  رابطه  در 
برخورد  باشند،  داشته  کوتاهی 

خواهد شد.
آغاز  به  اشاره  با  همچنین  سرمست 
در۲۴  قم  مدارس  مستمر  امتحانات 
آبان، گفت: اولویت قم در این زمینه 
غیرحضوری  آموزش های  همچنان 
آزمون  این  حضوری  برگزاری  و  است 
نیازمند نظر مساعد ستاد ملی مبارزه 

با کروناست. 
نگران  درقم  کرونا  شیوع  وضعیت 

کننده  است
نیز  پزشکي   علوم  دانشگاه  رئیس 
کرونا  شیوع  وضعیت  جلسه  دراین 
در  همچنان  و  کننده  نگران  را  قم  در 
خصوص  در  و  دانست  قرمز  وضعیت 
شیوع گسترده این بیماری در آذرماه 

هشدار داد.
به  اشاره  با  قدیر  دکترمحمدرضا 
ابتلا  اثر  بر  نفر   10 تا   8 روزانه  فوت 
از  درصد   90 حدود  گفت:  کرونا  به 
خود  جان  کرونا  اثر  بر  که  افرادي 
 65 بالاي  افراد  میدهند  دست  از  را 
زمینه  بیماري  داراي  افراد  و  سال 
بنابراین گروه پرخطر در  اي هستند 
شوند  مي  قلمداد  بیماري  این  برابر 
و باید از این افراد به صورت ویژه در 
محافظت  جامعه  و  خانواده  بستر 

شود.
از   ، هوا  شدن  سرد  به  اشاره  با  وی 
افزایش مجدد بیماري کرونا از آذرماه 
در صورت عدم رعایت شیوه نامه هاي 
بهداشتي خبر داد و افزود : مهمترین 
عامل در کنترل این بیماري در مکان 
و  است  تهویه  سیستم  مسقف  ي  ها 
هاي  سیستم  از  استفاده  به  توجه  با 
مکنده  هاي  سیستم  جای  به  دمنده 
استان  ادارات  و  منازل  غالب  در 
فصل  در  بیماري  این  شیوع  احتمالا 

سرد سال بیشتر خواهد شد.

استاندار قم :

برگزاری هرگونه مراسم و تجمع همچنان ممنوع است

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( از 
ورود تمام رده های استانی سپاه به عرصه 
محرومیت زدایی ذیل قرارگاه سازندگی و 
محرومیت زدایی کوثر و با محوریت سپاه 

قم خبر داد.
سردار سید محمد تقی شاهچراغی با 
از  پس  سلامی  سردار  اینکه  به  اشاره 
منصوب شدن به عنوان فرمانده سپاه 
محرومیت  به  ای  ویژه  توجه  پاسداران 
زدایی در سطح کلان کرد، اظهار داشت: 
سردار سلامی تمام رده ها، مدیریت ها 
و مجموعه هایی که در سپاه با موضوع  
کردند  می  فعالیت  زدایی  محرومیت 
آبادانی،  و  پیشرفت  قرارگاه  جمله  از 
قرارگاه محرومیت زدایی، دانشگاه امام 
و  الانبیاء  خاتم  قرارگاه  حسین)ع(، 
چندین مجموعه دیگر را تحت عنوان 
قرارگاه سازندگی و محرومیت زدایی کوثر 
متمرکز کرد تا موضوع خدمت رسانی در 

سپاه تمرکز بیشتری پیدا کند.
وی ادامه داد: ذیل این قرارگاه طرحی 
به استان ها ابلاغ شد که طی آن تمام 
هوایی،  نیروی  از  اعم  سپاه  های  رده 
زمینی، دریایی، قدس و... که در استان 

ها مستقر هستند با محوریت فرماندهان 
محرومیت  موضوع  در  استانها  سپاه 

زدایی مشارکت کنند. 
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( 
با بیان اینکه این طرح به تمام فرماندهان 
رده های مستقر در استان قم برای اجرا 
ابراز کرد: مقرر شد هر رده  ابلاغ شد، 
ای طبق توان و تخصصی که دارد نقطه 
هدفی را برای محرومیت زدایی در دست 
بگیرد و دبیری این کار نیز به سازمان 

بسیج سازندگی استان قم محول شد.
بندی  تقسیم  به  شاهچراغی  سردار 
رده ها در استان قم اشاره کرد و گفت: 
معصومیه  آموزش  مرکز  فرماندهی 
فرماندهی  کهک،  بخش  روستاهای 
حاشیه  مناطق  علویون  آموزش  مرکز 
یگان  نیروگاه،  و  زندآباد  جمله  از  ای 
همجوار  روستاهای  والفجر  زرهی 
هوافضای  نیروی  فرماندهی  و  لنگرود 
روستاهای  خمینی  مصطفی  شهید 
همجوارشان در دهستان قمرود را تحت 
نیز  گذشته  در  که  دادند  قرار  پوشش 
اقدامات خوبی در آبرسانی و گازرسانی به 

این دهستان انجام داده بودند. 

وی ادامه داد: فرماندهی لشکر عملیاتی 
مردم پایه سپاه قم علاوه بر ماموریت های 
فرا استانی، دهستان های بخش مرکزی 
را تحت پوشش دارد، مسئول مجتمع 
شهید محلاتی بخش جعفریه را عهده 
دار شده و پژوهشکده امام صادق )ع( 
با عنایت به توان علمی خوبی که دارد 
تولید محتوا برای تمام مراکز و گروه های 
جهادی را انجام خواهد داد و چندین رده 
دیگر نیز در حال بررسی و برنامه ریزی 

هستند.
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع ( 
با اشاره به اینکه برخی ازرده های سپاه از 
گذشته نیز در موضوع محرومیت زدایی 
وارد شده و اقدامات خوبی انجام داده 
بودند، گفت: مقرر شد اقدامات خوبی 
که از گذشته شکل گرفته ادامه یابد و در 
کنار آن اقدامات جدیدی نیز برای اجرا 
طراحی کردیم و حد مرز فعالیت ها را 

مشخص کردیم.
وی افزود: اقدامات خوبی در این زمینه 
شکل گرفت که یکی از آنها تشکیل گروه 
های جهادی متخصص ذیل هر کدام از 
این رده ها با بهره گیری از نیروی انسانی، 

توان و ظرفیت آنها ذیل بسیج سازندگی 
است؛ اقدام دوم معرفی نماینده توسط 
هر کدام از رده های سپاه در استان برای 
زدایی  محرومیت  قرارگاه  در  عضویت 
سپاه قم است تا کارها با سرعت و دقت 

بیشتری هماهنگ و اجرا شود. 
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( 
جهادی  های  گروه  شد  مقرر  گفت: 
ها  رده  ذیل  گرفته  شکل  تخصصی 
حداقل سه ماه یکبار اردوهای جهادی 
در منطقه هدف تعریف شده برگزار کرده 
و مشکلات منطقه را رصد و به بسیج 
سازندگی ابلاغ کنند تا با توجه به نوع 
مشکلات اقدام در خور آن با استفاده از 
ظرفیت های استانی یا قرارگاه مرکزی 

طراحی و اجرا شود. 
سردار شاهچراغی در پایان با اشاره به 
اینکه این طرح به تازگی در قم عملیاتی 
با  امیدواریم  کرد:  خاطرنشان  شده، 
همت جهادی تمام رده ها بتوانیم گام 
از  زدایی  محرومیت  در  موثرتری  های 
چهره استان قم برداریم و خدماتی در 
این  انقلابی  و  شریف  مردم  شان  خور 

استان ارائه دهیم.

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع ( خبر داد

ورود تمام رده های سپاه به عرصه محرومیت زدایی

اخبار

طرح: محمدعلی رجبی


